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Ekonomiden
bahsetmeyeceğim!

Mihalis Kuyucu

Ne olacak bu sol
partilerin hali

Sayfa 4 Sayfa 5

Esenyurt Belediye Başkanı
Ahmet Özer ve selefi Kemal

Deniz Bozkurt arasındaki tartışma
devam ediyor. Son olarak yazılı bir
açıklama yapan Özer, Bozkurt’un
seçim döneminde kendisine hiçbir
destek vermediğini ve diğer partile-

rin adaylarını destekleyen bir tavır
sergilediğini söyledi. Esenyurt 
Belediyesi’ni boş bir kasa ve 3
milyar TL’nin üstünde bir borçla
devraldıklarını belirten Özer, son 
aylarda birçok ihale ve ödeme 
yapıldığını ifade etti. I SAYFA 4

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, memleketi Trab-
zon’da hemşehrileriyle buluştu. Ortahisar Belediye

Başkanı Ahmet Kaya’yı makamında tebrik eden İma-
moğlu, “Hep birlikte, milletimizin gücüyle, nasıl ki demok-
rasi arayışında, özgürlük arayışında sevginin, saygının
hakim olduğu bir sürecin olgunlaşmasında, hepiniz yeni
bir arayışa, yeni bir umuda, 31 Mart'ta mühür bastınız.
Şimdi yeni bir dönem başladı” ifadelerini kullandı. I SAYFA 5
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Beyoğlu Belediye Mecli-
si’nin yeni dönem ilk top-

lantısı Belediye Başkanı İnan
Güney yönetiminde gerçekleşti-
rildi. Toplantıda konuşan Güney,
“YBeyoğlu halkı şeffaf, adaletli ve
dürüst yönetim bekliyor. İnşallah
Beyoğlu Belediye
Meclisi ve Beyoğlu
yönetimi olarak
bunlara harfiyen
riayet edeceğiz”
dedi. Güney, Mec-
lis'in siyaset maga-
zinine bulaşmadan,
Beyoğlu'nun sorun-
larını çözeceğini
söyledi. I SAYFA 9
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Kredi borcu 
yüzde 75 arttı!

CHP Niğde Milletve-
kili ve Tarım, Orman

ve Köyişleri Komisyon
Üyesi Ömer Fethi Gürer,
tarım sektörünün banka-
lara olan kredi borçlarının
bir yılda yüzde 75 arttığını
ve çiftçilerin borçlanarak
üretim yapmaya çalıştığını
vurguladı. Gürer, "2023 yı-
lının şubat ayında tarım
sektörünün bankalara olan
borcu 363 milyar 395 mil-
yon TL iken, 2024 yılının
aynı ayında bu rakam
yüzde 75 artarak 637 
milyar 438 milyon TL’ye
yükseldi” dedi. I SAYFA 7
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İstanbul'da hekim-
ler Gazze'de yaşa-

nan olaylara dikkat
çekmek amacıyla 'Sessiz
Yürüyüş' eylemi yaptı.
Fatih'te bulunan 2. Ab-
dülhamid Han Türbe-
si'nde buluşan hekimler
Ayasofya Meydanı'na
kadar yürüdü. Hekimler,
Refah Sınır Kapısı'nın
açılmasını ve esir tutu-

lan doktorların serbest
bırakılmasını istedi. Bu
hafta 22'ncisi düzenle-
nen yürüyüşte grup
adına konuşan Dr. Mu-
hammed Faruk Ayata,
"Elbette gün gelecek,
güç el değiştirecek. İşte
o zaman, çocuklar öldü-
rülmeyecek, mazlumlar
kurtulacak, zalimler
hesap verecek" dedi.

Antalya Tünektepe
Teleferik ve Sosyal

Tesisleri'nde hareket ha-
lindeki teleferik kabinle-
rinden biri düştü. Olayda
1 kişi hayatını kaybetti, 7
kişi ise yaralandı. Olayla
ilgili Mülkiye Müfettişleri
görevlendirilirken Adalet
Bakanı Yılmaz Tunç, 
Antalya Cumhuriyet
Başsavcılığınca adli so-
ruşturma başlatıldığını

açıkladı. Tunç, "Teleferik
hattını işleten firma ile
yine teleferik hattının
bakım ve onarımından
sorumlu firmanın so-
rumlu ve çalışanlarının
da aralarında yer aldığı
13 şüpheli hakkında göz-
altı kararı verilmiştir"
dedi. Teleferik kazasında
kurtarma operasyonu 23
saatte bitti, 24 kabindeki
174 kişi kurtarıldı. 
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23 SAATLIK
OPERASYON!

ç

BOS KASA
POLEMIGI!

www.gazetedamga.com.tr

Eminönü'nde bulunan ve
bazı tarihçiler tarafından Bi-

zans dönemine ait Botaneiates Sara-
yı'nın bir bölümü olduğu düşünülen
Acımusluk Sokağı Sarnıcı'nın kağıt
toplayıcıları ve hurdacılar tarafından
depo olarak kullanıldığı görüldü. İç
bölümünde 12 adet sütun bulunan
ve yaklaşık 2 metre derinlikte suyla

dolu sarnıç 11 metreye 16 metrelik
alanda, tonozlu bölümlerden olu-
şuyor. İç bölümlerinde de tahribat
görülen yapının, üst bölümünün
bir kısmında ise bir otel inşaatı ya-
pılıyor. Yapının dış cephesinin
önüne de kağıt toplayıcıları ve hur-
dacılar tarafından atık ve kullanılma-
yan eşyaların bırakılması tepki çekti. 
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TARİHİ YAPININ DIŞ CEPHESİNİN ÖNÜNE
BIRAKILAN ÇÖPLER DİKKAT ÇEKTİ!

Fatih Belediyesi'nden yapılan
açıklamada sarnıcın ve otelin

özel mülk olduğu ifade edildi. İnşaatı
sürdüren yetkililer tarafından da pro-
jenin kurul onaylı olduğu ve otel te-
melinin sarnıç yapısına yük
bindirmemesi açısından farklı bir
yöntem kullanıldığı belirtildi. Yapı
hakkında bilgi veren sanat tarihçisi

Hayri Fehmi Yılmaz ise daha önce
sarnıcın yakınında bulunan Baker
Han çevresinde Bizans dönemi kalın-
tılarına rastlandığını ve alanın tarihi
anlamda oldukça değerli olduğunu
ifade etti. Tarihi sarnıç hakkında bilgi
veren Yılmaz, “Bu yapı  Bizans dö-
nemine ait şehirdeki en önemli kalın-
tılardan bir tanesi” dedi. I SAYFA 9
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BİZANS DÖNEMİNE AİT ŞEHİRDEKİ EN 
ÖNEMLİ KALINTILARDAN BİR TANESİ

24 KABİNDEKİ 174 KİŞİ KURTARILDI

ç

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan, Katoliklerin Ruhani

Lideri Papa Fransuva’ya Filistin
mektubu gönderdi. Erdoğan mektu-
bunda "Gazze'de uluslararası huku-
kun ve uluslararası insancıl hukukun
çiğnenmesine daha fazla müsaade
etmemelidir. Savaşta bile dokunul-
maması gereken hastaneler, okullar,
camiler, kiliselerin bilerek bombalan-
ması karşısında sesini yükseltmelidir"
ifadelerini kullandı. I SAYFA 7
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İbadethaneler
bombalandı!

Siyasi magazine
bulaşmayacağız

SESSİZ YÜRÜYÜŞ!

YENİ BİR UMUDA
MÜHÜR BASTINIZ

Ünlü şarkıcı Aleyna Tilki Ramazan
ayı boyunca kariyerinin ilk albümünü

tamamlamak için stüdyodan çıkmadı.
Müthiş şarkılar hazırladığını söyleyen
Aleyna bayramda Kıbrıs’ta Nuh’un Gemisi
Otel’de sahneye çıktı. Enerjisi ile seyircisini
mest eden güzel şarkıcıya, özellikle çocuk
hayranlarının ilgisi büyük oldu. Büyük
küçük herkesle selfie çektiren Tilki, sevenle-
rine unutulmaz bir gece yaşattı.
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PAPAYA GAZZE MEKTUBU!

Belediye Başkanı Bora Balcı-
oğlu ve beraberindeki Meclis

üyeleri, Silivri İlçe Emniyet Müdürü
Cemil Erim’i makamında ziyaret
etti. Ziyaret sırasında açıklama
yapan Bora Balcıoğlu, “Silivri Bele-
diyesi olarak, ilçemizin huzur ve
güvenliğini sağlamak adına emniyet
teşkilatımızla her zaman iş birliği
içinde olmaya devam edeceğiz.
Emniyet mensuplarımızın özverili
çalışmalarının yanındayız” 
ifadelerini kullandı. I SAYFA 4

Tek faaliyet
alanımız var

BAYKAR'dan firma ve
Baykar Yönetim Kurulu

Başkanı Selçuk Bayraktar hak-
kında ortaya atılan iddialarla il-
gili açıklama yapıldı. Yapılan
açıklamada, “Baykar’ın tek faa-
liyet alanı var oda İnsansız
Hava Aracı (İHA) teknolojileri-
nin milli olarak geliştirilmesi ve
üretimidir" denildi. Açıklamada,
Baykar’ın hâlihazırda imzala-
nan sözleşmelerinin yüzde
97.5’unun ihracat kaynaklı 
olduğu belirtildi. I SAYFA 4
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İş birliğimiz 
devam edecek

CELAL ERİM’İ ZİYARET ETTİ

Yapılan bir araştırmada,
çocuk sahibi olmanın sa-

dece kadınların daha yaşlı hisset-
mesini sağlamadığını, aynı
zamanda biyolojik yaşlarını da ar-
tırabileceği belirtildi. Araştırmanın
başındaki isim Dr. Calen Ryan,
“Epigenetik saatler, yaşam kay-
nakları genelinde biyolojik yaşlan-
mayı inceleme şeklimizde devrim

yarattı ve üreme
ve diğer yaşam
olaylarının uzun
vadeli sağlık mali-
yetlerinin nasıl ve
ne zaman ortaya
çıktığını incelemek
için yeni fırsatlar
açtı” dedi. I SAYFA 2
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Anne olmak
yaşlandırıyor

Prof. Dr.

ALTI TARIH
USTU OTEL!

MÜTHİŞ ŞARKILAR
HAZIRLADIM!

Acımusluk Sokağı
Sarnıcı olarak bili-

nen ve birçok tarihçi
tarafından Bizans

dönemine ait Bota-
neiates Sarayı'nın
bir bölümü olduğu
düşünülen Eminö-

nü'ndeki sarnıç,
hurda ve kağıt top-
layıcıları tarafından
depo olarak kullanı-
lıyor. İçinde, yaklaşık
2 metre derinlikte su
bulunan yapının üst
bölümünün bir kıs-
mına ise otel inşa
edildiği görüldü
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Çevredeki bir iş yerinde çalışan Cafer Sarı, "Geçen sene, çevredeki bir
evsiz içine girmişti. Polisler geldi ardından da kapılarına kilit vuruldu.
İçeriyi kuyu gibi düşünün, sütunlar var. Yerebatan Sarnıcı gibi” dedi

KAPILARA KİLİT VURULDU!

Antalya'da meydana gelen teleferik faciasının ardından 13 şüpheli
hakkında gözaltı kararı verildi. Kurtarma operasyonu 23 saatte bitti,
1 kişi öldü, 7 kişi yaralandı, 24 kabindeki 174 kişi ise kurtarıldı



COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.
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Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.
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Prof. Dr. 
Derya UludüzBEYNiNiZE 

IYI BAKMAK IYI BAKMAK 
MUMKUN
Hemen her gün birçok eylem-

le beynimizi çalıştırıyor olsak 
da onun yeni hücrelere sahip 

olmasını sağlayıp, yaşlanmasını önle-
mek, unutkanlık sorunumuzu frenlemek, 
Alzheimer riskimizi azaltmak için daha 
fazlasına ihtiyacımız var… Nöroloji Uz-
manı Prof. Dr. Derya Uludüz tam da bu 
noktada beyni güçlendirmenin bilimsel 
olarak da kanıtlanmış yollarına değindi. 
İşte önerileri:

1-Düzenli egzersiz yapın
Fiziksel egzersiz beyin için de önemlidir. 
Vücudunuzu hareket ettirerek beyninizin 
yeni kas becerileri öğrenmesi, hareket-
lerin mesafesini tahmin etmesi ve denge 
çalışması yapması gerekir. En azından 
her gün yapılan düzenli yürüyüş ve koşu, 
stres ve depresyonu da önleyip, beyni 
zinde tutar.

2-Beyin egzersizlerini unutmayın
Beyin egzersizleri de, beyninizi harekete 
geçirmek için harika bir yoldur. Sudoku, 
bulmacalar beyninizin hızını ve hafızanızı 
geliştirir. Bunlar mantığa, kelime bece-
rilerine, matematiğe ve daha fazlasına 
dayanır. Aynı zamanda eğlencelidir. Her 
gün kısa süre bile olsa mutlaka alışkanlık 
haline getirin.

3-Doğru beslenin
Beyin hücrelerinin yapı maddesi yağdır.  
Bu nedenle yediklerinizin bir miktar yağ 
da içermesi beslenme için hayati önem 
taşır. Özellikle fındık, fıstık, natürel sız-
ma zeytinyağı, avokado ve balıktaki yağ 
sağlıklı yağdır. Trans yağları diyetinizden 
tamamen çıkarın. Sağlıklı yağların yanı 
sıra sebze-meyve ağırlıklı gıdaları içeren 
Akdeniz tipi beslenmeyi tercih edin. Sof-
ranızda et, balık, yağsız süt, yoğurt, muz, 
yeşil yapraklı sebzeler ve kuru baklagil-
lerde bulunan B grubu vitaminlere de 
yer verin. Özellikle B12 vitamini beyin ve 
sinir sistemi sağlığını korumak açısından 
önemlidir. Şeker, beyaz un ve tuz kullanı-
mını sınırlandırın

4-Bağırsaklarınızı mutlu edin
Bağırsaklarımızda beyinle bağlantılı orta-
lama yüz trilyonu aşkın mikrop bulunur. 
Bunların dengesi beyin sağlığı için de ha-
yati önem taşır. Bağırsaklara bu yüzden 
“ikinci beyin” denir. Kefir, yoğurt, turşu, 
boza gibi probiyotikler (iyi bakteriler) 
ve onların besin kaynağı yaban mersini, 
ahududu, armut, elma, muz, karpuz, 
ıspanak, pazı, brokoli, bezelye, pırasa, 
enginar, kuşkonmaz gibi prebiyotikler 
bağırsakları mutlu ederek, beyin sağlığı-
na güç katar.

5-Anılarınızı anlatın
Zaman zaman geçmişe gitmek, özellikle 
güzel anıları hatırlayıp, paylaşmak beyni 
çalıştırmanın en etkili yollarından biridir. 

6-Telefona bağımlı yaşamayın
Akıllı telefon bağımlılığı, son yıllarda en 
çok karşılaşılan sorunlardan biri ve bu 
bağımlılığın beyin fonksiyonları üzerinde 
olumsuz etkileri var. Gün boyunca çok 
fazla telefonla uğraşmak dikkat dağı-
nıklığı, öğrenme güçlüğü, unutkanlık ve 
uyku düzensizliği gibi problemlerine yol 
açabiliyor. İnsanı yalnızlaştırıyor. Bu da 
zamanla hafıza güçlüğü problemlerine 
neden olabiliyor. Mümkün olduğu kadar 
telefondan uzak durun, dostlarınızla ek-
randan değil yüz yüze görüşmeye çalışın, 
akşamları da yatak odanıza götürmeyin 
hatta uykudan önce mutlaka kapatın.

7-Kitaplar okuyun
Gün içinde kitap okumayı unutmayın. 
Genelde tarih kitapları okuyorsanız, çağ-
daş bir roman deneyin. Yabancı yazarla-
rı, klasikleri okuyun. Bu da beyni güçlen-
dirmenin en etkili yollarından biridir.

8-Yeni bir beceri öğrenin
Bu da beynin birden fazla alanını çalıştı-
rır. Hafızanız devreye girer, yeni hare-
ketler öğrenir ve olayları farklı şekilde 
bağdaştırırsınız. Yeni bir yemek yapmayı 
öğrenmek, takı tasarımı yapmak ya da 
yabancı dil öğrenmek beyninizi zorlaya-
cak ve yeni şeyler düşünmenizi sağlaya-
caktır.

9-Basit değişiklikler yapın
Beyninizin genç kalmasına yardımcı 
olmak için onu şaşırtın. Örneğin evinize 
ya da işyerinize farklı yollardan gidin, 
kapıları açmak için diğer elinizi kulla-
nın, zaman zaman ev eşyalarınızın yerini 
değiştirin. Bütün bunlar beyninizi alış-
kanlıklardan uyanmaya ve tekrar dikkat 
etmeye zorlayacaktır.

10-Her gün aynı saatte uyuyun
Düzenli ve yeterli uyku beyni yenileme-
nin en etkili yoludur. En ideali karanlık 
bir odada uyuyup yavaş yavaş artan bir 
ışıkla uyanmaktır. Bu ışık giderek kapalı 
göz kapaklarınızdan sızarak beyni bir 
anlamda hazırlar. Her gün aynı saatte, 
en az 7-8 saatlik uyku beyni yenileyip, 
güçlendirir.

11-Televizyonu kapatın
Ortalama bir insan her gün dört saat-
ten fazla televizyon izliyor. Televizyon, 
ilişkilerin, hayatın, eğlencenin ve daha 
fazlasının önüne geçebilir. Televizyonu 
kapatın, zihninizi çalıştıracak şeylerle 
daha fazla zaman geçirin.

12-Sosyalleşin
Bilimsel araştırmalar diğer insanlarla 
daha fazla iletişimde olan kişilerin biliş-
sel becerilerinde gerileme ya da bunama 
riskinin daha düşük olduğunu gösteriyor. 
Her fırsatta birlikte vakit geçirmekten 
mutlu olduğunuz kişilerle bir araya gel-
meye çalışın.

HABER MERKEZİ 

Unutkanlık çağın yaygın sorunlarından biri… Masum bir 
nedenden kaynaklanabileceği gibi demans yani bunama 
işareti de olabiliyor. Prof. Dr. Uludüz, işte bu riske karşı 
beyni her daim çalıştırmanın önemine vurgu yapıyor

ABD merkezli Columbia 
Üniversitesi Mailman 
Halk Sağlığı Okulu araş-

tırmacıları, her hamileliğin, genç 
bir kadının fiziksel yaşlanma 
sürecine iki ila üç ay eklediği-
ni keşfetti. Ancak hamileliğin 
erkeklerin biyolojik yaşı üzerin-
de herhangi bir etkisi olmadığı 
tespit edildi. Araştırmacılar, 
Filipinler’deki 1.735 gencin 
epigenetik saatlerini inceleyerek 

biyolojik yaşını belirledi. Bu 
teknik, DNA’daki değişiklikle-
ri takip ederek kanın ve diğer 
dokuların yaşlanmasının hesap-
lanmasını içeriyor. Analiz, erken 
yetişkinlik dönemindeki her ila-
ve hamileliğin yaşlanma sürecini 
birkaç ay hızlandırdığını ortaya 
çıkardı. Araştırmanın başındaki 
isim Dr. Calen Ryan, “Epige-
netik saatler, yaşam kaynakları 
genelinde biyolojik yaşlanmayı 
inceleme şeklimizde devrim 
yarattı ve üreme ve diğer yaşam 

olaylarının uzun 
vadeli sağlık mali-
yetlerinin nasıl ve 
ne zaman ortaya 
çıktığını incelemek 
için yeni fırsatlar 
açtı.” “Bulguları-
mız hamileliğin bi-
yolojik yaşlanmayı 
hızlandırdığını ve 
bu etkilerin genç, 
yüksek doğurgan 
kadınlarda belirgin 
olduğunu gösteri-
yor.” dedi.

Gençleri çok etkiliyor
Ulusal Bilimler Akademisi 
Bildirileri (PNAS) dergisinde 
yayınlanan çalışmanın sonuçla-
rının yalnızca ergenliğin son-
larında olan genç kadınlar için 
geçerli olduğu kaydedildi. Bu 
zaman dilimi de genellikle 18 ila 
24 yaş arasını ifade ediyor. Dr. 
Ryan, “Temel ölçümlerimizde 
rapor edilen gebeliklerin çoğu, 
kadınların hala büyümekte 
olduğu geç ergenlik döneminde 
meydana geldi.” 

“Hamileliğin rolü ve yaşlanma 
sürecinde üremenin diğer yönleri 
hakkında öğrenecek daha çok 
şeyimiz var. Ayrıca, bu belirli 
bireylerde hızlandırılmış epige-
netik yaşlanmanın, onlarca yıl 
sonra yaşamda kötü sağlık veya 
ölümle ne ölçüde ortaya çıkaca-
ğını artık biliyoruz. Sonuç olarak, 
bulgularımızın hamileliğin kadın 
sağlığı üzerindeki potansiyel uzun 
vadeli etkilerini ve yeni ebevey-
nlere, özellikle de genç annelere 
bakmanın önemini vurguladığını 
düşünüyorum.” dedi.

Anne olmak yaşlandırıyor
Yapılan bir araştırma, çocuk sahibi olmanın sadece kadınların daha yaşlı hissetmesi-
ni sağlamadığını, aynı zamanda biyolojik yaşlarını da artırabileceğini öne sürüyor

HABER MERKEZİ 

İNGİLTERE ve Avust-
ralya’daki göz doktorları, 
görüşünüzün neden kötü-

leşebileceği hakkında açıkla-
malarda bulundu. Uzmanlar 
bunun birkaç olası nedeni 
olduğunu söylüyor. İlk ola-
rak, eski gözlüğünüz ve yenisi 
arasında geçiş yaptığınızda, 
önceden düzeltilmiş görüşü-
nüz bozulmuş gibi görünebilir. 
Ancak bunun nedeni o görüşe 
alışmış olmanızdır ve görmek-
te zorlandığınızda birdenbire 
daha belirgin hale gelecektir. 
Görme Bilimi Doçenti James 
Armitage ve göz sağlığı uzmanı 
Nick Hockley, “Net görmeye 
alıştığımızda, bulanık görmeye 
karşı toleransımız azalacak ve 
tekrar iyi görmek için gözlükle-
re uzanacağız.” dediler.

Doğru reçete çok önemli
Armitage’ın belirttiği ikinci 
neden ise, muhtemelen yanlış 
numaraya göre olan gözlükleri 
takıyor olmanızdır. Bu, zaman-

la daha kötü görüş geliştirme-
nize neden olabilir. 2004’teki 
bir araştırma, çocukların yüzde 
19’unun gereksiz yere reçe-
teli gözlük alabildiğini ortaya 
çıkardı. Sonrasında yapılan bir 
dizi yeni çalışmada da, ihtiyaç 
duyduklarından daha düşük 
numaralı gözlükler takan 
öğrencilerin, doğru reçetelere 
sahip olanlara göre görme ye-
teneklerinin kötüleştiği ortaya 
çıktı. Araştırmalar, insanların 
doğru reçeteyi kullandığında 
görmelerinin kötüleşmediğini 
gösteriyor.  Yakın zamanda 
yapılan bir araştırma, Bangla-
deş’te işçilere okuma gözlüğü 
vermenin onların gelirlerinde 
yüzde 33’lük bir artışla ilişkili 
olduğunu ortaya çıkardı. Bu, 
Hindistan’da çay toplayıcılara 
gözlük vermenin yüzde 31’lik 
bir verimlilik artışı sağladığını 
ortaya koyan 2018 tarihli bir 
çalışma gibi önceki bulgularla 
tutarlı bulundu.
� n HABER MERKEZİ

Gözlük takanlar 
bu haber size!
Görüşünüzün hızla kötüleştiğini hissediyorsanız 
bunun nedeni taktığınız gözlük olabilir

GÜLŞEN, uzun yıllardır 
fit görünümünün ve gü-
zel görünümünün sırrını 

paylaştı. Uzun yıllardır sahne 
performanslarıyla olduğu kadar 
fit formuyla da gündemden 
düşmeyen pop müziğin sevi-
len isimlerinden Gülşen, sırrını 
açıkladı. Kıbrıs’ta hayranlarıyla 
buluştuğu bir konserde konuşan 
şarkıcı, fit kalmanın sırrının doğ-
ru beslenme ve düzenli yürüyüş 
olduğunu belirtti. Konser öncesi 
basın mensuplarının sorularını 
yanıtlayan Gülşen, fit ve sağlıklı 
bir yaşam tarzını benimsemenin 
önemine vurgu yaptı. “Doğru 
ve temiz beslenme çok önemli. 
Her şey dengede olmalı... Bu be-
nim için artık bir diyet programı 
değil, hayat tarzı oldu.” diyen 
Gülşen, sağlıklı beslenmenin 
ve düzenli egzersizin kendisine 
sağladığı faydaları dile getirdi.

Gülşen güzellik 
sırrını açıkladı

POP müziğin sevilen isimlerin-
den Hadise, bayramın ilk gü-
nünde hayranlarıyla buluşmak 

için Kıbrıs’ta unutulmaz bir konser 
verdi. Sahne performansıyla adından 
söz ettiren şarkıcı, ardından tatil için 
adanın keyfini çıkarmaya başladı. 
Hadise, konserin ardından denizin ve 
güneşin tadını çıkarmak için zaman 
ayırdı. Sosyal medya hesaplarından 
paylaştığı fotoğraflarla takipçileriyle 
bu keyifli anları paylaşan ünlü şarkı-
cı, tatilin tadını doyasıya çıkardığını 
belirtti. Tatil boyunca enerjik ve neşeli 
tavırlarıyla dikkat çeken Hadise, din-
lenme molasını en iyi şekilde değer-
lendirdiğini ifade etti. Sık sık deniz 
kenarında çekilen pozlarıyla takipçile-
rini büyüleyen Hadise, tatil sezonunun 
keyfini çıkardı.

Hadise tatil sezonunu açtı



Olay 5 Nisan Cuma günü Atatürk 
Mahallesi’nde meydana geldi. 
İddiaya göre Mesut A. otomo-

bilinden indiği sırada, şüphelilerin 
kullandığı araçtan açılan ateş sonucu 
ağır yaralandı. Şüpheliler geldikleri 
araçla olay yerinden kaçarken, çev-
redeki vatandaşların ihbarı üzerine 
olay yerine çok sayıda polis ve sağlık 
ekibi sevk edildi. Sağlık ekipleri yaptığı 
kontrollerde, Mesut A.’nın olay yerin-
de hayatını kaybettiğini belirledi. Polis 
ekiplerinin otomobilde ve çevrede yap-
tığı incelemelerde 11 adet boş kovan 

bulundu. Mesut A.’ın cansız bedeni 
İlhan Varank Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi morguna kaldırıldı. Asayiş 
Şube Müdürlüğü Cinayet Büro Amir-
liği ekipleri başlatılan soruşturma 
kapsamında güvenlik kamerası görün-
tülerini inceledi. Ekipler, olayda kul-
lanılan aracı Eyüpsultan’da ormanda 
yanmış halde buldu. Soruşturma kap-
samında olaya karıştığı tespit edilen 
3 şüpheli gözaltına alındı. Gözaltına 
alınan ve çok sayıda suç kaydı bulunan 
Yasin Tolga T. (25), Emre B.(24) ve 
Cem Ö. (24) emniyetteki işlemlerinin 

ardından adliyeye sevk edildi. Şüpheli-
ler çıkarıldığı mahkemece tutuklanarak 
cezaevine gönderildi. DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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GAZIOSMANPAŞA’DA 
kıraathanede başlayan kav-
ga sokağa taştı. Bir gencin 

tekme tokat darbedildiği anlar 
cep telefonu kamerasına yansı-
dı. Olay, dün akşam saatlerinde 
Barbaros Hayrettin Paşa Mahal-
lesi’nde bulunan bir kıraathanede 
meydana geldi. İddiaya göre, bir 
genç ile kıraathanede oturan ki-
şiler arasında tartışma çıktı. Kısa 
sürede tartışma kavgaya dönüştü. 
Genç, kıraathanede tartıştığı ki-
şiler tarafından tekme tokat dar-
bedildi. Gencin kaçmasıyla kavga 
son bulurken ihbar üzerine olay 
yerine polis ekipleri sevk edildi. 
Ekipler kavgaya karışanlara işlem 
yaparken o anlar cep telefonu 
kamerasıyla görüntülendi. DHA

GOP’ta tekme 
tokat kavga

KAZA 11 Nisan Perşembe 
günü saat 15.00 sıralarında 
Aydınlı Mahallesi’nde meyda-

na geldi. İddiaya göre motosikleti 
kasksız kullanan sürücü, caddede 
dönüş yapan minibüse yandan çarp-
tı. Motosikletli çarpmanın şiddetiyle 
yere düşerek yaralandı. Kazayı gören 

sürücüler ve vatandaşlar yaralının 
yardımına koştu. İhbar üzerine olay 
yerine polis ve sağlık ekipleri sevk 
edildi. İlk müdahalesi olay yerinde 
yapılan yaralı motosiklet sürücüsü 
ambulansla hastaneye kaldırıldı.
Yaşanan kaza anı çevredeki bir iş 
yerinin güvenlik kamerasına yansı-

dı. Görüntülerde minibüsün dönüş 
yaptığı sırada, motosikletin araca 
yandan çarptığı anlar görülüyor. 
Kasksız olduğu görülen motosikletli 
çarpmanın şiddetiyle yere düşerek 
yaralanıyor. Polisin kazayla ilgili 
soruşturması sürüyor. DHA

Kaza saniye saniye 
GÖRÜNTÜLENDI

SUC MAKINESI SUC MAKINESI 
CIKTILAR!CIKTILAR!

Tuzla’da kask takmayan motosiklet sürücüsü, caddede dönüş yapan minibüse 
çarptı. Kaza anı bir iş yerinin güvenlik kamerasına saniye saniye yansıdı

Sancaktepe’de aracından indiği sırada silahlı saldırıya uğrayan 1 kişi 
hayatını kaybetti. Şüphelilerin kullandığı araç Eyüpsultan’da yanmış 
halde bulundu. Olayla ilgili gözaltına alınan ve çok sayıda suç kaydı 
olduğu tespit edilen 3 şüpheli tutuklanarak cezaevine gönderildi

Değnekçilere baskın
SARIYER’DE değnek-
çilik yapanlara yönelik 
yapılan denetimde bir 

kişi gözaltına alındı. İstanbul 
Emniyet Müdürlüğü Trafik 
Denetleme Şube Müdürlüğü 
ekipleri tarafından Sarıyer’de 
değnekçilik yapanlara yönelik 
denetim yapıldı. Yapılan dene-
timde Koru Caddesi üzerinde 
korsan otoparkçılık yaparak 
sürücülerden para isteyen T.O. 

hakkında, Karayolları Trafik 
Kanunu’nda yer alan, ‘Karayolu 
üzerinde park yerindeki araç-
lardan park yerini tespite yetkili 
idarece veya bu idare tarafın-
dan işletme izni verilmediği 
halde park ücreti almak veya 
almaya teşebbüs etmek, altı 
aydan iki yıla kadar hapis cezası 
ve 5000 güne kadar adli para 
cezası ile cezalandırılır’ madde-
si uyarınca işlem yapıldı. DHA

KAZA, 03.00 sıralarında 
Mecidiyeköy D-100 Kara-
yolu, Beşiktaş istikametinde 

meydana geldi. Edinilen bilgiye 
göre, 34 SG 8762 plakalı motosiklet, 
sürücüsünün direksiyon hakimiyetini 
kaybetmesi üzerine demir bariyer-
lere çarparak devrildi. Kazada, ismi 
öğrenilemeyen sürücü ve arkasında 
bulunan kişi motosikletten düşerek 
savruldu. Kazayı gören diğer sürü-
cülerin haber vermesi ile kaza yerine 
polis ve sağlık ekipleri sevk edildi. 
Olay yerine gelen sağlık ekipleri 
yaptıkları incelemede motosiklet 
sürücüsünün hayatını kaybettiği 
belirledi. Kazada, motosiklette yolcu 
konumunda bulunan kişi ise kazayı 
küçük sıyrıklarla atlatırken, polis 
ekipleri tarafından ifadesi alınmak 

üzere emniyete götürüldü. Hayatını 
kaybeden kişinin cansız bedeni olay 
yerindeki incelemenin ardından 
cenaze aracıyla Adli Tıp Kurumu 
morguna gönderilirken, kazayla ilgili 
soruşturma başlatıldı. DHA

Şişli D-100 Karayolu’nda seyir halinde olduğu sırada bariyere 
çarparak devrilen motosikletin sürücüsü hayatını kaybetti

OLAY, saat 00.00 sıra-
larında Bağdat Caddesi 
üzerinde meydana gel-

di. Park halinde bulunan 34 PF 
2024 plakalı otomobil bilinme-
yen bir nedenle yanmaya baş-
ladı. Çevredeki vatandaşların 
ihbarı üzerine olay yerine itfai-
ye ve polis ekipleri sevk edildi. 
Bu sırada, kısa sürede büyüyen 
yangın, yanında bulunan 34 

LTF 48 plakalı otomobile de 
sıçradı. Alev alev yanan otomo-
biller itfaiye ekipleri tarafından 
söndürüldü. Yangın sonrası 
otomobiller kullanılamaz hale 
gelirken, o anlar çevrede bulu-
nan vatandaşların cep telefonu 
kamerasıyla görüntüledi. Polis 
ve itfaiye ekipleri yangının çıkış 
nedenini belirlemek için incele-
me başlattı. DHA

Kadıköy’de park halindeki otomobilde başlayan yangın, yanında 
bulunan otomobile de sıçradı. Yangın sonrası araçlar kullanılamaz 
hale gelirken, o anlar cep telefonu kamerasıyla görüntüledi

Park halinde alev alev yandı

Bariyere çarptı can verdi

KONUYLA ilgili olarak Türk 
Hava Yolları( THY ) Basın 
Müşavirliği’nden yapılan yazılı 

açıklamada, “TK-1766 Varşova-İstan-
bul seferini icra eden TC-JVS kuyruk 
kodlu Boeing 737 tipi uçağımız, Tür-
kiye saatiyle 20.21’de havalandıktan 
sonra Bratislava FIR radar kontrolden 
gelen bomba ihbarı nedeniyle Bükreş’e 
acil iniş yapmıştır. Bükreş’e iniş sonrası 

150 yolcumuz uçaktan tahliye edilmiş 
ve prosedür çerçevesinde ilgili otorite 
nezaretinde uçakta arama yapılmıştır. 
Yapılan aramalar neticesinde herhangi 
bir bulguya rastlanmamış olup, ihba-
rın asılsız olduğu anlaşılmıştır. Uçak, 
Bükreş’den 02.00’da 150 yolcusuyla ha-
valanmış olup, 03.20’de İstanbul’a inişi 
planlanmaktadır. Kamuoyuna saygıyla 
duyurulur” denildi. DHA

Lüzumsuz panik!
Türk Hava Yolları’nın (THY) Varşova-İstanbul seferini yapan yolcu uçağına Ro-
manya Hava Sahası üzerinde bomba ihbarı yapıldı. İhbar nedeniyle uçak Bükreş 
Havalimanı’na acil iniş yaptı. Yapılan kontrollerde ihbarın asılsız çıktığı açıklandı

SANCAKTEPE’DE doğdu-
ğu iddia edilen bebek boş 
araziye gömüldü. Olayla 

ilgili yabancı uyruklu oldukları öğre-
nilen anne ve baba gözaltına alındı. 
Olay, saat 17.00 sıralarında Yenido-
ğan Mahallesinde meydana geldi. 
Boş araziye bebek cesedi gömüldü-
ğü ihbarı üzerine olay yerine polis 
ekipleri sevk edildi. Ekiplerin yaptığı 
çalışmanın ardından toprağa gömülü 
bebek cesedi bulundu. Olayla ilgili 
yabancı uyruklu oldukları öğreni-
len anne ve baba gözaltına alındı. 
Bebeğin geçtiğimiz Pazar günün 
gömüldüğü öğrenildi. Bebeğin ölü 
doğduğu iddia edilirken olayla ilgili 
inceleme devam ediyor. DHA

Vicdansızlar!

YANGIN, saat 19.15 sıralarında henüz 
belirlenemeyen bir nedenle Kemalpa-
şa Mahallesi, 1968 Sokak’ta bulunan 

tek katlı gecekonduda çıktı. Kısa sürede 
büyüyen yangın gecekondunun büyük kısmı-
na yayıldı. İhbar üzerine olay yerine, polis, 
itfaiye ve sağlık ekipleri sevk edildi. Yangın 
itfaiye ekipleri tarafından kısa sürede söndü-
rüldü. Olayda ölen ya da yaralanan olmaz-
ken gecekondu kullanılamaz hale geldi.

Gecekondu alevlere 
teslim oldu

Cips paketinin 
içine uyuşturucu 
koymuşlar!

Bağcılar’da tek katlı gecekonduda çıkan 
yangın kısa sürede büyüdü. Yangın it-
faiye ekipleri tarafından söndürülürken 
gecekondu kullanılamaz hale geldi

ISTANBUL Emniyet 
Müdürlüğüne bağlı 
polis ekipleri genel 

asayişin sağlanması, suçların 
işlenmesinin önlenmesi ve 
işlenen suçların faillerinin 
yakalanmasına yönelik kent 
genelinde denetim yaptı. 10 
Nisan’da Sancaktepe İnönü 
Mahallesinde gerçekleştiri-
len denetimlerde S.E. şüphe 
üzerine durduruldu. S.E.’nin 
üzerinde 5 adet extasy ve 1.58 
gram uyuşturucu madde ele 
geçirildi. Yapılan incelemede 
şüphelinin uyuşturucu madde-

leri T.M.H. isimli yaşı küçük 
bir kişiden aldığı belirlendi. 
Yapılan çalışmalarda şüpheli 
Kadıköy’de yakalandı. Yaşı 
küçük şüphelinin üst aramasın-
da; 10 adet extasy, 4.61 gram 
uyuşturucu maddeyle, 750 lira 
nakit para ele geçirildi. Şüp-
helinin Çekmeköy Çatalmeşe 
Mahallesindeki evinde yapılan 
aramalarda ise, duvara gizlen-
miş ve cips paketine saklanmış 
111 gram mariuhanna, 76 adet 
extasy bulundu. Adliyeye sevk 
edilen 2 kişi tutuklanarak ceza-
evine gönderildi. DHA

Sancaktepe’de şüphe üzerine durdurulan 
1 kişinin üzerinde uyuşturucu madde ele 
geçirildi. Şüphelinin uyuşturucu maddeleri 
aldığı tespit edilen 1 kişinin evinde yapılan 
aramada ise, duvara gizlenmiş ve cips pake-
tine saklanmış uyuşturucu madde bulundu
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K lasik geyiktir “ne olacak bu bilmem
neyin hali” demek. Kimin için ne
için bunu sorsak hiçbir zaman adam

bir çözüm de bulunmaz uzar gider bu mu-
habbet. Son birkaç yıldır bende kendi ken-
dime “ne olacak bu solun hali” sorusunu
sorup sorup duruyorum. 

Türkiye’de gerçek sol 12 Eylül askeri
darbesinden sonra bir türlü kendine gele-
medi. Yaklaşık 44 yıldır sol hiçbir şey yapa-
mıyor. İki binli yıllarda sol partilerde bir
hareketlenme olsa da birbirini bölmekten
başka hiçbir işe yaramadılar. Yetmişlerde
meclise milletvekili sokan sol bugün futbol-
daki deyimiyle averaj takımlarına dönmüş
durumda.

Dünyada her ne kadar aşırı sağda bir
yükselme olsa da sol partilerin hiçte azım-
sanmayacak bir kitlesi var. Hala sol partiler
birer alternatif olarak varlar ve en önemlisi
hala varlıklarının bir değeri var. Hiç uzağa
gitmeyelim yanı başımızdaki Yunanistan’da
KKE yani Yunan Komünist Partisi mecliste
dördüncü parti durumunda. Baraj sorunu
yok ve her seçimde mutlaka meclise millet-
vekillerini hiçbir ittifak ve koalisyon yapma-
dan tek başına sokmayı başarıyor. Biraz
kurcalayacak olursak diğer Avrupa ülkele-
rinde de benzer tabloları görebiliriz.

Türkiye’de sadece 
bölünüp çoğalıyor

Türkiye’de böyle bir tablo hayal bile
değil. Türkiye’de sol bir başarı elde edeme-
diği gibi bir de birbiriyle kavga ederek bölü-
nüp kendi içinde çoğalıyor. Çoğalan bu sol
partilerin ne kendilerine bir hayrı oluyor ne
de halka. Solu temsil eden Türkiye İşçi Par-
tisi (TİP) eski popüler futbolcuları kullana-

rak belediye kapmaya çalışıyor. HDP’nin
uzantısı olan partilerle ittifaklar yaparak
onların sırtından meclise girmeye çalışıyor.
Amerikancı popülist politikalar götüren TİP
dışında kalan diğer sol partiler tek keli-
meyle şaşkın ördek gibiler. TKP Türkiye’de
yalnız kalmanın çaresizliğini yaşıyor. Ec-
evit’in DSP’si sağcı iktidar partisinin kolla-
rının altına girdi. Bu partilerin dışında
kalan Emek Partisi (EMEP), Sol Partisi,
TKH (Türkiye Komünist Hareketi) , HKP
(Halkın Kuruluş Partisi)   gibi bir sürü parti
var. Kimisi aşırı sol, kimisi komünizme
yakın kimisi ise merkez sol olma çabası
içinde. Bu partilerin sayısını görünce bu
kadar sol partiye sahip olmak lüks bir şey
değil mi diye kendi kendime düşünüyorum.
Samimi söyleyeyim üzülüyorum da. Çünkü

Türkiye’de daha solun ne anlama geldiğini
bilmeyen milyonlarca insana sözde seslendi-
ğini sanan bir sürü sol parti var. Liberaller
zaten solu sevmezken solu ötekileştirirken
bu kadar çok sayıda sol partinin olması iş-
leri daha da zorlaştırıyor. 

Bu partilerin ödenekleri yok, medya des-
tekleri yok  tamamen gönüllülerle bir müca-
dele veriyor. Zip zop sosyal medya
gençlerinin bu partilerden haberi bile yok.
Bunda tabii ki Türkiye’yi iki partili rejime
sürükleyen başkanlık sisteminin de rolü
büyük. Böyle bir fotoğrafta CHP Solu tem-
sil eden AK Parti’de sağı temsil eden kesim
oluyor. Ama bu iş öyle değil ki. Bu temsili-
yette sosyalizm ile alakası olmayan partiler
“sosyalist” unvanını da ara unvan olarak
kullanıyor. Yok “sosyal belediyecilik” ,  yok

“sosyal demokrat” falan filan..

Komünist başkanın sosyetik hayali 

2024 yerel seçimlerinde yukarıda adla-
rını saydığım sol partilerin elde edeceği ba-
şarıları çok merak ediyordum. Bu nedenle
bu partileri özellikle yakından inceledim.
Beni en çok çıldırtan iki olaydan biri TİP’in
Hatay stratejisi ve futbolcu üzerinden oy
toplama gayretleri oldu. Diğer olay ise TKP
'nin eski Tunceli Belediye Başkanı Mehmet
Maçoğlu’nun çılgın davranışı. Sen git Tun-
celi’yi bırak İstanbul Kadıköy’den belediye
başkanlığına aday ol. Bunu on yaşında ço-
cuğu söylesen güler. Maçoğlu’nun bunu
kendi isteği ile yaptığını biliyorum. Yani
TKP'nin ona “git Kadıköy’den aday ol” di-
yecek kadar hayalperest bir parti olmadığını
biliyorum ya da inanmak istemiyorum diye-
yim. Bağdat Caddesi sosyetesinden oy topla-
mak isteyen komünist başkanın da intiharı
sayesinde bu yerel seçimlerde TKP de sıfır
çekti. Böyle şey olmaz. Bu iki örnek ve aşa-
ğıda size derlediğim sol partilerin 2024
yerel seçim performansları Türk solunun
artık kendine gelmesi gerektiğinin çok
somut bir gereklilik olduğunun en somut
göstergesi. Tabloya bakın Türkiye’de sol
partiler yerel seçimlerde neler yapmış:

BAYKAR'DAN, 'Uzunca bir süredir hakkı-
mızda art niyetli olarak dolaşıma sokulan
kurumsallaşmış yalan, iftira ve çarpıtma-

lara karşı cevabımızdır' başlıklı yapılan yazılı açıkla-
mada şirketin çalışmaları hakkında bilgi verildi.
Baykar’ın dünyanın en büyük SİHA ihracatçısı oldu-
ğunun ifade edildiği açıklamada, “Baykar’ın hâliha-
zırda imzalanan sözleşmelerinin yüzde 97.5’u
ihracat kaynaklıdır. Başlangıçtan bugüne tüm proje-
lerini öz kaynakları ile yürüten Baykar, 2003 yılındaki
İHA Ar-Ge sürecinin başlangıcından itibaren tüm
gelirlerinin yüzde 83’ünü ihracattan elde etti. Bu
alanda dünya üzerinde gelirleri bu kadar yüksek
oranda ihracattan olan benzeri bir savunma sanayii
kuruluşu yoktur. Teknoloji şirketlerinde dahi benzeri
zor bulunur. Küresel teknoloji şirketlerinde bile böy-
lesi bir ihracat başarısının örneği azdır" denildi.

Yakıt işimiz hiç olmadı

Yapılan açıklamada, “Yurt dışındaki ihracat faaliyet-
lerinde ABD, İsrail ve Çin firmalarıyla yarışarak re-
kabette geride bırakıldı. Şimdiye kadar 34 ülkeye
yüksek teknoloji ihracatı yaptı. Baykar’ın tek bir faali-
yet alanı var o da insansız hava aracı teknolojilerinin
milli olarak geliştirilmesi ve üretimidir. Jet yakıtı sattı-
lar iftirasındaki gibi petrol, benzin, motorin gibi bir
yakıt işimiz hiç ama hiç olmadı" ifadeleri kullanıldı.
Bugüne kadar devletten tek kuruş nakit hibe desteği
almadıklarının altınının çizildiği açıklamada, “Tüm
projelerimizin finansmanını yüzde yüz öz kaynakla-
rımızla karşılamaktayız. İhracattan kazandığımızı
projelerimize yatırarak büyümekteyiz. Türkiye sana-
yisinin gelişimi ve desteklenmesi amacıyla devlet
tarafından yatırım teşvik uygulamaları gerçekleşti-
rilmektedir. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı tarafın-
dan yayınlanan istatistiklerde, 2012 yılından bu
yana 86 bin 897 yatırım teşvik belgesi düzenlendiği
açıklanmıştır. Bu destekler arasında KDV istisnası,
gümrük vergisi istisnası, kurumlar vergisi indirimi
gibi nakdi olmayan destek unsurları gibi bir de ya-
tırım kredileri için faiz veya kar payı desteği, nite-
likli personel desteği, enerji desteği, hibe desteği
gibi unsurlar yer almaktadır. Yatırım kredileri için
faiz veya kar payı desteği, nitelikli personel desteği,
enerji desteği, hibe desteği gibi nakdi unsurlardan
hiçbiri Baykar tarafından talep edilmemiş ve 
Baykar’a sunulmamıştır” denildi. DHA

Mihalis KUYUCU
www.gazetedamga.com.tr

michaelkuyucu@gmail.com

Prof. Dr.NE OLACAK BU SOL PARTİLERİN HALİ?

ÇÖZÜM: SOLDA
BİRLİK ŞART 

Sol partilerin 31 Mart seçimlerinde toplam
oyu 250 bin civarı. Toplamda dört ilçe dört
belde belediye başkanlığı kazanmışlar. Bu
oylar soldan umudu kesmeyen fanatiklerin
oyları. Buna kararsızları eklersek, umutsuzları
eklersek bu solun oy potansiyeli 2 milyon kişiyi
bulur. Buna biraz tanıtım yapılır ve topluma
inandırıcı iddialı bir  sol ittifak görüntüsü
sunulursa bu oyların fazlası da alınır. Bunun bir
şey şart: Solun bütünleşmesi! 

Eğer sol bir bütün olursa ve bir “milli sol”
başlığı altında tek bir vizyonla yeniden
yapılanırsa o zaman 2028 veya daha önce ola-
bilecek olası seçimlerde bir şeyler yapabilir ve
sosyalizmden umutlu olanlara gerçek bir nefes
olunabilir. 

Ama yok biz böyle mutluyuz derler ve böyle
bölük pörcük devam ederlerse o zaman bu sol-
dan hiçbir şey olmaz. “Sosyalizm” sözü de sağcı
partilerin ağzında çiklet olmaya devam eder.

Özetle bu vahim tablodan Türk solunun
kurtulması lazım. Bunu sosyalizm gönüllüsü
herkesin düşünmesi lazım.  Bu ittifak içinde
milliyetçilik içeren sosyalist olmalı ve “milli sol
ittifak” olarak adlandırılmalı. 

Esenyurt Belediye Başkanı Ahmet Özer ve selefi Kemal Deniz
Bozkurt arasındaki tartışma devam ediyor. Son olarak yazılı
bir açıklama yapan Özer, Bozkurt’un seçim döneminde ken-
disine hiçbir destek vermediğini ve diğer partilerin adaylarını
destekleyen bir tavır sergilediğini söyledi. Esenyurt Belediye-
si’ni boş bir kasa ve 3 milyar TL’nin üstünde bir borçla
devraldıklarını belirten Özer, son aylarda giderek yükselen
bir ivmeyle birçok ihale ve birçok ödeme yapıldığını ifade etti

BOS KASA
POLEMIGI!
BOS KASA
POLEMIGI!
BOS KASA
POLEMIGI!
BOS KASA
POLEMIGI!
BOS KASA
POLEMIGI!
BOS KASA
POLEMIGI!

E senyurt Belediye Başkanı Prof. Dr.
Ahmet Özer, önceki dönem Bele-
diye Başkanı Kemal Deniz Boz-

kurt’un sosyal medya hesapları üzerinden
yaptığı, kendisini hedef alan paylaşımlarla
ilgili açıklamalarda bulundu. Özer, Cum-
huriyet Halk Partisi’nin belediye başkanı
adayı olmasına rağmen Kemal Deniz
Bozkurt’un seçim döneminde kendisine
hiçbir destek vermediğini, partisinin ya-
nında olmadığını ve diğer partilerin aday-
larını destekleyen bir tavır sergilediğini
söyledi. Özer, Bozkurt’un son günlerde
Esenyurt Belediyesi’ne ihtiyaç dışı perso-
nel alımları yaptığını, usul ve esaslara
uygun olmayan başkan yardımcısı ve
müdür atamaları gerçekleştirdiğini de
ifade etti. Son aylarda giderek yükselen
bir ivmeyle birçok ihale ve birçok ödeme
yapıldığının altını çizen Özer, 31 Mart’tan
sonra Esenyurt Belediyesi’ni boş bir kasa
ve 3 milyar TL’nin üstünde bir borçla dev-
raldıklarını belirtti. Esenyurt’ta temel bele-
diyecilik hizmetlerinin dahi yapılmadığına
ve birçok hizmetin bilerek aksatıldığına
dikkat çeken Özer, personellerin maaş
ödemelerini görevi devraldıktan sonra
İller Bankası'ndan gelen parayla yapabil-
diklerini söyledi. Başkan Özer, yapılan
bütün hukuksuz, etik dışı iş ve işlemler ile
ilgili gerekli araştırmaları yapacağını ve
hukuk mekanizmalarını devreye sokaca-
ğını da dile getirdi.

Kimse örtbas edemez

“Başarılı bir seçim kampanyası boyunca
ve devamında, günbegün artan büyük bir
sevgi, dostluk ve dayanışma kurduk”
diyen Özer, “Mazbatamızı alır almaz
Esenyurt’a hizmet etmeye başladık ve ara
vermeksizin yoğun bir şekilde çalışmaya
devam ediyoruz. Bugün halkın demokrasi
ile ortaya koyduğu bu gücün önünde dur-
mak isteyen, bu gidişatın parti içinde
kendi çıkarlarına ters düştüğünü gören
bazı odakların mevcut yönetime, kazanıl-
mış belediyelere zarar verme çabası seçim
sürecindeki davranışlarıyla ve sonrasın-
daki uygulamalarıyla aşikardır. Kimse

kendi kötücül davranışlarını, parti aley-
hine yaptığı çalışmaları, kaybetmemiz için
gösterdiği gizli açık çabaları örtbas ede-
mez” ifadelerinmi kullandı. 

Yanımızda durmadı

Bozkurt'a sert eleştirilerde bulunan Özer,
“Birincisi, Cumhuriyet Halk Partisi'ne
saygısından, sevgisinden, yoldaşlıktan
bahsedenlerin koca bir seçim kampanyası
boyunca partili ve Esenyurtlu kimliğini bir
kenara bırakıp başka partilerin mensubu
gibi çalışma yapması, sözde parti aidiyeti-
nin ve gönül bağının hangi seviyede oldu-
ğunu ayan beyan ortaya koymuştur.
Bizim ülkemize, partimize olan gönül ba-
ğımız, sevgimiz, bu yolda verdiğimiz mü-
cadelemiz, alenen bu davranışı ve
kumpası sergileyenlerin takdirinde olama-
yacak kadar gerçek ve değerlidir. Cumhu-

riyet Halk Partili olduğunu iddia eden bi-
rinin, CHP Genel Başkanı ve keza CHP’li
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı
Esenyurt’a geldiğinde toplantılarına ve
mitingine katılmamayı, partisinin adayı-
nın yanında olmamayı hangi particilik
kimliği ile izah edebilir? Partisinin Genel
Başkanı’nın yanında durmayan veya du-
ramayan, partisinin belediye başkan ada-
yının yanında durmayan ve hatta başka
partilerin mensubu gibi çalışma yapmış
biri, parti hukukundan, ahlâkından ve eti-
ğinden bahsedemez. Buna dair gerekli
takdiri Cumhuriyet Halk Partisi'ne gönül
veren herkesin vereceğinden şüphemiz
yoktur” tepkisini gösterdi. 

Enkaz bırakmak istedi

Açıklamasını, “İkincisi, seçim takviminin
belli olduğu tarihten ve adaylığımızın belli

olduğu 20 Şubat 2024 tarihinden itibaren
ve hatta Belediye Başkanı’nın seçildiği 1
Nisan 2024 tarihinden sonra bile usul ve
esasa aykırı bir şekilde işe alımlar yapıl-
mıştır” şeklinde sürdüren Özer, “Tama-
men kasıtlı bir biçimde yürütülen bu
süreç, aday gösterilmemiş olmasından
dolayı kişisel bir hırs ile gelecek yönetim
üzerine bir yük ve enkaz bırakma çabası
ile adım atan bir yönetim anlayışından
ibarettir. Yapılan bu işlemler hem mevcut
belediye personeline hem işe alınan perso-
nele hem de gelecek olan yönetime açıkça
yapılmış bir kötülük ve haksızlıktır. Sormak
isteriz, madem personel alımına ihtiyaç
vardı neden bunca yıl beklendi? İhtiyaç ol-
duğu son bir iki ayda mı akla geldi? Ger-
çekçi ve hakkaniyetli bir yöneticinin bu
tasarrufu kısa bir süre sonra gelecek, görevi
devralacak belediye başkanına bırakması
gerekmez mi? Dahası var; yeni bir yöneti-
min işbaşına geleceği açıkken giderayak,
son bir haftada onlarca müdürlüğe, başkan
yardımcılıklarına atama yapmanın amacı,
anlamı ve mantığı ne olabilir? Bu iyi niyetli,
dürüst bir yönetim davranışı ile açıklanır
mı?” diye sordu. 

Boş bir kasa devraldık

Seçimden sonra boş bir kasa devraldıklarını
belirten Özer, “Bizler sözümüzün eriyiz, 1
Nisan itibari ile belediyemizin kasası tam da
söylediğimiz gibi bomboştu. Son aylarda
giderek yükselen bir ivmeyle birçok ihale ve
birçok ödeme yapılmış ve bize boş bir kasa
ile 3 milyar TL'nin üstünde bir borç devre-
dilmiştir. Devir teslimden sonra 5 Nisan ta-
rihinde İller Bankasından gönderilen pay ile
personel maaşı ve ikramiyeleri personelleri-
mizin bayramda zor durumda kalmaması
için hızlıca ödenmiştir. Bu noktada samimi-
yetimizi sorgulamak ve sanki mali boyutu
ile güçlü bir tablo bırakmış gibi yanlış bir
algı yaratmak, ancak krizi fırsata çevirip
kendi ayıbını örtmeye çalışma uyanıklığın-
dan ve çabasından ibarettir. Bilinmelidir ki
tüm bu ehil olmayan, kusurlu ve ayıplı du-
rumlar gizlenemeyecek kadar büyük ve kri-
tiktir” diye konuştu. HABER MERKEZİ

SORUNLARI HEP BİRLİKTE ÇÖZECEĞİZ
Esenyurt Belediye Başkanı Ahmet Özer,
Sonuç itibari ile göreve geldiğimiz anda,
Esenyurtluların isyanlarına kulak verdik
ve en temel belediyecilik hizmetlerinin
bile yapılamadığını, birçok hizmetin ale-
nen aksatıldığını gördük. Ahbap çavuş
ilişkileri ile yönetilen, sorunları çözeme-
yen, ehliyet ve liyakatten uzak, çözüm
üretme becerisini de gösteremeyen yö-
netim anlayışına artık son veriyoruz”
dedi. “Kamuoyunun ve Esenyurt halkının
bilmesi gerekir ki hukuksuz
bir işlem yapılmadı diyeme-
yen, ben bunun talimatını
vermedim diyerek kaçak
cevap veren, sorumluluktan
kaçan bir yönetim anlayı-
şına izin vermeyeceğiz ve
yapılan bütün bu hukuksuz,
etik dışı iş ve işlemler ile il-
gili gerekli araştırmaları ya-
pacağız ve derhal hukuk
mekanizmasını devreye so-
kacağız” diyen Özer, “Maz-

batamızı aldığımız ilk günden bu yana
gece gündüz, bayram seyran demeden
sorunları çözmek için çalışıyoruz ve ça-
lışmaya devam edeceğiz. Bunun için
yola çıktık ve bu sorunları da hep bir-
likte çözeceğiz. Bizim yönetim anlayışı-
mız şikayet etmek üzerine değil, şeffaf
ve dürüst bir şekilde çözüm üretme üze-
rinedir. Esenyurt halkı kalbini ferah tut-
sun. Bizler enkaz ve borç edebiyatı
yapmadan kurumumuzu her şeye rağ-

men hızlıca ayağa kaldırıp
Esenyurt’un ihtiyacı olan her
hizmeti en hızlı şekilde hayata
geçirerek Esenyurt’u söz verdi-
ğimiz gibi aydınlık ve ferah bir
geleceğe hazırlayacağız. Kıy-
metli Esenyurtlular; birlikte ça-
lıştık, birlikte kazandık. İşimiz
hizmet, gücümüz Esenyurt. Bu
yolu bütün Esenyurt’un bele-
diye başkanı olarak hep birlikte
yürüyeceğiz ve hep birlikte ba-
şaracağız” ifadelerini kullandı. 

Tek faaliyet
alanımız var
BAYKAR'dan firma hakkında ve Baykar
Yönetim Kurulu Başkanı Selçuk Bay-
raktar hakkında ortaya atılan iddia-
larla ilgili açıklama yapıldı. Yapılan
açıklamada, “Baykar’ın tek faaliyet
alanı var oda İnsansız Hava Aracı (İHA)
teknolojilerinin milli olarak geliştiril-
mesi ve üretimidir" denildi.
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N eden mi?
Ülkemin yöneticileri ekonomi konusunda tez
yazıp mastır yapmış hatta kimileri de adları-

nın önlerine koca sıfatları yazılı. Hatta kimi yazar,
çizer, kürsü ve makam sahipleri hemen her konuda
uzman oldukları gibi ekonomide de yetkin ve uzman
kişiler olduklarını beyan etmekte. Bu kişiler hem ikti-
satçı hem de yönetici olduğuna göre devletin kamusal
işleyişi, gelir ve giderleri denetleyip topluma örnek ol-
dular. İşte bu nedenle ekonomiden bahsetmeyeceğim!

Geçen gün kadim dostum Sezai Sami elinde dosya-
sıyla geldi. 2004 yılında emekli olup aynı dönemde
maaş bağlanmış. SSK’nın gönderdiği “maaş bağ-
lanma” yazısını ilk günkü gibi saklayarak gösterdi.
Sadece bunu değil o yılın aynı ayında döviz, altın ve
asgari ücretin merkez bankası ve çalışma bakanlığı-
nın resmi çizelgelerini verdi. Dediği şey sadece şuydu,
“yirmi yıl içinde ülkenin geldiği durumu görmek ister-
sen ilk aldığım emekli maaş ve bugün aldığım emekli
maaşa bakalım!”

Sezai Sami bu ülkenin ünlü olmasa bile emek ek-
senli önemli politik değerlerinden biri. Yaşadıkları
ülke gerçeklerinden biri. Hem çalışıp hem de okumuş.
1974 de bir kamu kurumunda işe başlayıp 1980 ve
1991 arası zorunlu “konservede kalma” ve ardından
2004 Nisan’ında emekli dilekçesi veriyor. SSK hazi-
ran ayı ortasında emekli maaş bağlandığını bildiren
yazı geliyor. Emekli maaşı 559.727.087,00 TL.

2002 yılında iktidara gelen günümüzdeki parti
2005 yılında paramızdan altı sıfır daha atmamıştı.
SSK çalışırken aldığı maaşın yarısını emekli maaşı
olarak bağlamış.

Emekli maaşın bağlandığı Nisan 2004 tarihinde
asgari ücretin neti 303.079.500 TL., yani emekli
maaşı 1.84 büyüklüğündeydi.

26 Nisan 2004 de ABD doları alış 1.369.674 TL.,
satış 1.376.280 TL., “satış değerinden” bakılırsa
406,6 dolar alınıyor.

26 Nisan 2004 de altının gramı alış 17.500.000
TL., satış 18.000.000 TL., “satış değerinden” 31
gram altın alınıyor.

26 Nisan 2004 de ¼ çeyrek altın alış 28.088.113
TL., satış 28.223.666 TL., “satış değerinden” 20
adet ¼ alınıyor.

26 Nisan 2004 de ½ yarım altın alış 56.176.227
TL., satış 56.447.332 TL., “satış değerinden” 10
adet yarımlık alınıyor.

26 Nisan 2004 de tam altın alış 112.352.454 TL.,
satış 12.894.665 TL., “satış değerinden” 5 adet 
alınıyor.

Sezai Sami’nin bu ay Nisan 2024 emekli maaşı
15.750 TL., bununla ne alınıyor birde ona bakalım;

Asgari ücret 17.002, emekli maaşı bununda altına
indi 1.84’den 0.92 ye.

ABD doları 33 TL., 477 dolar; buna göre maaşı
yükselmesi gerekir ama gerçek oranda düşüş var.

Gram altın 31 gram alınırken günümüzde 6.42
grama düştü.

Çeyrek (1/4) altın 20 adetten 3.84 adete düştü.
Yarım altın 10 adetten 1.92 adete düştü.
Tam altın ise 5 adetten 0.95 adete düştüğü bir gerçek.
Bunu temel gıda olan ekmek, yumurta, süt ve et ile

karşılaştırma yapmadık sayın ekonomi uzmanlarına
bıraktık.

Ülkede yoksulluk, gelir dağılımının eşitsizliği 
giderek daha da artması soygunun emekli maaşı 
durumunu üzerinden açıkladık.

Gelir dağılımının eşitsiz ve bir o kadar acımasız 
olduğunu sayılarla anlattık.

Yazımızda ekonomiden bahsetmedik sadece Sezai
Sami’nin yirmi yıllık emekli maaşının geldiği durumu
yani “soygunu” açıkladık.

Ekonomiden 
bahsetmeyeceğim!

İ stanbul Büyükşehir Belediye (İBB)
Başkanı Ekrem İmamoğlu, Trab-
zon’un merkez ilçesi Ortahisar’ın

Belediye Başkanı seçilen Ahmet Kaya’yı
makamında ziyaret etti. Kaya’yı tebrik
eden İmamoğlu, duygularını aktardığı
belediye anı defterini imzaladı. İma-
moğlu tebrik ziyaretinin ardından, Orta-
hisar Belediyesi önünde vatandaşlara
hitap etti. “Bu güzel şehrin bir evladı ol-
maktan gurur duyuyorum” diyen İma-
moğlu, “Şu an o kadar güzel bir
yerdeyim ki; Allah'ın nasibi. Ben, hem
Pazarkapı Mahallesi hem Ortahisar
Mahallesi’nin bir çocuğuyum. Bu gör-
düğünüz Ortahisar belediye binasının
tam şu köşe başında, bizim boya dükka-
nımız vardı. Hala durur; hemen bu be-
lediye binasının alt köşesindeki sokakta
da dedemin kereste ticarethanesi vardı.
Ben, bu caddenin çocuğuyum. Buradan
yürüyerek okuluma gider, yürüyerek
okulumdan buraya gelirdim. İlkokulum,
hemen bu binanın yanındaki Kanuni
Süleyman İlkokulu. Yani şöyle düşü-
nün: Bu sabah köyüme çıktım. Mini
minnacık bir köy evinde doğmuş, Ak-
çaabatlı bir çocuğum ben. Evet, Trab-
zon'un bir evladı olarak orada doğdum.
Burada ilkokulu okudum. Ortaokulu,
Atatürk Köşkü'nün orada Köşk Lise-
si’nde okudum. Liseyi, Trabzon Lise-
si'nde okudum. Bu şehir, Kanuni Sultan
Süleyman'ın doğduğu bir şehir. Onun
doğduğu bu mahallede büyüdüm” ifa-
delerini kullandı. 

Tam yol ileri diyoruz

Sonrasında İstanbul'a okumaya gittiğini
belirten İmamoğlu, “İş yaşamım der-
ken, yine Fatih Sultan Mehmet'in fet-
hettiği ve bizlere yurt edinen dönemi
başlattığı İstanbul'da yaşama
başladım. Ve İstanbul'un Bele-
diye Başkanı oldum. Bu nasıl
bir şey biliyor musunuz?
Bu, o 40 haneli köyde do-
ğarak, Fatih'in fethettiği
Trabzon'dan Fatih'in
fethettiği İstanbul'a
giderek, Büyükşehir
Belediye Başkanı

olmak, olsa olsa dünyada bir tek Ata-
türk'ün Cumhuriyetinde olur. Onun için
sevgili hemşerilerim, Atatürk'ün kur-
duğu bu Cumhuriyet, herkese fırsat eşit-
liği verir; kadınına, çocuğuna, erkeğine.
Demokrasi ne yapar biliyor musunuz?
Hepimizi eşitler. Sandık var ya. Sandığa
gidip oy atıyoruz. O sandık, hepimizin
eşitlendiği gündür. Eksik tarafı var.
Bunu toparlamamız lazım. O ne biliyor
musunuz? Bazen demokrasi, bazen
Cumhuriyet, arzu ettiğimiz seviyeye gel-
mez. İnsanlarını ne yazık ki ihmal eder.
Bu hatalar, yanlış uygulamalar yü-
zünden olur. Hele hele sis-
temi, rejimi, kendi
gidişatından, uygar ve
medeni sürecinden rayın-
dan çıkarır, başka bir
rejim ortaya koymaya
kalkarsa, işte olan
önce kadınlara,
önce çocuklara,
gençlere, önce
emeklilere zulüm
çektirir, sıkıntı çek-
tirir. Ama hep
birlikte ne ya-
pacağız bili-
yor
musu-
nuz?
Hep
bir-
likte,
mil-

letimizin gücüyle, nasıl ki demokrasi
arayışında, özgürlük arayışında sevgi-
nin, saygının hakim olduğu bir sürecin
olgunlaşmasında, hepiniz yeni bir ara-
yışa, yeni bir umuda, 31 Mart'ta mühür
bastınız ya. Şimdi yeni bir dönem, yeni
bir arayış, yeni bir hizmet anlayışı, yeni
bir yöneticilik anlayışı başladı. Tam yol
ileri diyoruz” diye konuştu. 

Bize minnet duymayın

Konuşmasını, “Biz, bu göreve talip
olduk. Sizler de bizi seçtiniz. Şimdi bize
düşen görev; sizi dinlemek, sizi anla-

mak, dertlerinize çare olmak
için gece-gündüz çalış-

mak, bizim sorumlulu-
ğumuz” şeklinde
sürdüren İma-
moğlu, “Vatandaşı-
mız bir sıkıntıya
düşüyorsa, ona
destek olmak bizim
sorumluluğumuz.
Bakın; vatandaş-
larıma sesleniyo-

rum. Devletimizin
herhangi bir ku-

rumu ama belediyesi
ama valiliği ama bakan-
lığı ama şurası ama bu-

rası; o desteği size
veriyor ya, kimse

cebinden
bir

şey vermiyor. Size, vermek zorunda ol-
duğu desteği veriyor. Hatta belki de az
veriyor. Siz onun hesabını sorun. Ben
hep söylüyorum. Bize minnet duyma-
yın. Evet; ‘Görevini iyi yaptın kardeşim,
evladım, belediye başkanım teşekkür
ederiz’ diyebilirsiniz. Ama kimseye min-
net duymayın. Bu şehrin, İstanbul'un,
bu ülkenin, bu devletin sahibi millettir,
millet. ‘Ben, bir sistemin sahibiyim’
diyen; ‘Buyruğumla şunu yaptım’ diyen;
‘Talimatımla emrettim şöyle oldu’
diyen; biri görevden ayrılacağı zaman,
‘Af diledim, görevden ayrılıyorum’ diyen
dönem bitmiştir” açıklamasında bu-
lundu. 

Millete hizmet edin

Devletin sahibinin millet olduğunu ifade
eden İmamoğlu, “Hangi partide siyaset
yapıyorsanız yapın; şu ayaklarınızdaki,
kollarınızdaki prangaları, kelepçeleri
sökün, atın. Millete hizmet edin. Siz de
bir kişiye değil, millete hizmet etmenin
tadını çıkarın. Bu cennet vatan, 100 se-
neyi aşkın süre önce özgürlüğü, Cum-
huriyeti, demokrasiyi seçmiş. Ne demiş
şair? ‘Hangi çılgın bana zincir vuracak-
mış, şaşarım’ demiş. Öyle değil mi? Biz,
milletçe özgürlüğüne düşkün insanlarız.
Biz, demokrasi aşığıyız, demokrasi.
Şimdi ne yapacağız? Daha fazla sizi
dinleyeceğiz. Bu şehrin zeki insanlarını,
bu şehrin akıllı, gençlerini, hanımefendi-
lerini, beyefendilerini daha çok dinleye-

ceğiz. Başkanımız, sizlerle çok güzel
projeler üretecek. Biz de onu ya-

pıyoruz İstanbul'da. Bu, mille-
tin ayağa kalkmasıdır. Millet,

gücünün farkına varacak.
Millete hizmette yarışın

kaybedeni yok ki; hepimiz
kazanıyoruz. Bizim yol-

culuğumuz, böyle bir
yolculuk. Çok başarılı
olacağız. Arkamızda
sizin gibi kıymetli
hemşehrilerimizin

gücünü hissedece-
ğiz” dedi.
HABER
MERKEZİ

Gazze'nin işgaline tepki gösterdikleri paylaşımlarda bulundukları gerekçesiyle İsrail menşeili teknolojik yazılım firmasıyla
iş akitleri sonlandırılan Muhammed Oçan ve Esat Aykurt, haklarını mahkemede arayacak. Oçan, “İngiltere'de gazete-
ciler, Kuveyt'te sporcular ve tüm dünyada insanlar işlerini kaybetti. Gördüğümüz kadarıyla Türkiye'deki ilk vaka bu” dedi

israil'inGazze'ye 7 Ekim
2023'de başlattığı saldırılar ve uy-
gulanan ambargolarla, arala-

rında çocuk, kadın ve yaşlıların da yer aldığı
çok sayıda Filistinli hayatını kaybetti. Bu in-
sanlık dışı soykırıma Türkiye başta olmak
üzere birçok ülke tepki göstererek İsrail'i kı-
nadı. İsrail'in haksız işgaline sessiz kalmayan
dünyanın birçok yerinden insan da İsrail ve
işgalciliğini farklı yöntemlerle protesto etti.
Eylemlerin devam ettiği Türkiye'de vatan-
daşlar, sıklıkla bir araya gelip bu işgali pro-
testo ediyor. Bazı kişiler ise İsrail karşıtı
tepkilerini sosyal medya paylaşımlarıyla gös-
teriyor. İsrail menşeili teknolojik yazılım mar-
kasının Türkiye distribütörlüğünü yapan
şirkette çalışan Muhammet Oçan ile Esat
Aykurt da tepkilerini, diğer insanlar gibi sos-
yal medya hesapları üzerinden ortaya koydu.
İsrail işgalini eleştiren paylaşımlarda bulu-
nan ikili, bu paylaşımları nedeniyle daha

sonra işten çıkarıldıklarını öne sürdü.

Tazminat davası açtı

İşine son verilen Muhammet Oçan, alacakla-
rını tam alamadığı gerekçesiyle şirket aleyhine
maddi ve manevi tazminat davası açtı. Oçan,
avukatı aracılığıyla İstanbul 29. İş Mahkeme-
sine açtığı davada, 2023 yılında geçirdiği iş
kazasına rağmen çalıştırıldığı iddiasında da
bulundu. Mahkemeye sunulan dilekçede,
“Müvekkilim, Muhammed Durra isimli 12
yaşındaki Filistinli çocuğun babasının kuca-
ğında ölümüne ilişkin videoyu paylaştığı ge-
rekçesiyle şirketin genel müdürü tarafından
bizzat aranmış ve davalı şirketle iş ilişkisi bu-
lunan E.S'nin isteği üzerine uyarılmıştır. E.S,
27 Eylül 2022'de TÜYAP makine fuarında
müvekkilim ile tanışmış ve 'Paylaşımlarını
takip ediyorum, gözüm üzerinde.' diyerek
baskısını sürdürmüştür. Müvekkilimin iş akdi,
buna benzer bir paylaşım yapmasından 2

gün sonra sona erdirilmiştir” denildi. Dilekçeyi
değerlendiren iş mahkemesi, kısmi tazminat
talepli davayı kabul etti. Davanın görülmesine
ilerleyen günlerde başlanacak. İşten çıkartılan
Esat Aykurt'un da önümüzdeki günlerde ben-
zer şekilde bir dava açacağı öğrenildi.

Genel müdür ikaz etti

Paylaşımları ve işten çıkarılma sürecini AA
muhabirine anlatan Muhammed Oçan, şir-
ketin İsrailli ortağı ve genel
müdürü tarafından aranarak
uyarıldığını belirterek, payla-
şımlarına devam etmesi ne-
deniyle işine son verildiğini
öne sürdü. Oçan, sosyal
medyada ilk kez 2010 yılın-
daki Mavi Marmara olayları
sonrası paylaşımda bulun-
duğunu anlatarak, "Bu pay-
laşımım sonrası şirket

yönetim kurulunun bir üyesinin oğluyla tar-
tışma yaşadım. Ve onun uyarısıyla paylaşı-
mımın kaldırılması istendi. Ve o paylaşımı
kaldırmıştım" dedi. Muhammed Durra
isimli 12 yaşındaki bir çocuğun, 2021 yılında
İsrail askerlerince şehit edilmesine ilişkin bir
video paylaştığını da aktaran Oçan, bu sefer
de şirketin genel müdürünün kendisini aradı-
ğını ve İsrail aleyhine olan bu paylaşımı kal-
dırması yönünde ikaz ettiğini dile getirdi.

Paylaşımıyla ilgili bilgiyi genel
müdürüne, distribütörü olduk-
ları, Almanya'da yer alan İsrail
asıllı firman yöneticisinin verdi-
ğine dikkati çeken Oçan, bu yö-
neticinin İstanbul'daki fuarda
parmak sallayarak kendisini
uyardığını ancak 7 Ekim'de baş-
layan katliamların ardından tek-
rar paylaşımlar yapmaya
başladığını ifade etti.

YENI BIR UMUDA
MUHUR BASTINIZ

TURKIYE’DEKI ILK VAKA BU!

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, memleketi Trabzon’da hemşehrileriyle buluştu. Ortahisar Belediye Başkanı
Ahmet Kaya’yı makamında tebrik eden İmamoğlu, “Hep birlikte, milletimizin gücüyle, nasıl ki demokrasi
arayışında, özgürlük arayışında sevginin, saygının hakim olduğu bir sürecin olgunlaşmasında, hepiniz yeni
bir arayışa, yeni bir umuda, 31 Mart'ta mühür bastınız. Şimdi yeni bir dönem başladı” ifadelerini kullandı.

ÖN-SÖZ

ali_ibrahimonsoy@mynet.com

Ali İbrahim Önsoy

Kötü kelime kötü söz yok
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu konuşmasının sonunda,
“İnşallah önümüzdeki zaman diliminde, hiç olmadı bugüne
kadar, bundan sonra da ağzımızdan kötü kelime duymaya-
caksınız. Kötü kelime, kötü söz yok. Ben bugün Sera'da, 98
yaşındaki anneannemi ziyaret ettim. Salacık’ta halamı ziya-
ret ettim. Hepsi diyor ki, ‘Televizyonda seni dinliyoruz.’ Bir
de bağırıyormuş bana halam, ‘Ekrem, Ekrem beni niye
duymuyorsun?’ Şimdi ben, onlar konuşurken, kötü söz ede-
ceğim. Beni anneannem dinliyor, annem dinliyor. Bırakın;

siz dinliyorsunuz, çocuklar dinliyor. Ben buradan söylüyo-
rum. Biz kimsenin hakkında iftira, kumpas, şu bu işlerle
zaten uğraşmadık, uğraşmayız. Kötü söz kullanmayacağız.
Sizin işinizi konuşacağız. Milletimizin işini konuşacağız.
Çocuklarımızın geleceğini konuşacağız. Gençlerimizin
umutlarını konuşacağız. Onlara destek olacağız. Bizim
buna yetecek gücümüz var. Bizim buna yetecek aklımız, fik-
rimiz, bilgimiz var. Milletçe var. Sizin fikirlerinizden fayda-
lanacağız. Yolumuz açık olsun” ifadelerini kullandı. 

İş bİrlİğİmİz 
devam edecek

BelediyeBaşkanı Bora Balcıoğlu ve be-
raberindeki Meclis üyeleri, Silivri İlçe Em-
niyet Müdürü Cemil Erim’i makamında

ziyaret etti. Balcıoğlu ve beraberindeki heyet, İlçe
Emniyet müdürü Cemil Erim’in hem Ramazan Bay-
ramı’nı hem de Türk Polis Teşkilatının 179. kuruluş
yıl dönümünü ve Polis Haftası’nı kutladı. Görüş-
mede, Silivri Belediyesi ve İlçe Emniyet Müdürlüğü
arasında devam eden iş birliğinin daha da güçlendi-
rilmesi, ilçenin huzur ve güvenliğine katkı sağlayacak
yeni projeler üzerine fikir alışverişinde bulunuldu. İlçe
Emniyet Müdürü Cemil Erim, ziyaretten duyduğu
memnuniyeti dile getirerek, Silivri’de güvenlik ve asa-
yişin sağlanmasına yönelik ortak çalışmaların öne-
mine vurgu yaptı. Balcıoğlu ise “Silivri Belediyesi
olarak, ilçemizin huzur ve güvenliğini sağlamak
adına emniyet teşkilatımızla her zaman iş birliği
içinde olmaya devam edeceğiz. Emniyet mensupları-
mızın özverili çalışmalarının yanındayız” dedi.
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uraloğlu, Başkentray'ın hizmete alınması-
nın 6'ıncı yılı nedeniyle yaptığı yazılı açıkla-
mada, Ankara'nın kent içi ulaşımının önemli

parçalarından Başkentray'ın bugüne kadar 89 milyon
yolcuya hizmet verdiğini belirtti. Son 22 yılda Ankara için
durmadan çalıştıklarını vurgulayan Uraloğlu, "Anka-
ra'nın 23,1 kilometrelik raylı sistem hattını 80,5 kilometre
uzatarak 103,6 kilometreye çıkardık. Ulaşım ve iletişim
altyapısına 601 milyar 510 milyon lira yatırım gerçekleş-
tirdik." ifadesini kullandı. Uraloğlu, Başkentray ile Eskişe-
hir ve İstanbul yollarındaki trafiğin büyük oranda
azaldığına dikkati çekti. Başkentlilerin ulaşımında kolay-
lık sağlayan birçok metro hattı projesini uygulamaya
koyduklarını hatırlatan Uraloğlu, şunları ifade etti: "Kızı-
lay-Çayyolu, Batıkent-Sincan-Törekent ve Tandoğan-
Keçiören metro hatlarını, geçen yıl ise Keçiören'den
Kızılay'a aktarmasız metro ulaşımı sağlayan Atatürk
Kültür Merkezi-Gar-Kızılay Metrosu'nu hizmete açtık."

Demir yolu hatları yenilendi 

Uraloğlu, Başkentray Projesi kapsamında mevcut demir
yolu hatlarının tamamen yenilendiğini belirterek, söz ko-
nusu hattın yüksek hızlı tren, banliyö ve konvansiyonel
tren işletmeciliğine uygun olarak inşa edildiğini bildirdi.
Başkentray ile Kayaş ile Sincan arasında metro standar-
dında banliyö hizmeti yapılmaya başlandığının altını
çizen Uraloğlu, Ankara ile Marşandiz arasının 4 hattan 6
hatta, Marşandiz ile Sincan arasının 3 hattan 5 hata ve
Ankara ile Kayaş arasının 2 hattan 4 hata yükseltildiğini
ifade etti. Eryaman YHT Garı'nın da bu proje kapsa-
mında tamamlanarak YHT ve banliyö hizmeti vermeye
başladığına işaret eden Bakan Uraloğlu, "Ankaralı vatan-
daşlarımız Başkentray'ın konforunu çok sevdi. Başken-
tray'ı her gün 60 bin yolcu kullanıyor." dedi.

Türkiye ulaşımda çağ atladı 

Uraloğlu, son 22 yılda yapılan yatırımlar ve kalkınma
hamleleriyle Türkiye'nin ulaşım ve iletişim altyapısında
çağ atladığını, 2002'den bu yana Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan liderliğinde "Türkiye Yüzyılı" vizyonuyla
demir yollarında büyük mesafeler katedildiğini belirtti.
Büyük kent içi raylı sistem projelerini hayata geçirdiklerini
ifade eden Uraloğlu, yılın başından bu yana Gayrettepe-
İstanbul Havalimanı Metro Hattı'nın son halkası olan
Kağıthane-Gayrettepe kesimini, Sirkeci-Kazlıçeşme
Raylı Sistem Hattı'nı ve Bakırköy Sahil-Bahçelievler-
Güngören-Bağcılar Kirazlı metro hatlarını hizmete açtık-
larını hatırlattı. Uraloğlu, Kayseri'de Anafartalar-YHT
Gar Tramvay Hattı'nı, Antalya'da Expo Havalimanı
Tramvay Hattı'nı, İzmir'de Büyükşehir Belediyesi ile
ortak çalışma yapılarak İZBAN'ı, Gaziantep'te ise GAZİ-
RAY'ı, Bakanlık olarak hizmete aldıklarını bildirdi. Türki-
ye'de 416 kilometre kent içi raylı sistem projesini
tamamlayarak vatandaşların kullanımına sunduklarını
belirten Uraloğlu, demir yollarında iyileştirme, yenileme
ve kalkınma hamleleriyle ülkenin çehresini değiştirdikle-
rini kaydetti. Uraloğlu, mevcut demir yolu hatlarının ta-
mamen yenilendiğine ve 10 bin 948 kilometre olan hat
uzunluğunun 13 bin 919 kilometreye yükseltildiğine dik-
kati çekerek, "2 bin 251 kilometre hızlı tren hattı inşa
edildi. 2 bin 505 kilometre olan sinyalli hat uzunluğu-
muzu 8 bin 46 kilometreye, 2 bin 122 kilometre olan
elektrikli hat uzunluğumuzu ise 7 bin 142 kilometreye 
çıkardık." ifadesini kullandı. AA

ImF'den yapılan
açıklamada, İcra Di-
rektörleri Kurulu'nun

1 Ekim itibarıyla ikinci 5 yıllık
dönemde IMF başkanlığı gör-
evini yürütmesi için Georgie-
va'yı seçtiği bildirildi. Kararın oy
birliğiyle alındığı belirtilen açık-
lamada, Georgieva'nın görev
süresi boyunca bir dizi büyük
küresel şokla başa çıkmadaki
"güçlü ve çevik" liderliğinin tak-
dir edildiği kaydedildi. Açıkla-
mada, kurulun, Georgieva'nın
etkili politika tavsiyesi, kapasite
geliştirme ve finansman yoluyla
fonun üyelerine verdiği desteği
güçlendirmeye odaklandığı
ifade edildi. Georgieva ise IMF
başkanlığına yeniden seçilmesi-
nin ardından yaptığı açıkla-
mada, ikinci 5 yıllık dönem için

başkanlık görevine devam ede-
cek olmaktan onur duyduğunu
belirtti.

Çalışmalarını hızlandırdı 

IMF'nin son yıllarda üye ülke-
lerin pandemi, savaş ve çatış-
malar ile yaşam maliyeti krizi
de dahil olmak üzere art arda
gelen şoklarla başa çıkmala-
rına yardımcı olduğuna işaret
eden Georgieva, makroekono-
mik ve finansal istikrar, bü-
yüme ve istihdam açısından
artan önemine paralel olarak
iklim değişikliği, kırılganlık ve
çatışma ile dijital dönüşüm
konularındaki çalışmalarını da
hızlandırdığını aktardı. Geor-
gieva, IMF'nin mali desteği,
politika tavsiyeleri ve kapasite
geliştirme çalışmalarının, ül-

kelerin yüksek belirsizlik ve
ekonomik koşullardaki ani de-
ğişimlerle başa çıkma kapasi-
tesine katkıda bulunduğunu
belirterek, ülkelerin bir araya
gelerek küresel zorlukların üs-
tesinden gelmelerinde daha
"etkili, keskin ve samimi"
ortam oluşturmak için çabala-
maya devam edeceklerini
ifade etti. Bulgaristan vatan-
daşı olan Georgieva, 2019'dan
bu yana IMF başkanlığı gör-
evini yürütüyor. Georgieva,
daha önce Dünya Bankası ve
Avrupa Komisyonu'nda çeşitli
pozisyonlarda görev yapmıştı.
Beş yıllık görev süresi 30 Ey-
lül'de dolacak Georgieva,
fonun bir sonraki başkanının
seçilme sürecinde tek aday
olarak gösterilmişti. AA

Her gün 60
bin yolcu

Uluslararası Para Fonunun (IMF) başkanlığına Kristalina Georgieva'nın yeniden seçildiği duyuruldu

Georgieva IMF başkanlığına yeniden seçildi

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Ura-
loğlu, Ankaralıların 12 Nisan 2018'de hizmet
vermeye başlayan Başkentray'ın konforunu
çok sevdiğini belirterek, “Başkentray'ı her
gün 60 bin yolcu kullanıyor” bilgisini verdi

Turizm kenti Alanya muz,
mango, avokado, papaya ve ejder
meyvesi gibi ekonomik değere ula-

şan tropikal meyve üretimiyle dikkati çekiyor.
İlçede ekonomik değeri yüksek alternatif
ürünler yetiştiren üreticiler, son yıllarda avo-
kado üretimine yöneldi. İlçe Tarım ve
Orman Müdürü Mehmet Rüzgar, AA mu-
habirine, iklim özelliklerinden dolayı çok sa-
yıda tropikal meyvenin ilçede yaygın olarak
yetiştirildiğini söyledi. İç piyasanın ihtiyaçla-

rının büyük ölçüde bölgelerinden sağlandı-
ğını belirten Rüzgar, avokadonun ilçe eko-
nomisinde en önemli ürünlerden biri haline
geldiğini kaydetti. Rüzgar, avokado üretim
alanının her yıl genişlediğine işaret ederek
"12 yıl önce 250 dekar alanda yetiştirilen
avokado, 5 yıl önce 3 bin 100, şimdi 16 bin
500 dekarlık bir alana ulaştı. Avokado hasa-
dının belirli aylarda yapıldığını kaydeden
Rüzgar, ürünün 12 aya yayılması için çalışıl-
dığını vurguladı. Rüzgar, coğrafi işaretini al-

dıkları Alanya avokadosunun ekim alanları-
nın genişlemesiyle yaz aylarındaki üretim
açığının kapatılacağına inandıklarını dile ge-
tirerek "İlk yıllarda bu meyveyi tanımıyorduk
ve ne olduğunu bilmiyorduk ama bunu ta-
nıtmaya çalıştık, anlattık. Bugün yurt dışın-
daki taleplere üreticilerimiz yetişemiyor."
diye konuştu. İlçe Tarım ve Orman Müdürü
Rüzgar fidan, mazot ve gübre desteğinin
yanı sıra avokado tesisi kuranlara yüzde 50
sübvansiyonla 10 yıl ödemeli destek verdik-
lerini belirterek sanayileşme ve
ihracat arttıkça avokado üreti-
mindeki büyümenin süreceğini
sözlerine ekledi. Alanya Avo-
kado Üreticiler Birliği Başkanı
Hilmi Sevilgen ise 15 yıl önce
ticari değer olmayan avokado-
nun, bugün Alanya için eko-

nomik değeri yüksek bir ürün haline geldi-
ğini söyledi. Avokado deyince artık Alan-
ya'nın akla geldiğini dile getiren Sevilgen,
sözlerini şöyle sürdürdü: "Her geçen yıl üre-
tim alanı artıyor. Bu alanlarında hasat başla-
dığında rekolte daha da artacaktır. Geçen yıl
70-80 milyon adet avokado hasadı hedefi-
mizi gerçekleştirmiştik. Bu sene 100 milyon
adet civarında bir hedefimiz var. Bana hedef
ne derseniz ben inşallah 1 milyar hedefine
görürüz. Göreceğimize de inanıyorum." Se-

vilgen, sebze-meyvede işçilik
maliyetinin avokadoya göre
yüksek olduğunu ifade ederek
maliyeti düşük ve bakımı daha
kolay avokadonun fiyatının
çok yüksek olmasının da in-
sanları avokado ekimine teşvik
ettiğini dile getirdi. AA

PETROL URETIMINDE

Ş ırnak'ta Gabar Dağı bölgesindeki
Şehit Aybüke Yalçın Petrol Üretim
İstasyonlarında incelemelerde bu-

lunan Bayraktar, yetkililerden çalışmalara
ilişkin bilgi aldı. Çıkarılan petrolü de ince-
leyen Bayraktar, burada basın mensupla-
rına yaptığı açıklamada, herkesin
Ramazan Bayramı'nı kutladığını belirtti.
Bayramın ikinci gününde Şırnak'ta Ga-
bar'da olduklarını ifade eden Bayraktar,
sözlerini şöyle sürdürdü: "Türkiye petrol-
lerinin şehit Aybüke Yalçın ve Şehit Esma
Çevik petrol sahalarındaki çalışmaları ye-
rinde görmek, buradaki arkadaşlarımızla
bayramlaşmak için geldik. Bugün bizim
için müstesna bir gün. Hem Ramazan
Bayramı'nı idrak ediyoruz. Ama aynı za-
manda bugün Cumhuriyet tarihinin bir
rekoruyla buradayız. Allah'a hamdolsun
bugün itibarıyla 40 bin varil günlük üre-
timi burada geçmiş bulunuyoruz. Bu,
Türkiye'de en kaliteli petrolü ürettiğimiz
ve en çok petrolü ürettiğimiz gün olarak
açıkçası tarihe geçen bir gün."

Türkiye tarihinde önemli bir gün

Petrol üretim sahalarında çalışan herkesi
tebrik eden, burada gece gündüz vazife
yürüten güvenlik güçlerine, jandarma
ekiplerine de teşekkür eden Bayraktar, bu
üretimde onların büyük emekleri oldu-
ğunu vurguladı. Bu yolda ilk günden bu
yana kendilerini destekleyen ve çalışma-
ları gece gündüz takip eden Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan'a da
şükranlarını sunduğunu dile getiren Bay-
raktar, kendilerine dualarıyla destek olan
millete de teşekkürlerini iletti. "Bugün
Türkiye tarihinde önemli bir gün. Bugün
itibarıyla Türkiye'de üretimimiz 100 bin
varili toplamda geçmiş oldu. Şırnak açık
ara Türkiye'nin artık net bir şekilde petrol
şehridir, petrol başkentidir. İnşallah daha
gidecek yolumuz var. Yılbaşında '2024
sonu hedefimiz günde 100 bin varile çıka-
bilmek.' demiştik. Şu anda 33 kuyuda bu
üretimi gerçekleştirdik. Kuyu başı orta-
lama üretimimiz 1200 varili geçmiş du-

rumda. Hedefimiz olan 95 kuyuya geldi-
ğimizde yıl sonunda bu rakamlara ulaş-
mış olacağız." ifadelerini kullanan
Bayraktar, bu gelişmenin Türkiye'nin
özellikle enerjideki dışa bağımlılığını dü-
şürmek için fevkalade önemli bir gelişme
olduğunu vurguladı. Bayraktar, çalışma-
ların aralıksız, kesintisiz devam edeceğini
belirterek, yeni keşif kuyularının da oldu-
ğunu aktardı. Hakkari'de, Van sınırında
yeni kuyular olacağına işaret eden Bay-
raktar, bu yıl içerisinde o kuyularda da
yapacakları keşiflerle bu üretim rakamla-
rının çok daha ileri seviyeye ulaşacağını
söyledi.

Türkiye'nin en kaliteli petrolü 

Bayraktar şunları kaydetti: "Burada yer
yer 2 bin 500 yer yer 2 bin 800 metre ama

özellikle Şehit Teğmen Akdeniz bölge-
sinde o sahada da 4 bin 500 metrelere
varan derinliklerde bu üretimi gerçekleşti-
riyoruz. Yönlü sondajlar yapıyoruz. Bir
kilometreye yakın yaklaşık 30 derece
açıyla yönlü sondajlarla üretiliyor. Haki-
katen teknik olarak da çok önemli bir faa-
liyet gerçekleştiriyoruz. Dolayısıyla bütün
bu faaliyetlerle bugün 200'ün üzerinde
tankerle bu ham petrolü taşıyoruz. Ama
şu anda yapımı devam eden, yaklaşık
yüzde 50'sini bitirdiğimiz, 35 kilometrelik
ham petrol boru hattıyla da inşallah bu
petrolü BOTAŞ'ın İdil istasyonuna götü-
receğiz ve oradan da Ceyhan'a Dörtyol'a
kadar ulaştıracağız. Dolayısıyla yoğun
hummalı bir çalışma burada devam edi-
yor. Türkiye'nin en kaliteli petrolünü bu-
rada üretiyoruz. Burada 13 Eylül

2021'den itibaren çalışmalarımız yaklaşık
10 milyon varillik toplam petrol üretimini
bizi getirdi. 3 bine yakın arkadaşımız bu-
rada çalışıyor. Dolayısıyla burada bu faa-
liyetler arttıkça inşallah Şırnak'a bu
bölgeye çok ciddi bir iş, istihdam katkısı
da olacak. Bu beraberinde diğer ekosis-
temi de buraya getirecek ve hakikaten bir
dönem terörle anılan Gabar, Şırnak, bu
bölge hakikaten artık zenginlikle ve istih-
dam artışıyla anılacak. Hem bu bölgeye
hem de ülkemizin ekonomisine güç kat-
maya, can katmaya inşallah devam ede-
cek."

40 bin varil de aşılacak 

Şırnak'ın Türkiye ve dünya için önemli bir
petrol geçiş güzergahı olduğunu dile geti-
ren Bayraktar, Irak- Türkiye petrol boru
hattının buradan geçtiğini, o petrolün ül-
kenin ihtiyacı olarak kullanılacağını,
dünya piyasalarına ulaşacağını, bölgenin
gelişeceğini belirtti. Bayraktar, "İnşallah
yeni keşiflerle hem burada hem de Kara-
deniz'de doğal gaz keşiflerimizle de mille-
timize yeni müjdeleri paylaşırız. Bayramı
günlük 40 bin varil üretimi aşarak kutla-
mış oluyoruz. Sayın Valimiz, vekilimiz,
güvenlik güçlerimiz bütün bir ekip olarak
burada büyük bir uyum içerisinde çalış-
malarımızı yapıyoruz, bundan sonra da
yapmaya devam edeceğiz." dedi. AA

REKOR KIRDIK
Enerji ve Tabii Kaynak-
lar Bakanı Alparslan
Bayraktar, Gabar'da 33
kuyuda ulaşılan günlük
petrol üretimine ilişkin,
“Cumhuriyet tarihinin
bir rekoru ile burada-
yız. Bugün itibarıyla 
40 bin varil günlük 
üretimi burada geçmiş
bulunuyoruz” dedi

Bakan Bayraktar buradan telefonla Cumhurbaş-
kanı Erdoğan ile de görüştü. Gabar'daki inceleme-
lerine ilişkin Cumhurbaşkanı Erdoğan'a bilgi veren
Bayraktar, "Bugün bizim için ayrı bir bayram.
Hamdolsun bugün 33 kuyuda 40 bin varilin üze-
rine ilk kez çıktık. İnşallah zatıalinizin koyduğu
100 bin varil hedefine bu yıl sonuna kadar ulaş-
mak için gece gündüz burada yaklaşık 3 bin kişilik

bir ekip, güvenlik güçlerimiz hep beraber çalışıyo-
ruz." dedi. Cumhurbaşkanı Erdoğan da bugün ula-
şılan seviye için şahsı, ailesi ve milleti adına
emeği geçen herkesi tebrik ettiğini söyledi.Erdo-
ğan şunları kaydetti: "Günlük 100 bin varil hede-
fine inanıyorum ki en kısa zamanda ulaşacaksınız.
Çünkü sizin idealleriniz var ve bu ideallerden şu
ana kadar hiç taviz vermediniz ve her geçen gün 

de bu hedefe doğru yürüdünüz, yürüyorsunuz. İna-
nıyorum ki Gabar bu işin artık mühendisi olacak
ve petrol üretiminde inşallah en kısa zamanda bu
hedefe varmak suretiyle bizim gücümüze güç, mil-
letimizin iradesine farklı bir irade koyacaksınız.
Gabar'da inşallah istihdamı daha da artıracaksı-
nız. Şu anda milletvekili arkadaşlarım ve tüm işçi
kardeşlerim el ele vermek suretiyle buranın zen-
ginliğine zenginlik katacaksınız. Sizleri gözleriniz-
den öpüyorum, bu mübarek bayram gününde en
kalbi duygularla selamlıyorum. Allah yar ve yar-
dımcımız olsun. Sizleri Allah'a emanet ediyorum."

Hedef 100 bini geçmek 

Avokado bereketi
Antalya'nın Alanya ilçesinde üreticilere yüksek gelir
getiren avokadonun üretim alanı 12 yılda 66 kat arttı
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ERSOY, festivalin bu yılki ilk
durağı olan Uluslararası Por-
takal Çiçeği Karnavalı'nın

Adana Müze Kompleksi'nde düzenle-
nen basın toplantısında, Kültür Yo-
lu'nun Anadolu'nun 7 bölgesine
yayıldığını ifade etti. Festivale dahil edi-
len şehir sayısının her yıl artırıldığını be-
lirten Ersoy, "İnşallah 2028'de 35
şehirde Türkiye Kültür Yolu Festivali'ni
gerçekleştiriyor olacağız. Geçen sene 11
şehirdeydi, bu sene 16 şehre çıktık. Her
sene de artırarak festivallerimizi devam
ettiriyoruz" dedi. Ersoy, öncelikli amaç-
larının, her yaş grubundan ve kesimden
vatandaşın sanatın türlerine rahat erişi-
mini sağlayacak festivaller gerçekleştir-
mek olduğunu anlattı.

Bilinirlik artıyor

Türkiye Kültür Yolu Festivali'nin birçok
amaca hizmet ettiğini dile getiren Ersoy,
“Festivalin gerçekleştirdiği şehrin, başta
Türkiye olmak üzere tüm dünyada bili-
nirliğini artırmak, markalaşmasını sağ-
lamak da ikinci hedefimiz. Festivalleri
gerçekleştirirken kültür ve sanatı destek-
lemiş oluyoruz. Dolayısıyla da sanatçı-
larımıza destek oluyoruz ama en
önemlisi, şehirlerimizin uluslararası an-
lamda markalaşması yönünde çok
önemli bir adım atmış oluyoruz. Kültür
Yolu Festivalleri'ni gerçekleştirirken özel-
likle şehirlerin mevcut devam eden festi-
valleriyle de etkileşim içinde olmaya

özen gösteriyoruz. Onları da Kültür
Yolu Festivali'nin bir parçası haline geti-
riyoruz. Yine kendi isimleriyle daha zen-
gin, etkili bir şekilde gelişimlerini,
devamlılığını sağlamaya özellikle dikkat
ediyoruz” diye konuştu. 

8 ay sürecek

Ersoy, Türkiye Kültür Yolu Festivali'nin
bu yıl Adana ile başladığını belirterek,

“Bugün başlayan festival zincirimiz, 8
aya yakın bir süreyle devam edecek.
Adana'yı Şanlıurfa izliyor. Şanlıurfa'dan
Bursa'ya, daha sonra Samsun'a geçiyo-
ruz. Adana, Şanlıurfa, Bursa ve Samsun
özelinde baktığınız zaman bu ilk dört
şehir, aslında bu sene Kültür Yolu Festi-
vali'ne ilk kez dahil olan şehirlerimiz.
Samsun'u Trabzon izleyecek, sonra Van
ile devam edeceğiz. Van da bu sene Kül-

tür Yolu Festivali'ne dahil olan yeni
kentlerimiz arasında 5'inci şehir oluyor.
Van'dan Nevşehir'e, Erzurum'a, Çanak-
kale'ye, Ankara'ya, Konya'ya, Diyarba-
kır'a, Gaziantep'e, İzmir'e geçeceğiz ve
Antalya'da son bulacak. İstanbul'u da
dahil ettiğimiz zaman 16 şehirde 8 ay
boyunca sürecek olan bir festival zinci-
rinden bahsediyoruz." Ersoy, 16 şehir-
deki festivallerde yaklaşık 7 bin
etkinliğin gerçekleşeceğini açıkladı. Fes-
tivali başlatan Uluslararası Portakal Çi-
çeği Karnavalı'na da birçok sanatçının
katılacağını dile getiren Ersoy, Haluk
Levent, Fatma Turgut, Emir Can İğrek
ve Mert Demir gibi isimlerin sahne ala-
cağını belirtti.

Çocuklar faydalanacak

Ersoy, karnaval kapsamında çocuklar
için sahne ve etkinlik alanları ile "çocuk
köyü" oluşturduklarını belirterek, çocuk-
ların bunlardan doyasıya faydalanaca-
ğını vurguladı. Festivalin uluslararası bir
marka olması yönünde bu yıl bazı deği-
şikliklere gittiklerini dile getiren Ersoy,
şunları kaydetti: "Bu yıldan itibaren Kül-
tür ve Turizm Bakanlığı olarak Kültür
Yolu Festivalleri'nin uluslararası kimliği-
nin daha fazla kuvvetlendirdiğimiz, ül-
kemizin ve şehirlerimizin kültür sanat
adına uluslararası marka haline geleceği
etkinliklere daha fazla yer vereceğimiz
bir Kültür Yolu Projesi'ni hayata geçir-
meye karar verdik.” AA

ANTALYA’DA teleferik kabini-
nin düşmesi sonucu 1 kişinin
hayatını kaybettiği, 10 kişinin

de yaralandığı kazaya ilişkin kurtarma
çalışmaları devam ederken Antalya
Büyükşehir Belediye Başkanı Muhittin
Böcek son gelişmeleri aktardı. Böcek,
“Bu talihsiz kaza. Bizim Antalya Bü-
yükşehir Belediyemizin bir şirketinin iş-
lettiği, 2017 yılında bizden önce
faaliyete geçirilen bir teleferik. Kaza
sonucu 7 vatandaşımız yaralandı, 1
vatandaşımız hayatını kaybetti. Tahliye
sırasında 3 yaralımız daha oldu. 10 va-

tandaşımız hastanede. Burası her yıl
bakımdan geçer 2017 yılından beri. Bu
bakımı yapan firma da Antalya, Pa-
mukkale, Bursa Uludağ gibi yerlerde
de tecrübeli bir firma. Biz 17:28’de bu
olay olduğu an buraya geldik. Kriz
masasından izliyoruz. İtfaiyemiz bu-
rada. Genel başkanımız aradı, genel
başkan yardımcılarımızın ikisi burada,
grup başkanvekilimiz, belediye başkan-
larımız burada. Toparlayacağız. Neden
kaynaklandığına dair araştırmalar ya-
pacağız. Bütün amacımız vatandaşla-
rımızı bir an evvel kurtarmaktadır."

CHPNiğde Milletvekili Ömer Fethi Gürer,
tarımsal desteklemelerin yetersiz oldu-
ğunu, yaptığı mazot hesabıyla açıkladı.

Gürer'in hesabına göre, çiftçi aldığı mazot desteği
tutarının 3 katını vergi olarak geri ödüyor. Gürer,
"2023 yılının şubat ayında tarım sektörünün banka-
lara olan borcu 363 milyar 395 milyon TL iken,
2024 yılının aynı ayında bu rakam yüzde 75 artarak
637 milyar 438 milyon TL’ye yükseldi. Tarım sektö-
rünün takipteki kredi tutarı ise 2 milyar 262 milyon
TL olarak gerçekleşti” şeklinde konuştu.

Çözüm yolları arıyor

Belirlenen faiz politikaları sonucu çiftçilerin kullan-
dığı kredi faizlerinde de ciddi artış yaşandığını belir-
ten Gürer, “Çiftçiler üretimin içinde kalabilmek için
çözüm yolları arıyor. Bu sebeple de bankaların
artan faiz oranlarına rağmen yüksek faizle kredi
kullanmak zorunda kalıyorlar. Yüksek faiz oranları,
artan girdi maliyetleri ile üretim sürecine borçlana-
rak başlayan çiftçi üründen beklediği verimi alama-
ması veya ürünün değer bulmaması sonucunda bir
çıkmazın içine giriyor. Bunun sonucunda da üre-
timden uzaklaşıyor” dedi.  Tarım Kanununun 21.
Maddesinde "Milli gelirin en az yüzde 1'i oranında
çiftçiye destek verilir" ifadesinin yer aldığını belirten
Gürer, “Çiftçilerimizin bankalara olan borcu 637
milyar TL. Ancak çiftçilerimize kanunda verilmesi
belirtilen destek tutarı 2024 yılı için 411 milyar TL,
verilen ise 91 milyar TL. Çiftçilerimize ne yazık ki
kanunda belirtilen destek tutarları verilmiyor. AKP
iktidarında bu kanunda belirtilen tutarlar hiçbir
zaman verilmedi” diye konuştu. 

Somut örnek verdi

İktidarın çiftçilere destek politikalarını mazot des-
teği üzerinden verdiği bir örnekle eleştiren Gürer,
“2024 yılında çiftçilerimize verilecek mazot desteği
tutarı 16.1 milyar TL olacağı belirtildi. Tarımda
kullanılan yıllık ortalama mazot miktarı 3 milyar
litredir. Yani tarımda bir yılda kullanılan mazotun
güncel fiyatlar (43 TL) üzerinden tutar olarak kar-
şılığı 129 milyar TL’dir. Bu tutarın 26.5 milyar TL’si
ÖTV, 17.1 milyar TL’si KDV olmak üzere toplam
ödenen vergi tutarı 43.6 milyar TL’yi bulmaktadır.
Çiftçilerin aldığı mazotun vergisi çiftçiye verilen ta-
rımsal destek tutarı toplamının yüzde 47,8’ine denk
gelmektedir. Çiftçiye 2024 yılında toplam 91.1 mil-
yar destek verilmesi beklenirken sadece çiftçinin
kullandığı mazottan 43.6 milyar vergi alınacak. Ay-
rıca çiftçiye verilecek mazot desteğinin yaklaşık 3
katı çiftçiden vergi olarak geri alınmış olacak” diye
konuştu. OSMAN KÖSE

Kredi borcu 
yüzde 75 arttı!

Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet Nuri Ersoy, Türkiye Kültür Yolu Festivali'nin 2028'de 35 kentte gerçekleştirileceğini söyledi.
Ersoy, "Geçen sene 11 şehirdeydi, bu sene 16 şehre çıktık. Her sene de artırarak festivallerimizi devam ettiriyoruz” dedi

Antalya Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Muhittin Böcek, 1 kişinin haya-
tını kaybettiği kazayla ilgili "Burası
her yıl bakımdan geçer 2017 yılın-

dan beri. Bu bakımı yapan firma da
Antalya, Pamukkale, Bursa Uludağ

gibi yerlerde de tecrübeli bir 
firma" ifadelerini kullandı

Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Niğde
Milletvekili ve Tarım, Orman ve Köyiş-
leri Komisyon Üyesi Ömer Fethi
Gürer, tarım sektörünün bankalara
olan kredi borçlarının bir yılda yüzde
75 arttığını ve çiftçilerin borçlanarak
üretim yapmaya çalıştığını vurguladı

35 kentte festival

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Katoliklerin Ruhani Lideri
Papa Fransuva’ya Filistin mektubu gönderdi. Erdoğan mektubunda
"Gazze'de uluslararası hukukun ve uluslararası insancıl hukukun
çiğnenmesine daha fazla müsaade etmemelidir. Savaşta bile doku-
nulmaması gereken hastaneler, okullar, camiler, kiliselerin bilerek
bombalanması karşısında sesini yükseltmelidir" ifadelerini kullandı
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C umhurbaşkanı Recep Tayyip Er-

doğan, Katoliklerin Ruhani Li-
deri Papa Fransuva’ya Filistin

mektubu gönderdi. Mektupta, “Saygıde-
ğer Papa Hazretleri, Diyanet işleri Baş-
kanımızı kabulünüz vesilesiyle, saygı ve
muhabbetlerimi iletiyorum. Tarihsel de-
rinliğe sahip Türkiye-Vatikan ilişkilerinin
giderek ivme kazanmasından memnuni-
yet duyuyorum” ifadelerini kullanan Er-
doğan, “Türkiye, insani diplomasi
şiarıyla Kırım’ın yasadışı ilhakının ger-
çekleştiği 2014 yılından bu yana Ukray-
na’nın toprak bütünlüğünü desteklerken,
Filistinli masum sivillerin yaşam hakkı-
nın ve haklı davasının savunulmasında
da en ön sıralarda yer almış, almaya da
devam etmektedir. Türkiye, 7 Ekim 2023
tarihinden beri gönderdiği 45 bin tona

yakın insani malzemeyle Gazze'ye en
fazla yardım sağlayan ikinci ülke konu-
muna gelmiştir. Aralarında Hristiyanla-
rın da bulunduğu, 450 refakatçinin
eşliğinde, 429 Gazzeli hasta ve yaralının
tedavisi de ülkemizde sürdürülmektedir”
dedi. 

Bağımsızlık şart

Erdoğan, mektubun devamında, “Öldür-
menin tüm Semavi dinlerce haram kılın-
dığı bilincine sahip olan insanlık,
Gazze'de uluslararası hukukun ve ulus-
lararası insancıl hukukun çiğnenmesine
daha fazla müsaade etmemelidir. Sa-
vaşta bile dokunulmaması gereken has-
taneler, okullar, camiler, kiliselerin bilerek
bombalanması karşısında sesini yükselt-
melidir. Filistin-İsrail meselesi adil bir

çözüme kavuşturulmadan, Orta Do-
ğu’da kalıcı barış ve istikrarın tesisi
mümkün değildir. 1967 sınırlarında, baş-
kenti Doğu Kudüs olan, bağımsız, ege-
men ve coğrafi bütünlüğe sahip bir
Filistin Devleti'nin vücut bulması ve
uluslararası toplumun eşit bir üyesi ola-
rak küresel sistemdeki yerini alması şart-
tır” açıklamasını yaptı. 

İş birliği çok önemli

“İnsani yardımların ulaştırılamaması ne-
deniyle açlıktan ölümlerin baş gösterdiği
Gazze'de mübarek Ramazan ayında
dahi ayrım gözetmeksizin devam eden
İsrail saldırıları ve üçüncü yılına giren
Ukrayna savaşının küresel etkileri başta
olmak üzere, karşı karşıya bulunduğu-
muz meydan okumalar, uluslararası top-

lumun iş birliği ve eşgüdüm içinde hare-
ket etmesini gerekli kılmaktadır” diyen Er-
doğan, “Dünya çapında yayılan İslam
karşıtlığı, ırkçılık ve yabancı düşmanlığı
gibi son dönemde toplumlararası barış ve
istikrarı tehdit eden eğilimler de akılda
bulundurulduğunda dünyamız, kapsayıcı
ve akılcı siyasete, her koşulda bütün taraf-
larla diyalog kurabilen aktörlere, tarihte
hiç olmadığı kadar ihtiyaç duymaktadır.
Bu anlayış çerçevesinde, ortak insani de-
ğerlerimiz ve dünya barışına hizmet etme
gayemiz temelinde, barış içinde bir arada
yaşama ve karşılıklı anlayış kültürünü
yaygınlaştırmak üzere, Vatikan’la diyalog
ve iş birliğimizi daha da geliştirmekte ka-
rarlıyız. Bu vesileyle, milletim ve şahsım
adına sağlık ve esenlik temennilerimi tek-
rarlıyorum” ifadelerini kullandı. 

Tecrübeli bir firma!
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aK Parti eğitimde
2012’den sonra en
çok imam hatipleri

önemsedi. Bütün politikalarını
bunun üstüne oturtan AK
Parti başta büyük şehirler
olmak üzere her yerde imam
hatip sayılarını artırdı.Buna
karşın öğrenci sayıları ise aynı
oranda artmak bir yana
2015’ten sonra azalma eğilimi
gösterdi. Liselerde imam hatip
başına öğrenci sayısında
azalma yaşandı. Diğer okul
türleri ile imam hatiplerin ara-
sında büyük fark oluştu. 

Öğrenci sayısı düşüyor 

Milli Eğitim Bakanlığı’nın
(MEB) ‘Geçmişten günümüze
sayılarla eğitim’ broşürü okul-
lar arasında yapılan ayrımcılığı
bir kez daha ortaya koydu.
MEB’in verilerine göre imam
hatip liselerinin sayısı 2014-
2015 eğitim-öğretim yılında

1017’ydi. Öğrenci sayısı ise
546 bin 443’tü. Okul başına
öğrenci sayısı ise 537’ydi. Bu
tarihten itibaren öğrenci sayısı
düşmesine rağmen okul sayısı
ise artmaya devam etti. 2022-
2023 yılında öğrenci sayısı 480
bin 484’e düştü, okul sayısı ise
1714’e yükseldi. Öğrenci ba-
şına okul sayısı 280’e geriledi.
Buna karşın diğer okul türle-
rinde benzer bir durum yaşan-
madı. 

Birçok ayrıcalık sağlıyor 

Sadece okul sayısında değil
başka konularda da imam ha-
tiplere ayrıcalık sağlanıyor. Or-
taöğretim kademesindeki din
öğretiminde öğrenci sayısı
30’dan fazla olan şube oranı
yüzde 12’ye düştü. İmam hatip
liselerinde tekli eğitimdeki öğ-
rencilerin oranı yüzde 99,2
olarak kaydedildi. Dini eğitim
yapan okullardaki, “Ferah or-

tama” karşın Anadolu, fen ve
sosyal bilimler liselerindeki sı-
kışıklık resmi verilere yansıdı.
30’dan fazla öğrencisi bulunan
şube oranı Anadolu, fen ve
sosyal bilimler liselerinde
yüzde 52’ye kadar yükseldi.
Genel ortaöğretimde, tekli eği-
timdeki öğrencilerin oranı da
dini ve mesleki ortaöğretim ku-
rumlarının gerisinde kalarak
yüzde 93 olarak hesaplandı.
Bütün bunlara karşın imam
hatiplerin başarısızlığı ise dik-
kat çekiyor. Ortaöğretimde 20
gün ve üzerinde devamsızlık
yapan öğrencilerin en yüksek
ikinci okul türü imam hatipler
oldu. İmam hatiplerde 20 gün
ve üzerinde devamsızlık yapan
öğrencilerin oranı yüzde 29,3
olarak saptandı.  İmam hatip-
lerin Yükseköğretim Kurum-
ları Sınavı’nda da başarısızlığı
dikkat çekiyor. 
HABER MERKEZİ 

S evginin, barışın, birlik ve daya-
nışma duygularının en seviyeye
ulaştığı Ramazan Bayramı’na

ulaşmanın mutluluğunu ve sevincini
komşularıyla buluşarak paylaşan Sarıyer
Belediye Başkanı Mustafa Oktay Aksu,
mübarek Ramazan ayında tutulan oruç-
ların ve edilen duaların kabul olmasını
dilediği bayram mesajında, “Ramazan
ayının güzelliğini yaşadığımız şu gün-
lerde Sarıyer’imize layık bir yerel yöne-
tim anlayışını hayata geçirmek için
çalışmalarımıza başladık. Makamlarımız
Sarıyer’imizin sokakları olacak. Birlikte
yürüyeceğiz. Sarıyerimizi birlikte güzel-
leştireceğiz. Tüm komşularımı sevgi ve
saygıyla selamlıyor, Ramazan Bayra-
mı’nı en içten dileklerimle kutluyorum’
dedi. 

Kimseyi unutmadı

Bayramın birinci günü bayram namazını
Uskumruköy Camii’nde kılarak, Uskum-
ruköylü komşularıyla bayramlaşan Baş-
kan Aksu, daha sonra Zekeriköy ve
Kilyos Mezarlığı’nda ebediyete intikal
eden Cumhuriyet Halk Partili ilçe baş-

kanları, il yöneticisi yol arkadaşı Yeter
Büyükdurmuş ve eşi Eyüp Büyükdur-
muş, meclis üyesi Ekrem Tekçe, Zeybek
ailesi büyükleri ile şehit Asteğmen Mit-
hat Yılmaz’ı kabirleri başında ziyaret etti.
Başkan Aksu, bugün hayatta olmayan
tüm parti büyüklerine Allah’tan rahmet
dileyerek, anılarının önünde saygıyla
eğildiğini ifade etti. Daha sonra Sarıyer
Belediyesi meclis üyeleriyle kahvaltılı
toplantıda bir araya gelen Başkan Aksu,
tüm meclis üyelerine iyi bayramlar dile-
ğinde bulundu. Başkan Aksu, Sarıyer
Belediyesi Kilyos Sosyal Tesisleri’nde
ağırlanan depremzede yurttaşları da
unutmadı. Yaralarını sarmaya çalışan
depremzede vatandaşlarla bir araya
gelen Aksu, tüm depremzede yurttaşla-
rın bayramını kutladı, yakınlarını kaybe-
denlere bir kez daha başsağlığı ve sabır
diledi.  

Yolumuz uzun

Bayramın ikinci günü CHP Sarıyer İlçe
Başkanlığı ve CHP İstanbul il Başkanlı-
ğı’nın düzenlediği bayramlaşma törenle-
rine katılan Başkan Aksu, ilçe

başkanlığının önünde partililerle tek tek
tokalaşarak bayramlaştı. İlçe Başkan
Yardımcısı Kardelen Turan’ın konuşma-
sının ardından söz alan Başkan Aksu,
‘Bayramlaşmaya katılan tüm partili yol
arkadaşlarım. Hepiniz hoş geldiniz.
Başta Sarıyer ve İstanbul olmak üzere
tüm Türkiye’de yüz yıllık çınarımız, par-
timizi sizlerin ve tüm örgütümüzün eme-
ğiyle birinci parti yapmanın haklı
gururunu yaşıyoruz. Bundan sonra so-
rumluluğumuz daha büyük. Yolumuz
uzun. İktidar olmanın gerektirdiği so-
rumlulukla hiç kimseyi ayrıştırmadan ve
ötekileştirmeden daha çok çalışacak ve
bize olan güve boşa çıkarmamak için eli-
mizden gelenin fazlasını yapacağız. Par-
timizin altı okunun izinde, Ulu
Önderimiz Mustafa Kemal Atatürk’ün
yolunda birlik ve beraberliğimizin daim
olduğu nice bayramlarımız olması dile-
ğiyle unutmayalım ve unutturmayalım.
Cumhuriyet Halk Partisi kişilerin değil
fikirlerin partisidir, hiç kimse Cumhuri-
yet Halk Partisi’nden büyük değildir’
şeklinde konuştu. 
HABER: ENGİN BELLİ

Sadece seçimlerde akıllara gelen engelli bireylere ilişkin belediyelerin karnesi
zayıf. Bu seçimde de engelli bireylerin sosyal yardım kavramıyla anıldığına 
dikkat çeken aktivist Kuyumcu, bunun insan haklarına aykırı olduğunu belirtiyor

SEKER TADINDA
BIR BAYRAM 

Sarıyer Belediye Başkanı Mustafa Oktay Aksu, üç günlük Ramazan
Bayramı’nı komşularıyla, partili yol arkadaşlarıyla kutladı

Rizelilerle bayramlaştı
Rize Merkez Elmalı Derneği’nin
geleneksel olarak bayramın
üçüncü günü düzenlediği kahval-
tıya katılarak Rizeli ve İstinyeli
komşularıyla bir araya gelen Baş-
kan Aksu, Dernek Başkanı Nuri
Yıldız, dernek yönetim kurulu
üyeleri ve tüm Rizeli komşularına
kendisini ağırladıkları için teşek-
kür ederek, bayramlarını kutladı.
Daha sonra İstinye’de bulunan
Rize Merkez Erenköy ve Çevre
Köyleri Sosyal Dayanışma ve Yar-
dımlaşma Derneği Başkanı Rüs-
tem Aksu, Rize Yiğitler Köyü

Sosyal Yardımlaşma ve Kültür
Derneği Başkanı Ali Rıza Kabil,
İstinye Mahallesi Sosyal Yardım-
laşma ve Dayanışma Kültür Der-
neği Başkanı Ahmet Fil ile bir
araya gelen Başkan Aksu, dernek
merkezindeki komşularıyla bir
süre sohbet etti, fotoğraf çektirdi.
Esnaf ziyareti sırasında 15 Tem-
muz Şehidi Fatih Satır’ın babası
İstinye esnaflarından Turan
Satır’ın işyerinde ağırladığı Baş-
kan Aksu, Şehit Fatih Satır’a Al-
lah’tan rahmet, baba Turan
Satır’a da sabırlar diledi. 

İmam hatip 
çok öğrenci yok
AK Parti iktidarı döneminde imam hatip sayısı hızla yükseldi. Buna karşın
MEB’in verilerine göre öğrenci sayısı ise 2015’te 546 bin iken 2022-2023’te
480 bine kadar geriledi. Bu okulların sınav başarısızlığı da dikkat çekiyor

Yol işçileri eşit ücret istiyor 
Skala sisteminin kaldırılmasını isteyen, kendilerini ‘skala mağdurları’
olarak tanımlayan Yol-iş üyesi işçiler, eşit işe eşit ücret talep ediyor

KaraYolları
bünyesinde bulu-
nan 53 bini aşkın

işçinin 8 bin 500’ü il özel
idarelerde çalışıyor. Aynı po-
zisyonda çalışmalarına, aynı
işi yapmalarına rağmen ku-
rumda üç farklı skala uygu-
landığını belirten işçiler,
“Aradaki tek fark kademe.
Başka da fark yok. Bu ücret-
ler arasında ciddi bir fark ya-
ratıyor. Binlerce insan daha
düşük ücretlerle çalışıyor”
diyor. Skala sisteminin kaldı-
rılmasını isteyen, kendilerini
‘skala mağdurları’ olarak ta-
nımlayan işçiler, eşit işe eşit
ücret talep ediyor. Üyesi ol-
dukları Yol-İş’i yönetenlerin,
bizzat skala mağduriyetinin
oluşmasında katkılarının ol-
duğunu söyleyen işçiler, “Bu
zamana kadar yapılan söz-
leşmelere onlar imza attılar.
Haklarımızın yok edilmesine
göz yumdular” diyor.

Bu sessizlik niye!

Başta Türk-İş Mali Sekreteri
ve Yol-İş Başkanı Ramazan
Ağar olmak üzere, sendika
bürokratları tarafından sü-
rekli oyalandıklarını belirten
işçiler şunları anlattı: “2013
yılında bu sorunu düzelte-
ceklerini söylediler, 2024 yı-
lındayız ama hâlâ skala
mağduruyuz. Bugün işe
giren taşeron işçi asgari üc-
retle işe başlıyor. Biz tüm
bunların karşısında sorunla-
rımızın çözülmesi için özel
idareye yazılar yazdık, daha
önce mahkeme TİS ile ücret-
ler eşitlenebilir kararı bile
verdi. Ancak bize hep ‘Asgari
ücrete razı olun’ dediler.
Sonrasında TÜHİS ile Ka-
rayolları arasında anlaşma
sağlanıp iyileştirmeler ya-
pıldı. Karayollarında üçüncü
skala, işçilerin mücadelesi
sonucunda kaldırıldı ama il

özel idareleri yine görülmedi.
Bugün maaşlar yarı yarıya
düşük. ‘Kara yollarına,
demir yollarına, 696’lı KHK
ile geçenler yürürlükteki söz-
leşmeden faydalanırlar’
hükmü de geldi ama özel
idareler için neden böyle bir
şey yok? Neden sendikacılar
bunlara sessiz?”

Sendikadan atarım
iddiası 

Daha önce sendika yöneti-
mine ve Karayolları Genel
Müdürlüğüne yazılar yaz-
dıklarını söyleyen işçiler,
mağduriyetleri karşısında
baskı da gördüklerini iddia
ediyor: “Biz bu eşitsizliğin
bir suç olduğunu yazı ile bil-
dirdik. TÜHİS’e yazdık
cevap vermedi, Karayolları
‘Mahkemeye verin’ dedi.
Sendika yöneticileri, ‘Bu işin
peşini bırakın sizi sendika-
dan atarım’ diye tehdit etti.”
Bunların yanı sıra Yol-İş yö-
netiminin işçiler arasında
pek çok usulsüzlükle de gün-
deme geldiğini belirten işçi-
ler, “2022’deki sendika
seçimlerinde Mersin’de Elâ-
zığ’da Çanakkale’de seçim-

lere müdahale ettikleri bilini-
yor. Seçim kuruluna, idare
mahkemesine yapılan itiraz-
lar hâlâ bekliyor. Seçimleri
muhalif gruplar kazanmasın
diye AFAD’ı da Karayolla-
rına bağlayıp çoğunluğu elde
ettikleri herkes tarafından bi-
liniyor. Muhalif şubeler baskı
ve tehdit altında. İşçi soru
soramıyor, işçi eşit ücret ala-
mıyor, bunun için mücadele
etmeye çalıştığında karşısına
önce sendikasının yönetici-
leri çıkıyor” dedi. Sendika
bürokratlarına itiraz eden iş-
çilerin sürüldüğünü vurgula-
yan işçiler, “Sendika
yönetimine muhalif olan bir
arkadaşımızı önce Mer-
sin’den Elâzığ’a şimdi de
Bingöl’e sürdüler. Ramazan
Ağar’a kimse laf edemez!
Ağar, istediğini uzman yapar.
Dilekçe yazmayı bilmeyen
adamlar sendikada uzmanlık
yapar! Sınıfın ihtiyacına göre
mücadele vermek isteyenler
ise oradan oraya sürülür. Bu
koltukları hak etmiyorlar”
dedi. İşçilerin iddiaları üze-
rine aradığımız Ramazan
Ağar’a ise ulaşamadık.
HABER MERKEZİ

ENGELLIYE HEP ÇILE VAR!

Yerel seçimler geride kaldı,
adaylar engelliler için vaatlerde
bulundu, seçim projelerinde eri-

şilebilir kentlerden çokça bahsetti. Türkiye
İstatistik Kurumu’na göre 3 yaş üzeri olup
tüm vücut fonksiyonlarından bir veya bir-
kaçını kullanamayan ve zihinsel engelli
olan bireylerin genel nüfusa oranı yüzde
12. Bu bireylerin aileleri de düşünüldü-
ğünde toplumun neredeyse yüzde 40’ının
engellilik olgusundan etkilendiğini söyle-
mek mümkün. BM Erişilebilirlik yönerge-
sine imza atmış olan, Olimpik ve
Paralimpik oyunlara ev sahipliği yapmak
isteyen, Avrupa Birliği müktesebatına göre
erişilebilir kent sözü veren Türkiye’de bele-
diyelerin karnesi nasıl?  Uzun yıllardır eri-
şilebilir kent düzenlemeleri, engelliler için
afet stratejisi, engelsiz turizm uygulama-
ları konularında eğitim veren, danışmanlık
yapan ve erişilebilirlik konusunda pek çok
belediyeye açtığı davalarla bilinen engelli
hakları aktivisti Adem Kuyumcu’ya sor-
duk. Bu yerel seçim sürecinde de engellile-
rin sosyal yardım kavramı ile birlikte
anıldığını söyleyen Adem Kuyumcu, sos-

yal yardımların engelli bireyler ve aileleri-
nin hayatını geçici olarak kolaylaştırıyor
görünse de sürdürülebilir olmadığını sa-
vundu. Engelli bireylerin yardıma muhtaç
olarak ele alınmasının ve muhtaçlık içinde
yaşamaya zorlanmasının insan haklarına
aykırı olduğunu vurgulayan Kuyumcu,
hedefin öncelikle engelli bireylerin evden
çıkarılması olması gerektiğini söyledi. Sos-

yal yardımın bir vicdan rahatlatmaya dö-
nüşmemesi gerektiğinin altını çizen Ku-
yumcu, “Bir kentte engelli bireyler ve
ailelerinin herkes gibi hayata katılabilme-
leri için uygun yaya yolları, kamu binaları,
toplu ulaşım araçları, spor, kültür, sanat
merkezleri yoksa o kenti yönetenlerin vic-
danı yoktur” diyor. 

İBB  bir istisna

“Türkiye’de erişilebilir bir belediye var
mı?” diye sorduğumuz Kuyumcu, “Stan-
dartlara en çok yaklaşan iki belediye var”
cevabını veriyor. Kuyumcu “Yaptığımız in-
celemeler sonucu 81 il içinde toplu ulaşım
araçlarında teknik olarak erişilebilirliği
%99 oranında sağlayan, yeni yapılan yaya
yolları, yeşil alanlar, spor tesisleri, kültür
sanat ve kent merkezlerinde engellilerin
kullanımına ve erişilebilirlik standartlarına
tam uygun erişilebilir tuvaleti de olan il sa-
dece İstanbul Büyükşehir Belediyesidir”
diye konuştu. Kuyumcu, ilçe olarak ise
Beylikdüzü Belediyesi’nin bu konuda
olumlu girişimleri olduğunu belirtiyor.
HABER MERKEZİ



9GÜNCEL 14 NİSAN 2024 PAZARwww.gazetedamga.com.tr

Doluluk oranı
yüzde 81.52

7 GÜNDE 55 KİŞİ ÖLDÜ
İstanbul Su ve Kanalizasyon İda-
resi’nin (İSKİ) verilerine göre, mega-
kentte barajların ortalama doluluk

oranı yüzde 81.52 oldu. Yurt genelinde geçtiğimiz
yıl kuraklık ve mevsim normallerinin altındaki ya-
ğışlar İstanbul’u destekleyen barajları kuruma
noktasına getirmiş, doluluk oranı 11 Kasım
2023'te yüzde 16,18'e kadar düşmüştü. Bir gün
öncesinde mega kentte barajların ortalama dolu-
luk oranı yüzde 81.55 olarak ölçülmüştü.

İstanbul'da baraj doluluk oranları şöyle:

Alibey Barajı yüzde 67.1
Büyükçekmece Barajı yüzde 76.41
Darlık Barajı yüzde 86.99
Istrancalar Barajı yüzde 43.64
Kazandere Barajı yüzde 75.06
Elmalı Barajı yüzde 88.79
Ömerli Barajı yüzde 91.99
Pabuçdere Barajı yüzde 74.77
Sazlıdere Barajı yüzde 60.27
Terkos Barajı yüzde 86.19

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Ramazan Bayramı tatilinin 7 günündeki 4 bin 370 trafik
kazasında 55 kişinin hayatını kaybettiğini, 7 bin 331 kişinin yaralandığını bildirdi

BEYOGLU DURUST YONETIM BEKLIYOR
Beyoğlu Belediye Meclisi’nin yeni dönem ilk toplantısı Belediye Başkanı İnan Güney yönetiminde
gerçekleştirildi. Toplantıda konuşan Güney, “Beyoğlu halkı şeffaf, adaletli ve dürüst yönetim bekliyor.
İnşallah Beyoğlu Belediye Meclisi ve Beyoğlu yönetimi olarak bunlara harfiyen riayet edeceğiz” dedi

31 maRt yerel seçimlerinin ar-
dından Beyoğlu Belediye Mec-
lisi’nin yeni dönem ilk toplantısı

gerçekleştirildi. Toplantıda, 2 yıl süre ile
görev yapmak üzere Meclis 1’inci Başkan
Vekili, Meclis 2’nci Başkan Vekili, Divan
Katipleri; 1 yıl süre ile görev yapmak üzere
3 Belediye Encümen üyesi; 1 yıl süre ihtisas
komisyonlarında görev yapacak üyeler ile
çeşitli organizasyonlarda belediyeyi temsil
edecek üyeler belirlendi. Meclisin 1’inci
Başkan Vekili Ali Rıza Yakupoğlu olurken,
2’nci Başkan Vekili ise Işık Öğütçü oldu.
Katip üyeleri olarak Ezgi Akgün ve Emre
Bozkuş seçilirken, İcla Toprak ile Batuhan
Şişman yedek katip üyeleri oldu. Encümen-
ler ise Sefer Karaahmetoğlu, Ezgi Akgül ve
Erdoğan Horlu olarak belirlendi.

Harfiyen riayet edeceğiz

Yeni dönemin ilk meclis toplantısında ko-
nuşan Beyoğlu Belediye Başkanı İnan
Güney, “Öncelikle bölgemizde yaşanan as-

keri gerilim ve savaşların sona ermesini, Fi-
listin’de iki devletli çözüm için diplomatik
yöntemlerin devreye girmesini diliyorum.
Allah bizi, Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün
‘Yurtta barış, dünyada barış’ ilkesinden
ayırmasın. Yeni dönem Beyoğlu halkımıza
hayırlı olsun. Hepimiz birer parti temsilcisi
olarak geldik ancak, 
burada parti ve siyasi gö-
rüşlerimizi değil, seçmenle-
rimizi temsil ettiğimizin
bilinciyle oturacağız. Hep
beraber yerel sorunları
çözen, yerel sorunları tartı-
şan ve sorunlara dair çö-
zümler üreten bir meclis
olacağımızı diliyorum.
Meclisimizde bir kişinin
bile hangi parti ve görüşten
olursa olsun haksız kazan-
çla, kul hakkıyla, haram
lokmayla anılmayacağını
biliyorum. Aynı şekilde be-

lediye personelimizin de bu kırmızı çizgi-
mize riayet edeceğine biliyorum. Beyoğlu
halkı şeffaf, adaletli ve dürüst yönetim bek-
liyor. İnşallah Beyoğlu Belediye Meclisi ve
Beyoğlu yönetimi olarak bunlara harfiyen
riayet edeceğiz” diye konuştu.

Hepimizin derdi aynı

Meclisi siyaset magazi-
nine bulaşmadan, genel
siyasetin tartışmalarını
buraya taşımadan, Be-
yoğlu'nun çokça sorunları
çözeceğini belirten Güney,
“Burada Beyoğlu'nun ye-
reline dair dönem dönem
tartışmalar ve görüş ayrı-
lıkları olabilir. Ancak ben
şuna inanıyorum ki hepi-
mizin derdi daha güzel bir
Beyoğlu, daha güzel bir
çözüm önerisi olacak. Bu
nedenle de ben tekrar

yerel sorun, yerel çözüm, yerel gündem vur-
gusunun altını çizmek istiyorum. Ortak akıl
ve karşılıklı anlayışla Beyoğlu'nun tüm so-
runlarını hep birlikte çözebileceğimize ina-
nıyorum. Beyoğlu seçim sonuçları hepimize
bir şey işaret etti. Beyoğlu halkı ‘bizi farklı-
lıklarımızla kabul edin, bizi kutuplaştırma-
yın, bizim yerel sorunlarımıza odaklanın,
sorunlarımıza çözüm önerileriyle gelin’
dedi. Biz sandıktan bu mesajı çok net bir şe-
kilde aldık ve bu mesajı başucu kitabımız
yaptık ve beş yıl boyunca rehberimiz olaca-
ğını belirtmek istiyorum” dedi. “Ben parti
rozetimi belediye girişinde bıraktım” diyen
İnan, “Hepimizin siyasi düşüncesi, parti ai-
diyeti var. Hiç kimse siyasi düşüncesinden,
parti aidiyetinden vazgeçmez. Ancak Be-
yoğlu özelinde Beyoğlu Belediyesi'nde hiz-
met ederken, Beyoğlu halkı sorunlarını
konuşurken, hep birlikte parti rozetini bıra-
karak, ‘Beyoğluluk’ düşüncesiyle hareket
edeceğimize inanıyorum” ifadelerini kul-
landı. DHA

İçİşleRİ Bakanı Ali
Yerlikaya, sosyal
medya hesabından

yaptığı açıklamada, tatilin 7. gü-
nünde 664 trafik kazası mey-
dana geldiğini, 349 bin 174
aracın denetlendiğini, 24 bin
583 araca hız ve radar işlemi, 27
bin 808 araca ise diğer işlemle-
rin yapıldığını belirtti. Tatilin 7
günündeki toplam 4 bin 370
trafik kazasında 55 kişinin haya-
tını kaybettiğini, 7 bin 331 kişi-
nin yaralandığını kaydeden
Yerlikaya, "Karayollarımızda
trafik yoğunluğu tekrar artmaya
başladı. Lütfen aşırı hız yapma-

yalım. Araçlarımızda da oto-
büslerde de emniyet kemeri tak-
mayı ihmal etmeyelim. Trafik
kurallarına uyalım. Bayram ta-
tili boyunca trafik polislerimiz
ve jandarma trafiğimiz denetim-
lerine 24 saat esasına göre
devam ediyor” uyarısını yaptı. 

Kamyonlara izin yok

Yerlikaya, İçişleri Bakanlığının
bayram tatili dönüşü İstanbul
ve Ankara'daki trafik yoğunlu-
ğunun azaltılabilmesi için kam-
yon, çekici ve tanker cinsi
araçların, bugün saat 05.00'ten
15 Nisan Pazartesi saat 05.00'e

kadar İstanbul ve Ankara'ya gir-
işlerine izin verilmeyeceğini du-
yurduğunu hatırlattı. Yerlikaya,
“Tedarik süreçlerinin aksama-
ması için yaş sebze/meyve, süt
ve süt ürünleri gibi bozulabilir
gıdalar, dondurulmuş gıdalar,
canlı ve kesme çiçek, ilaç, tıbbi
malzeme ve akaryakıt taşıyan
kamyon, çekici ve tanker cinsi
taşıtların öncelikle ana arterler
haricindeki güzergahlarda, zo-
runluluk halinde ise ana arterler
üzerinde en az süreyle buluna-
cak şekilde istisnai olarak 
seyirlerine izin verilecektir”
açıklamasında bulundu. AA

Gidenler 
geri geldi!

Ramazan Bayramı tatili için şehir dı-
şına çıkanlar İstanbul'a dönmeye baş-
ladı. İstanbul'dan memleketlerine

dönmek isteyenler ise, Bayrampaşa'daki 15
Temmuz Demokrasi Otogarı'nda yoğunluk ya-
şanmasına neden oldu. Otogarda sabah saatle-
rinde başlayan hareketlilik devam ediyor.
İstanbul'dan Gaziantep'e dönmek üzere ailesiyle
otobüs bekleyen Ece Mete, bayramda annean-
nesini ziyaret ettiklerini belirterek "Gezdik. Sevi-
yorum İstanbul'u, güzel yer" dedi. Şanlıurfa
Siverek'teki ailesini bayram ziyaretinden gelen
Yusuf Öztemelli ise "Bu hafta vize sınavları var
diye, bayram tatilinde ailemi görmeye gittim.
Aşırı derecede yoğun bir trafik var, 24 saatlik bir
yoldan geldim. Yurduma gidip uyumak istiyo-
rum" diye konuştu.

Otobüsler çok yoğun

Otobüs firması çalışanı Ramazan Çalkazanoğlu
ise "Bayram dolayısıyla otobüsler çok yoğun. Al-
lah'a şükür işlerimiz iyi. Yoğunluk bayramdan 1
hafta önce başladı." dedi. Kızını okuluna yolcu
etmek için otogarda bulunan Şeref Kılınç ise
"Üniversiteye giden kızımız geldi, hem seçim,
hem bayram dolayısıyla. Şu anda seçim de bay-
ram da bitti, tekrardan üniversiteye götürüyo-
ruz" dedi. Kızı Hilal Kılınç ise, "Güzel geçti
tatilim, eğlendim. Kardeşlerimle ailemle vakit
geçirdim" şeklinde konuştu. DHA

E minönü'nde bulunan ve bazı ta-
rihçiler tarafından Bizans döne-
mine ait Botaneiates Sarayı'nın

bir bölümü olduğu düşünülen Acımus-
luk Sokağı Sarnıcı'nın kağıt toplayıcıları
ve hurdacılar tarafından depo olarak
kullanıldığı görüldü. İç bölümünde 12
adet sütun bulunan ve yaklaşık 2 metre
derinlikte suyla dolu sarnıç 11 metreye
16 metrelik alanda, tonozlu bölümlerden
oluşuyor. İç bölümlerinde de tahribat
görülen yapının, üst bölümünün bir kıs-
mında ise bir otel inşaatının devam ettiği
görüldü. Yapının dış cephesinin önüne,
kağıt toplayıcıları ve hurdacılar tarafın-
dan atık ve kullanılmayan eşyaların bıra-
kıldığı; üst bölümüne ise otel inşaatında
kullanıldığı tahmin edilen bazı materyal-
lerin yerleştirildiği görülüyor. Fatih Bele-
diyesi, sarnıcın ve otelin özel mülk
olduğu bilgisini verirken, inşaatı sürdü-
ren yetkililer tarafından da; projenin
kurul onaylı olduğu ve otel temelinin
sarnıç yapısına yük bindirmemesi açısın-
dan farklı bir yöntem kullanılarak inşa
edildiği belirtildi. Yapı hakkında bilgi
veren sanat tarihçisi Hayri Fehmi Yılmaz
daha önce sarnıcın yakın çevresinde bu-
lunan Baker Han (Şekerhan) çevresinde
de Bizans dönemi kalıntılarına rastlandı-

ğını ve alanın tarihi anlamda oldukça de-
ğerli bir nokta olduğunu ifade etti.

Uzlaşma yok

Hayri Fehmi Yılmaz, "Bu yapı herhalde
Bizans dönemine ait şehirdeki en önemli
kalıntılardan bir tanesi. Uzun süredir
araştırmacılar tarafından bilinir. İlk kez
1890'larda İstanbul'un sarnıç ve mah-
zenlerini tanıtan bir kitabın içerisinde
buradan bahsedilmiştir. Sonrasında da
birçok araştırmacı çalışmış. Tam mahi-
yetini bilmiyoruz ama geniş bir alana ya-
yılıyor. Gördüğünüzden daha büyük
olduğu tahmin edilir her iki tarafta ve ar-
kaya doğru devamlı olduğu düşünülür
kalıntının. Bu belli ki, bir Bizans Sara-
yı'nın kalıntısı. Fakat bunun hangi yapı
olduğu, hangi Bizans sarayı olduğu ko-
nusunda bir uzlaşma yoktur. Genellikle
Botaneiates Sarayı diye bilinir. On birinci
yüzyılda kısa süre bir imparatorluk yap-
mış bir hükümdara bağlamaya çalışırlar"
şeklinde konuştu. Yılmaz, "Fakat yapı
daha eski izler gösteriyor, içerisinde kul-
lanılan yapı malzemesi tuğla, sütunlar,
sütun başlıkları Erken Bizans izlenimini
veriyor. O yüzden bu yapı bir erken Bi-
zans sarayı olmalı. Bir hamamlı saray
böyle muhteşem bir kalıntı hayal etmeli-

yiz. Ama bunlar mahzenleridir yani sara-
yın kendisi değil. Bunun üzerinde bunun
oluşturduğu terasın üzerinde ihtişamlı
bir saray hayal edilmeli. Galiba bu saray
daha sonra Cenevizliler tarafından satın
alınmış. Böyle içinde iki kilisesi olan ihti-
şamlı bir yapıymış bu. Bir süre Ceneviz
elçiliği gibi kullanılmış Bizans devrinde"
dedi.

Üst yapılar yok olmuş

“Haçlı Seferleri sırasında Venedikliler
belki burayı bir kale gibi kullanmışlar ve
o sırada elçileri, Venedikli İstanbullular
burayı yönetmişler, kullanmışlar” diyen
Yılmaz, “Ama, anladığımız kadarıyla Os-
manlı devrinde üst yapılar yok olmuş,
belki de Bizans devrinde onu tam söyle-
yemeyiz. Ama, mevcut teras duvarına
bazı düzenlemeler yapılmış. O açıdan il-
ginçtir. Pencereler açılmış. Böylelikle
şimdi içerisini görebiliyoruz. Onlar Os-
manlı dönemine aittir ve en üst kısmı da
Osmanlı dönemine ait. Belli ki üzerinde
Osmanlı döneminde de saraylar ve ko-
naklar vardı. Ama, onlardan da geriye
bir şey kalmamıştır. Bu kalıntı muhteme-
len Bizans devrinde ya da Osmanlı dev-
rinde ortadan kalkmıştır" ifadelerini
kullandı. DHA

USTU OTEL!USTU OTEL!USTU OTEL!USTU OTEL!USTU OTEL!USTU OTEL!
ALTI COPLUK

Acımusluk Sokağı Sarnıcı olarak bilinen
ve birçok tarihçi tarafından Bizans

dönemine ait Botaneiates Sarayı'nın bir
bölümü olduğu düşünülen Eminönü'n-
deki sarnıç, hurda ve kağıt toplayıcıları

tarafından depo olarak kullanılıyor.
İçinde, yaklaşık 2 metre derinlikte su
bulunan yapının üst bölümünün bir

kısmına ise otel inşa edildiği görüldü

Çevredeki bir iş yerinde çalışan Cafer Sarı,
"25 yıldır görüyorum burayı, hep boş bir
alandı. Altında su var, bazen duvarlarından
sular akar, görüyorsunuz ağaçlar da çıkı-
yor. Eski olduğunu biliyorum ama hakkın-
dakiler ne kadar doğru bilmiyorum. Geçen
sene, çevredeki bir evsiz içine girmişti. Su
altı polisleri falan gelmişti, ardından da
kapılarına kilit vuruldu, demirle kapattılar.
Daha önce içeri girip, görebiliyordunuz.
İçeriyi kuyu gibi düşünün, sütunlar var. Ye-
rebatan Sarnıcı gibi düşünün, büyük ve
geniş bir alan, paralel olarak. Merak ettim
elimde de fener vardı son girdiğimde, bak-
tım gizemli, insanın dikkatini de
çekiyor"dedi. Başka bir esnaf ise "İçinde
su var, suyun dışında başka da bir şey yok.
Derinliği bayağı yüksek, girip çıkan kimse
de yok. Aşağı yukarı 10 senedir buradayız,
burası sürekli böyledir" şeklinde konuştu. 

KAPILARINA 
KİLİT VURULDU

Bayrampaşa'daki 15 Temmuz
Demokrasi Otogarında Ramazan
Bayramı tatili sonrası dönüş
hareketliliği yaşanıyor. İstanbul'a
dönenler ve İstanbul'dan mem-
leketlerine gitmek isteyenler
otogarda yoğunluk yaşanmasına
neden oldu
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Ramazan Bayramı tatilini sessiz ve huzurlu bir yerde geçirmek isteyenler ancak kent dışına
çıkamayanlar, Çengelköy sahilinde kano turu yaparak tatil arzularını yerine getiriyor

R amazan Bayramı tatili dolayısıyla kenttin
tarihi ve turistik yerlerinde yoğunluk olu-
şurken, tatil yörelerine gidemeyen ve bu

kalabalıktan uzak durmak isteyenler farklı bir ara-
yışa yöneldi. Üsküdar Çengelköy sahilinde Bo-
ğaz'da kano turu yapıldığını öğrenen vatandaşlar,
bu etkinliğe katılarak keyifli ve huzurlu bir bayram
günü yaşadı. Ön eğitim verilen katılımcılar, saba-
hın ilk saatlerinden itibaren Boğaz'ın serin sula-
rına indirilen ve güvenli olması için birer
profesyonel sporcunun bulunduğu rengarenk ka-
nolara bindirildi. Boğaz rotasında hareket eden
kanoları, olası problemleri engellemek için küçük
bir cankurtaran botu takip etti. Boğaz'da deniz
trafiğine girmeden yalıların yakınından geçen ka-
nolardaki vatandaşlar, bir yandan kürek çekerken
bir taraftan da eşsiz manzaranın tadını çıkardı.
Martıların da eşlik ettiği kanolardaki keyifli anla-
rını fotoğraflayan vatandaşlar, turun ardından
start alanına indirildi.

120 kilonun altında olmak gerek 

AA muhabirine bilgi veren kano eğitmeni Ferhat
Yılmaz, yaklaşık 1 saat süren etkinlikte kanoların
ön kısmına katılımcıların, arkalarına ise tamamen
tecrübeli eğitmenlerin oturduğunu söyledi. Kano

kürek sporu yapmanın güvenli olduğunu belirten
Yılmaz, "Bilmeyen biriyle yaparsanız oldukça teh-
likeli olabilir ama bilen birisiyle yaptığınız ve trafik
hattına girmediğimiz için tehlike arz etmiyor. Bu
zamana kadar da bir sorun yaşamadık." dedi. Yıl-
maz, kanolara 120 kilonun altında, 12 yaşını dol-
durmuş kişilerin binebildiğini ifade ederek, "Suda
ani hareketler gerçekleştirmemek gerekiyor. Zaten
arkada eğitmen olduğu için olası yanlış durum-
larda uyarılarda bulunuyor. Güvenliği had saf-
hada tutmak için güvenlik botumuz her zaman
kanolarımızı takip ediyor." diye konuştu.

İstanbul ile birlikte çok güzel 

Bayram dolayısıyla yoğunluk yaşadıklarını kayde-
den Yılmaz, "Bugün de oldukça yoğun bir gün,
hava da su da çok güzel, bayağı talep var. Genelde
gün batımı saatleri daha yoğun oluyor, kanoları-
mızın tamamı doluyor. Gün doğumunda su, gün
batımında güneş çok güzel oluyor. Fotoğraf ve vi-
deolar için gün batımı saatinde gelinmesini öneri-
rim." ifadelerini kullandı. Kano turu sırasında
doğum günü kutlaması ve evlilik teklifi gibi sürp-
rizlerle karşılaştıklarını aktaran Yılmaz, Çengel-
köy'de Boğaz'ın en güvenli noktalarından birisinde
unutulmaz anlar yaşadıklarını ve köprünün altın-

dan İstanbul siluetinin çok güzel göründüğünü
sözlerine ekledi.

Unutulmaz anlar yaşıyoruz

Etkinliğe arkadaşıyla ilk kez katılan Meltem
Varol, şunları kaydetti: "İstanbul'da ne yapabili-
riz diye düşündük ve kano yapmayı tercih ettik.
Gayet güzel, keyifliydi. Su soğuk olur diye dü-
şündük ama sıcaktı, biraz da ıslandık. Kürek
çekmek biraz yorucuydu, kollarım yoruldu ama
çok keyifliydi, tavsiye ediyorum herkese. Çok ke-
yifli gerçekten. Birkaç tane dizi, filmlerde kulla-
nılan yalıların önünden geçtik, arkadaşlar
hepsini anlattı tek tek." Turdan çok keyif aldığını
anlatan Mücahit Eroğlu, "Güzeldi, beklediğim-
den daha az ıslandım, daha az yorucuydu.
Tekne turunda ama kendi sürüş deneyimimiz
gibi oldu. Arkadaşlar bize yardımcı oldu, tarihi
bir gezi havasındaydı. Arkadaşlar çok tecrübeli
oldukları için arka tarafta kanonun gerekli gü-
venlik tedbirlerini aldılar." diye konuştu. Bo-
ğaz'ın çevresindeki tarihi yapılar ve güzelliğinden
çok etkilendiğini kaydeden Eroğlu, "Bayramda
İstanbul'un boş olmasını değerlendirerek tarihi
yerleri gezme fırsatı bulduk, o boşluktan yararla-
narak dışarda vakit geçirdik." dedi. AA

Karadaymışım
gibi hissettim
Katılımcı Abdullah Alabaş ise kano tu-
runu şöyle anlattı: "Biraz ıslandık ama
buna değdi. Bayram için gayet güzel
bir etkinlikti. Boş vaktimizde kano yap-
mak bizim için gayet güzel bir spor
oldu. İlk kez geldim. Dün yapmayı dü-
şünüyordum çok trafik vardı geleme-
dim, bu sabah erkenden geldim. Çok
zevkli, tekrar yapmayı düşünüyorum.
Seanslar dolu şu an bir dahaki sefere
artık. Deniz korkusu vardı biraz bende
ama karadaymışım gibi hissettim ken-
dimi. Manzarayla birleşince bütün kor-
kumu yendim. Çok zevkli bir etkinlik,
İstanbul'un güzelliğini daha yakından
görmüş olduk. Fotoğraflar konusunda
arkadaşlar yardımcı oldu, birazdan
paylaşımlara başlayacağım."



 
 

Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet

 
 

T üketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 
milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 

ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-

çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 

ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 
yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  
mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  

faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  
dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  

vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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ABD Ulusal Kalkınma Ajansı Baş-
kanı (USAID) Samantha Power, 
Kongre’de konuya ilişkin ifade 

verdi. Birleşmiş Milletler’e bağlı kuruluş-
ların hazırladığı Entegre Gıda Güvenliği 
Aşama Sınıflandırmasının (IPC) son 
raporunda Gazze’de kıtlığın yaklaştığına 
ilişkin tespit hakkında konuşan Power, 
IPC’nin kullandığı metodolojinin gü-
venilir olduğunu dile getirdi. Texas’ın 
Demokrat Temsilciler Meclisi Üyesi 
Joaquin’in “O zaman Gazze’de kıtlık 
başladı mı?” sorusuna “evet” cevabını 
veren Power, 7 Ekim öncesinde Gazze’de 
çocuklar arasında açlığın bulunmadığını 
dile getirdi. Power, halihazırda çocuk-
lar arasında açlık oranının yüzde 33’e 

yükseldiğini belirterek, erişim engelleri 
nedeniyle gerçek rakamları tespit etme-
nin mümkün olmadığını dile getirdi.

Beyaz Saray eli kulağında dedi
Diğer taraftan Beyaz Saray Ulusal Güvenlik 
Konseyi yetkilisi, AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, IPC raporuna göre Gazze’de 
kıtlığın mart ile mayıs ortası arasında ger-
çekleşeceğinin öngörüldüğünü anımsattı. 
Yetkili, henüz yeni bir değerlendirme ya-
pılmadığını, durumun kötü olmaya devam 
ettiğini belirtti. Gazze’ye gıda yardımını ar-
tırmak için “durmaksızın” çalıştıklarını sa-
vunan yetkili, aynı zamanda ABD Başkanı 
Joe Biden’ın İsrail Başbakanı Binyamin Ne-
tanyahu’ya da Gazze’ye yardımları artırması 

için çağrı yaptığını anımsattı. Beyaz Saray 
Sözcüsü Karine Jean-Pierre ise gazetecilere 
yaptığı açıklamada, Gazze’de kıtlığın “eli 
kulağında” olduğunu söyledi. Raporlardaki 
tespitlerden ötürü derin endişe duydukları-
nı aktaran Jean-Pierre, “Durumun ciddi-
yetinin farkındayız.” mesajını verdi. IPC 
raporunda, Gazze’nin kuzeyindeki nüfusun 
yüzde 70’inin felaket düzeyinde açlıkla karşı 
karşıya olduğu bildirilmişti. Gazze’nin kuze-
yinin ve Gazze’ye bağlı vilayetlerin, makul 
kanıtlar eşliğinde kıtlık anlamına gelen IPC 
5’inci aşamada sınıflandırıldığı belirtilmişti. 
Bunun, Gazze’nin kuzeyinde yaşayan nüfu-
sun yüzde 70’inin (yaklaşık 210 bin kişinin) 
felaket düzeyinde açlıkla karşı karşıya oldu-
ğu anlamına geldiği ifade edilmişti. AA

Birleşmiş Milletler (BM), Sudan’da 25 milyon kişi-
nin insani yardıma muhtaç olduğunu, 8,6 milyon 
kişinin ise yerinden edildiğini bildirdi

SUDAN’DAKI 
BM İnsani İşler 
Koordinasyon Ofisi 

(OCHA) Direktörü Justin 
Brady ile Dünya Gıda 
Programı’nın (WFP) Doğu 
Afrika Bölge Direktörü 
Michael Dunford, vide-
okonferans yoluyla New 
York’taki gazetecilere 
açıklamalarda bulundu. 
Sudan’ın dünyadaki en 
korkunç insani trajedi-
lerinden birine sahne 
olduğuna dikkati çeken 
Brady, taraflar arasında 
çatışma sürerken duru-
mun her gün kötüleştiğini 
ifade etti. Brady, Sudan’da 
25 milyon kişinin insani 
yardıma muhtaç olduğunu 
kaydederek, 8,6 milyon 
insanın yerinden edildiği-
ni, bunların 4 milyonunun 
çocuklardan oluştuğunu 
belirtti. Yaklaşık 2 milyon 
kişinin işe komşu ülkelere 
kaçtığını aktaran Brady, 
“Yaklaşık 5 milyon kişi 
kıtlığın eşiğinde. Özellik-
le Hartum ve Darfur’da 
ulaşılması zor bölgelerde 
kıtlık bekleniyor. Yaklaşık 
18 milyon kişi akut gıda 
güvencesizliğiyle mücadele 
ediyor. Bu geçen seneye 
göre 10 milyonluk bir ar-
tış.” bilgisini paylaştı.

Desteğin artması 
gerekiyor 
Brady, savaşın özellikle ço-
cuklar üzerinde çok büyük 
etkisi olduğunu, yaklaşık 
730 bin çocuğun akut gıda-
sızlık çektiğini vurgulaya-

rak, gelecek haftalarda 200 
bin çocuğun hayati tehlike 
arz eden açlık nedeniyle 
ölebileceği uyarısında 
bulundu. Sudan’da taraf-
ların uluslararası hukuku 
ihlal ettiğine ilişkin önemli 
bulgular bulunduğuna 
dikkati çeken Brady, bun-
ların bazılarının savaş suçu 
olabileceğine işaret etti. 
Brady, 15 Nisan’da Paris’te 
düzenlenecek Sudan Kon-
feransı’nın önemli fırsat 
teşkil ettiğini, uluslararası 
toplumun desteğini artır-
ması gerektiğini söyledi. 

Ölüm oranlarında 
risk var
WFP Doğu Afrika Bölge 
Direktörü Dunford ise 
Sudan’daki krizin sınırları 
aştığını, Çad ve Güney Su-
dan’ı da etkilediğini ifade 
etti. Sudan’da halihazırda 
hasat dönemi olduğu-
nu, buna rağmen açlığın 
arttığını belirten Dunford, 
hasat döneminden sonra 
insani yardım ihtiyacının 
daha da fazla artmasının 
beklendiğini kaydetti. 
Dunford, mahsullerde bir 
önceki yıla göre yüzde 46 
düşüş olduğunu, bununla 
birlikte gıda ürünleri-
nin fiyatında büyük artış 
bulunduğuna işaret etti. 
“Açlık, yerinden edilme ve 
hastalık birleştiğinde ölüm 
oranlarının da artma riski 
bulunuyor.” diyen Dun-
ford, özellikle çocuklar 
arasında ölüm oranlarının 
arttığına dikkati çekti. AA

25 milyon kişi 
yardıma muhtaç

GAZZE ICIN ACI GAZZE ICIN ACI 
VERICI GERCEK!VERICI GERCEK!
ABD Ulusal Kalkınma Ajansı Başkanı (USAID) Samantha Power, Gazze’de kıtlığın başladığını kabul eder-ABD Ulusal Kalkınma Ajansı Başkanı (USAID) Samantha Power, Gazze’de kıtlığın başladığını kabul eder-
ken, Beyaz Saray yetkilileri saldırı altındaki Gazze’de kıtlığın “eli kulağında” açıklamasında bulunduken, Beyaz Saray yetkilileri saldırı altındaki Gazze’de kıtlığın “eli kulağında” açıklamasında bulundu

İsrail Ordu Sözcüsü Daniel Hagari, İran’ın İsrail’e yöne-
lik olası saldırısına “iyi hazırlandıklarını” ve her türlü 
duruma yanıt vereceklerini bildiklerini savundu

HIZBULLAH’IN 
akşam saatlerin-
de düzenlediği 

saldırıda İsrail’in askeri 
üssünü hedef alan füzele-
rin çoğunun hava savun-
ma sistemlerince imha 
edildiğini, bazılarının da 
boş araziye düştüğünü 
söyleyen Hagari, saldırıda 
can kaybının olmadığını 
belirtti. İsrail ordusunun 
olası bir saldırıya hazırlıklı 
olduğunu belirten Sözcü 
Hagari, “Savunmanın yanı 
sıra saldırıya geçmeye de 
hazırız.” dedi. İsrail Ge-
nelkurmay Başkanı Herzi 
Halevi ile ABD Merkez 
Kuvvetler (CENTCOM) 
Komutanı General Micha-
el Erik Kurilla’nın bugün 
kapsamlı durum değerlen-
dirmesi yaptığı görüşmeye 

değerlendiren Hagari, iki 
ülke arasında “yakın ko-
ordinasyonun sağlanması 
için” çalışıldığını kaydetti. 
İran ile yaşanan gerilim-
den de bahseden Hagari, 
“İran tehdidiyle nasıl başa 
çıkacağımızı biliyoruz. İyi 
hazırlandık ve her türlü 
duruma nasıl yanıt verece-
ğimizi biliyoruz.” ifadesini 
kullandı. AA

İran ile başa 
çıkmaya hazırız!

BAŞKENT Roma’da “Genç bir 
Avrupa için: Demografik geçiş, 
çevre, gelecek” başlıklı toplan-

tıya katılan Meloni, burada yaptığı 
konuşmada, doğum oranlarındaki 
düşüş konusunun hükümet olarak ön-
celik verdikleri alan olduğunu söyledi. 
Meloni, “Hükümetin, ülkenin gelece-
ğini garanti altına alma sorumluluğu 
var. Bu hükümetin geçmişe kıyasla 
bu konulara yaklaşımında değişiklik 
olduğunu düşünüyorum.” dedi. İtalya 
ve Avrupa’daki doğum oranlarındaki 
düşüşe dikkati çeken Meloni, “Eski 
Kıta’nın doğum oranı konusunda ciddi, 
somut, kararlı yanıtlar vermesi gereki-
yor.” diye konuştu.

Kendiler için bir umut
Başbakan Meloni, bu konuya yönelik ça-
lışmalarda bulunmanın kendileri için hem 
umut hem de taahhüt olduğunu kaydetti. 
Meloni ayrıca “taşıyıcı annelik” konusuna 
da değinerek, “Rahim kiralamanın in-
sanlık dışı uygulama olduğuna inanmayı 
sürdürüyorum. Bunu evrensel suç haline 
getiren yasa tasarısını da destekliyorum. 
Umarım bir an önce onaylanır.” ifadesini 
kullandı. İtalya Ulusal İstatistik Ensti-
tüsünün (ISTAT) 29 Mart’ta açıkladığı 
2023 verilerine göre, ülkede geçen yıl 379 
bin doğum kaydedildi. Ülkede doğum 
sayısı 2008’den bu yana yüzde 34,2 ora-
nında azalmış durumda. AA

İtalya Başbakanı Giorgia Meloni, Avrupa’nın 
düşük doğum oranları konusunda ciddi, somut 
ve kararlı yanıtlar vermesi gerektiğini belirtti

BM Genel Sekreteri Guterres’in İran’ın 
Suriye’deki konsolosluk binasını vuran İsrail’e 
karşı en geç yarına kadar karşılık vermeye 
hazırlandığına ilişkin haberleri yakından takip 
ettiği itidal çağrısında bulunduğu bildirildi

Allah başka Allah başka 
dert vermesin!dert vermesin!

BIRLEŞMIŞ Milletler (BM) 
Sözcüsü Stephane Dujarric, 
günlük basın toplantısında 

gazetecilerin sorularını yanıtladı. 
Guterres’in gelişmeleri yakından ta-
kip ettiğini ve daha fazla gerginliğin 
artmasından büyük endişe duydu-
ğunu kaydeden Dujarric, bölgedeki 
tarafların askeri planlamalarıyla 
ilgili bilgi sahibi olmadıklarını ifade 
etti. Dujarric, Guterres’in hem 
kamuya açık mesajlarında hem de 
özel görüşmelerinde aynı mesajı 
verdiğini belirterek, “Genel Sekre-
ter, gerginliğin azaltılması ve itidal 
çağrısında bulunuyor.” vurgusunu 
yaptı. İsrail, İran’ın Şam’daki büyü-
kelçilik yerleşkesinde yer alan kon-
solosluk binasına 1 Nisan’da hava 
saldırısı düzenlemişti. Saldırıda, 
İran Devrim Muhafızları Ordusun-
dan 2’si general rütbesinde toplam 
7 kişi ölmüştü.

İran lideri Ayetullah Ali Ha-
maney, İsrail’in Şam’daki İran 
konsolosluğuna saldırısının ülkesi-
nin topraklarına saldırı anlamına 
geldiğini belirterek, “Kötü rejim bir 
hata yaptı, cezalandırılmalı ve ceza-
landırılacak.” ifadesini kullanmıştı. 
ABD Başkanı Joe Biden da İran’ın 
İsrail’e yönelik saldırı tehditleri 
karşısında Tel Aviv’e “sarsılmaz” 
şekilde destek vermeye devam ede-
ceklerini bildirmişti. AA

BM itidal 
çağrısı yaptı

NORVEÇ hükümetinin resmi 
internet sitesinden yapılan yazılı 
açıklamaya göre, Başbakan Store, 

İspanya Başbakanı Pedro Sanchez ile 
görüşmesinin ardından düzenlenen ortak 
basın toplantısında açıklamalarda bu-
lundu.  Sanchez ile, Orta Doğu ve Gaz-
ze konusunu ele aldıklarını ifade eden 
Store, “Norveç, Filistin devletini ve onun 
BM’de yerini tanımaya hazır. Asıl mese-
le, bölgede barışı desteklemek için bunu 
hangi anda ve durumda yapacağımızdır.” 
diye konuştu. Store, Filistin devletinin 
tanınmasına ilişkin İspanya ve Norveç’in 
“benzer fikirleri” olduğunu ve bu konuda 
yakın koordinasyonda olacaklarını ifade 
etti. Bölgedeki ülkelerin yanı sıra İspanya 
gibi benzer fikirleri paylaştıkları ülkelerle 

çalıştıkları-
nı kaydeden 
Store, ilerleyen 
haftalarda 
bu konuyla 
“aktif olarak” 
ilgilenecek-
lerini belirtti. 
İspanya Başba-
kanı Sanchez, 
Filistin devleti-
ni tanımak için 
Avrupa Birli-
ği’ndeki (AB) 
diğer ülkelerle 
hareket etme düşüncesiyle Polonya, 
Norveç ve İrlanda’yı kapsayan iki günlük 
resmi ziyaret turuna çıkmıştı.

Aferin Norveç!
Norveç Başbakanı Jonas Gahr Store, Filistin devletini ve Birleşmiş 
Milletler’deki (BM) yerini tanımaya hazır olduklarını ifade etti
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06:50  Baht Oyunu
08:30  Konuştukça
09:30  Set Ekstra
09:45  Magazin 
D Pazar
12:45  Evrim Akın İle Ev 
Gezmesi
13:45  Arda’nın Ramazan 
Mutfağı
14:45  Taş Kağıt Makas
18:30  Kanal D Ana Haber
20:00  Yargı

06:00  Dizi
11:45  Enine Boyuna
13:00  Biraz Kül Biraz 
Duman
14:05  Dizi
17:15  Kod Adı Kırlangıç
19:00  Ana Haber
20:00  Teşkilat

07:00  Haber 
Bülteni
08:15  Mete Çubukçu 
İle Pasaport
10:15  Ahmet Mümtaz 
Taylan İle...
13:00  Haber Bülteni
18:30  Tekno Hayat
20:00  Ana Haber
22:00  Özgür Bolat İle 
Anne...
23:15  Elon Musk’ın 
Hikayesi

08:00  Burası 
Hafta Sonu
11:15  Ayşegül 
Çoruhlu ile...
12:00  Haber Bülteni
12:15  Airport
13:00  Haber Bülteni
13:45  Spor Bülteni
17:15  Hazer Amani ile 
Lezzete...
18:00  Ana Haber
20:00  Haber Bülteni
20:45  Türkiye’nin Nabzı

07:00  Güne 
Merhaba Hafta Sonu
09:00  Haber
10:00  Haber
10:35  Üretim Zamanı
11:00  Haber
12:00  Haber
16:00  Haber
17:00  Haber
17:30  5N1K
18:00  Ana Haber
20:45  Ne Oluyor?

07:00  Hafta 
Sonu Gün Uyanıyor
09:00  Magazin Hattı
10:00  Haber Bülteni
10:30  100 Yüze Sohbet
11:00  Şükrü Dudu ile 
Berber...
12:15  Gün’den Kalan
13:00  Haber Bülteni
18:30  Hafta Sonu Ana 
Haber Bülteni
20:30  Başak Şengül ile 
Doğru...

08:00  Hafta Sonu 
Sabah
10:00  Görkemli 
Hatıralar
13:00  Haberler
15:00  Sınırsız
16:00  Parametre
17:00  Gündem Özel
18:00  Hafta Sonu Ana 
Haber
20:00  Neden Sonuç
21:00  Sansürsüz

08:00  Gün 
Başlıyor
10:45  Doğa ve Biz
11:00  Hafta Sonu Haber
13:15  Dün Bugün Yarın
15:45  Doğa ve Biz
16:30  Spor Bülteni
18:00  Akşam Haberleri
19:45  Ana Haber
21:00  Para Konuşalım
22:00  Günün Gündemi
23:00  Stüdyoda Futbol

05:30  Kuzey 
Yıldızı: İlk Aşk
08:00  Fatoş 
Sokakların Meleği
10:00  Pazar Sürprizi
13:00  Mavi Boncuk
15:00  Bahar
18:25  Show Ana Haber
20:00  Gerzek Şaban
21:45  Üçkağıtçı
23:45  Gerzek Şaban

07:30  atv’de 
Hafta Sonu
10:00  Nihat 
Hatipoğlu ile Kuran...
11:30  Herkül: Özgürlük...
13:20  Kuruluş Osman
16:10  Ben Bu Cihana 
Sığmazam
19:00  ATV Ana Haber
20:00  Kim Milyoner 
Olmak İster?

07:00  Tuzak
08:00  Türkiye’nin 
Doktorları
09:00  Gençlik Rüzgarı
10:00  Gazete Magazin
14:15  Cevap Ver Türkiye
16:30  Çarkıfelek
20:00  Survivor All Star 
2024
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04:00  Kefaret
06:00  Adım Farah
08:30  Ezgi Gözeger 
ile Çalar...
11:15  Benden Söylemesi
12:45  Kirli Sepeti
16:00  Hudutsuz Sevda
19:00  Gülbin Tosun ile 
NOW Ana...
20:00  Kirli Sepeti

AYNUR CİHAN/ SEMANUR POLAT

Show TV’de yayınlanan, Türkiye’de 
izlenme rekorları kıran Kızılcık 
Şerbeti’nin ülke sınırlarını aşan 

başarısının kutlanması sebebiyle Cannes 
Martinez Hotel’de görkemli bir gala 
gecesi düzenlendi. Dünyanın dört bir 
yanındAan seçkin davetlilerin katıldığı 
gece,  İzzet Pinto’nun kurucusu oldu-
ğu Global Agency’nin ev sahipliğinde 
gerçekleşti. Davette Kızılcık Şerbeti 
oyuncuları,  İngiltere’de yaşayan Türk 
moda tasarımcısı Zeynep Kartal’ın Ha-
ute Couture tasarımlarıyla boy gösterdi. 
Kızılcık Şerbeti oyuncularının ilgi odağı 
olduğu geceye; dünya yıldızları, yönet-
menler, film editörleri katıldı. Dizinin 
oyuncularının göz kamaştırdığı davetle 
Kızılcık Şerbeti  bu yıl Cannes’a damga 
vuran yapım oldu.

Çok sayıda isim yer aldı
Lady Gaga’nın moda tasarımcısı olarak 
adını tüm dünyaya duyuran ve başarıla-

rından dolayı 2019 yılında İngiltere’nin 
300 yıllık tarihi kuruluşu Royal Ascot’un 
ilk Türk başkanı unvanını alan Zeynep 
Kartal, bu özel gece için Evrim Alasya, 
Sıla Türkoğlu, Sibel Taşçıoğlu, Müj-
de Uzman, Ceren Karakoç ve Feyza 
Civelek gibi isimleri hazırladı. Özel gala 
gecesinde Kartal’ın tasarımlarını giyen 
ünlü oyuncular hem şıklıkları hem de 
mücevher seçimleriyle göz doldurdu. 
Bunun yanı sıra popüler dizinin sevilen 
oyuncularından Barış Kılıç ve Doğukan 
Güngör de etkinlikte yer aldı.

Büyük mutluluk yaşadılar
MIPTV kapsamında düzenlenen gala 
gecesinde moda tasarımcısı Zeynep 
Kartal duygularını şu şekilde ifade etti: 
“Dünyanın en prestijli etkinliklerinden 
biri olan MIPTV Cannes’da Gold Film 
ile birlikte özel bir geceye imza atmanın 
mutluluğu içindeyiz. Gala gecemiz için 
aylardır büyük bir titizlikle çalıştık. TV 

ve film endüstrisinin buluşma noktası 
MIPTV’de; Coinpara, Core Aero ve 
Lion Diamond’ın destekleriyle de muh-
teşem bir etkinlik gerçekleştirdik. Gala 
gecesinde ülkemizde beğeniyle izlenen 
Kızılcık Şerbeti dizisinin değerli oyuncu-
larını tasarımlarımla görmekten dolayı 
çok mutluyum.’’

CANNES BOYLE 
GUZELLIK GORMEDI

GALA gecesi öncesinde 
ise, bu yıl 61.yılında son 
kez düzenlenen prestijli 
fuar kapsamında,  dizinin 
yapımcısı Faruk Turgut, 
senaristleri Melis Civelek, 
Zeynep Gür, dizinin oyun-
cuları Barış Kılıç, Evrim 
Alasya,  Sıla Türkoğlu, 
Sibel Taşçıoğlu, Müjde 
Uzman, Ceren Karakoç, 
Doğukan Güngör ve Fey-
za Civelek’in konuşmacı 
olduğu basın toplantısı 
Majestic Otel’de gerçek-
leşti. Basın toplantısının 
moderatörlüğünü dizinin 
yurtdışı satış temsilcisi 
Global Agency’nin ku-
rucusu İzzet Pinto ger-
çekleştirdi. Amerika’dan 
Avrupa’ya, Asya’dan Latin 
Amerika’ya kadar birçok 
bölgeden medya mensubu 
Kızılcık Şerbeti oyuncula-
rına yoğun ilgi gösterdi.

Her Yıl Fransa’nın Cannes şehrinde düzenlenen içerik ve televizyon 
sektörünün buluştuğu MIPTV Fuarı’nda bu yıl Türk rüzgarı esti

Dünya basını 
ilgi gösterdi

ÜNLÜ oyuncu Aslı Bekiroğlu, 
Ramazan Bayramı’nı İstan-
bul’da geçirmeyi tercih eden 

isimlerden biri olarak dikkat çeki-
yor. Önceki sabah erken saatlerde 
Bebek’te görüntülenen Bekiroğlu, 

köpekleriyle birlikte sahilde yürüyüş 
yaparken objektiflere yakalandı. 
Muhabirlerle bayramlaştıktan sonra 
sabah sporuna devam eden Bekiroğ-
lu, sağlıklı yaşamına verdiği önemi 
bir kez daha gözler önüne serdi. 

Boş sahilin tadını çıkardı

ÇOK küçük yaşlardan 
itibaren üretken oldu-
ğunu dile getiren Acun 

Ilıcalı, “Çocuk yaşlarımdan 
itibaren çok üretkendim. 
Koşu yarışması düzenlerdim 
5-6 arkadaş kendimize olim-
piyat yapardık. Bunlar lisede 
de aynı şekilde devam etti. 
Gençlere hep derim ki uzun 
vadeli planlar yapmayın. 
Gençler ileride ne olacağını 
bilmezler. Hepimiz pilot 
olmayı istedik ama hiçbiri-
miz pilot olmadık. Üniversi-
tedeki arkadaşlarımın hepsi 
mesleklerinden başka işler 
yapıyor.” dedi.

İnsanları ekrana ısıtırım
Kariyerinin önemli kırılma 
noktalarından bahseden 
Acun Ilıcalı, “Acun Firarda 
kariyerimin kırılma noktaları 
arasında en önemlilerinden 
biridir. Riske girmekten 
korkmam, saniye düşünmem 
ama arkası doludur. Büyük 
bir prodüksiyon yapmak 
riskti, riskler tuttu. En büyük 
risk de kanal almak oldu. 
Hatalarımı avantaja çevir-
dim. Ufak hatalarla büyük 
hatalardan döndüm. Maddi 
sebepler insanı mutsuzluğa 

götürebilir, ben hayatım 
boyunca hep mutlu olacağım 
yerde olmaya çalıştım. Uzun 
vadede iş yapmaktansa hep 
bir sonraki adımı düşündüm. 
Televizyon icat edildiğinden 
beri Yunanistan’daki en 
yüksek reytingi aldım. Bana 
hep ‘Acun Türk seyircisini 
çözdü’ dediler, ben Meksika 
halkını tanımıyorum ama 
orada da başarılı oldum.15 
ülkeye girdik hala başarılıyız 
tesadüf olmadı diye düşünü-
yorum. Benim sevdiğim işi 
dünya seviyor. Televizyon 
ile biz evlere konuk olmak 
istiyoruz. Seçtiğim insanların 
da ekranı ısıttığını düşünüyo-
rum” dedi.

Kızlarım benim enerjim
Hülya Koçyiğit’in ‘Acun Ilı-
calı’yı Acun Ilıcalı yapan şey 
ne’ sorusu üzerine başarılı 
televizyoncu şu yanıtı verdi: 
“Annem ve babam. Onlar 
çok farklı insanlardı. Onların 
ruhuma işledikleri kodlar 
beni buraya getirdi. Hep 
onlardan aldığım kodlarla 
devam ettim. Kızlarım benim 
hayatımdaki enerji kaynakla-
rım, jeneratör gibi düşünebi-
lirsiniz.” dedi.

Riske girmekten 
asla korkmam!
Hülya Koçyiğit Her Pazar TRT-2 ekranlarında yayınlanan “Film 
Gibi Hayatlar” programında bu hafta, başarılı televizyoncu 
ve iş insanı Acun Ilıcalı’yı konuk etti. Ilıcalı, “Riske girmekten 
asla korkmam, saniye düşünmem ama arkası doludur. Büyük 
bir prodüksiyon yapmak riskti, riskler tuttu” dedi



BU sezonun en iddialı 
hamlelerinden biri ola-
rak Milan’dan ayrıldık-

tan sonra serbest sta-
tüden imza attırılan 

Ante Rebic ile yollar 
ayrılıyor. Siyah beyazlılar ameliyat 
olacağı ve dönüşünün sezon sonunu 
bulacağı Hırvat oyuncuyu göndere-
cek. Kalan 1 yıllık kontratı sebebiyle 
bir takım bulmasını isteyecek veya 
son çare olarak fesih yoluna gidecek.

Beşiktaş’tan ameliyat açıklaması
Beşiktaş Kulübü, Hırvat kanat oyun-
cusu Ante Rebic’in ameliyat olacağını 
duyurdu. Siyah-beyazlı kulüpten yapı-
lan açıklamada, “Futbolcumuz Ante 
Rebic, lomber bölgede mevcut olan 
disk patolojisi sebebiyle 15 Nisan Pa-
zartesi günü ülkesi Hırvatistan’da bir 
operasyon geçirecektir. Ante Rebic’e 
geçmiş olsun dileklerimizi iletir, acil 
şifalar dileriz.” denildi. DHA

İKİ takım arasında 
oynanan 15 karşılaşma-

da Fatih Karagümrük 1 kez 
galip gelirken, bu müsabaka 
iki takım arasındaki ilk Süper 
Lig maçı olma özelliği taşıyor. 
12 Kasım 1959’da Mithatpaşa 
Stadı’nda oynanan maçı kırmı-
zı-siyahlı ekip 2-0 kazanırken, bu 
karşılaşmanın ardından oynanan 
14 mücadelede ise Fenerbahçe 
kaybetmedi. 9 Eylül 1959’da 
oynanması gereken müsabaka, 

Fenerbahçe’nin Şampiyonlar 
Ligi birinci turunda Macaris-
tan’ın Csepel ekibiyle eleme 
maçı olması sebebiyle ertelenip 
12 Kasım’da oynandı. Sarı-la-
civertli ekip, bu turu geçerek 
son 16 turunda Fransa’nın Nice 
ekibiyle eşleşmişti. 6 karşılaşma 
Fenerbahçe’nin 2-1’lik üstünlü-
ğüyle tamamlandı

Fenerbahçe, Fatih Karagüm-
rük karşısında en farklı galibiyet-
lerini 2-0, 3-1 ve 4-2’lik skorlarla 

elde etti. Fatih Karagümrük de 
rakibine karşı aldığı tek gali-
biyeti 2-0’lık sonuçla kazandı. 
İki takım arasında oynanan 
maçlarda sarı-lacivertli ekip, 6 
kez sahadan 2-1’lik galibiyetle 
ayrıldı. Ligde geçen sezon Ülker 
Stadı’nda oynanan müsabaka, iki 
takım arasındaki en gollü maç 
oldu. Fenerbahçe, uzatma daki-
kalarında Batshuayi’nin golüyle 
skoru 5-4’e getirerek 3 puana 
uzandı.

Ligde oynadığı 31 müca-
delede 26 galibiyet, 4 
beraberlik ve 1 mağ-

lubiyetle 82 puan toplayan 
sarı-lacivertliler, Galata-

saray’ın 2 puan geri-
sinde ikinci sırada yer 

alıyor. Son 6 maçını 
kazanarak 18 puan 
toplayan İsmail 

Kartal’ın öğrenci-
leri, deplasman-
da mağlup olma-

yan tek takım 
durumunda. 

Fenerbah-
çe, rakip 
sahada 
çıktığı 

15 maçın 14’ünü kazanırken 1 
beraberlik aldı.

Fenerbahçe’de 8 eksik
Fenerbahçe’de VavaCars 

Fatih Karagümrük maçı 
öncesinde 8 eksik bulunu-

yor. Belindeki rahatsızlık 
sebebiyle Olympiakos 

maçının kadrosundan 

çıkarılan Cengiz Ünder’in yanı 
sıra Yunanistan deplasmanında 
sakatlık yaşayan Rodrigo Becao 
ve Jayden Oosterwolde, bu maçta 
forma giyemeyecek. Oosterwolde, 
aynı zamanda cezalı durumda. 
Yukatel Adana Demirspor müca-
delesinde sakatlanan Alexander 
Djiku ile sakatlıklarını atlatmala-
rına karşın hazır olmayan Joshua 
King ve Mert Hakan Yandaş da 
Fatih Karagümrük deplasmanın-
da takımlarını yalnız bırakacak. 
Sakat oyuncuların yanı sıra Se-
bastian Szymanski ve kaleci İrfan 
Can Eğribayat da cezalı olan 
isimler.

VAR koltuğunda yabancı hakem
Türkiye Futbol Federasyonu, bu 

hafta oynanacak MKE Ankaragü-
cü-Gaziantep FK, VavaCars Fatih 
Karagümrük-Fenerbahçe ve Co-
rendon Alanyaspor-Galatasaray 
karşılaşmalarında VAR koltuğun-
da yabancı hakemlerin oturacağını 
açıkladı. İtalya, İspanya, Alman-
ya, Hollanda ve Portekiz futbol 
federasyonlarından yapılan VAR 
talebinin ilgili ülke federasyonları 
tarafından kabul edildiği belirtilir-

ken, aynı zamanda İngilizce ileti-
şim kurabilen AVAR, AVAR 2 ve 
VAR destekçisi de yarın oynana-
cak müsabakada görev alacak.

Karagümrük ile 16. randevuda
Trendyol Süper Lig’in 32. 

haftasında yarın VavaCars Fatih 
Karagümrük’e konuk olacak 
Fenerbahçe, rakibiyle lig tarihinde 
16. kez karşı karşıya gelecek. İki 
takımın bugüne kadar karşı kar-
şıya geldiği 15 lig maçında Fener-
bahçe 10 kez sahadan galibiyetle 
ayrılırken 4 karşılaşma beraberlik-
le sonuçlandı. Fatih Karagümrük, 
sarı-lacivertliler karşısında 1 kez 
galibiyete uzanan taraf oldu.

Fenerbahçe, söz konusu karşı-
laşmalarda 26 kez gol sevinci ya-
şarken kalesinde ise 17 gol gördü.

Deplasmanda yenilmedi
Fenerbahçe, Fatih Karagüm-

rük ile ligde bugüne kadar 7 kez 
deplasmanda karşı karşıya gel-
di. Bu maçların 4’ünü kazanan 
sarı-lacivertliler, 3 kez de rakibiyle 
berabere kaldı. Fenerbahçe’nin 
attığı 12 gole Fatih Karagümrük 8 
golle karşılık verdi.

BURAK ZİHNİ

S üper Lig'in ikinci devresine Trab-
zonspor yenilgisi ve Antalyaspor 
beraberliği ile başlayan Beşiktaş'ta 

Teknik Direktör Sergen Yalçn, 5 puan 
kaybnn ardndan “Bizim için savaş şimdi 
başlyor” demişti. Bu açklamadan sonra 
ligde 6 maça çkan Kara Kartal, 6 galibi-
yetle 18 puan toplad; 13 gol atp kale-
sinde 3 gol gördü. Sergen Yalçn'n 
öğrencileri bu periyotta Konyaspor'u da 
penaltlarla eleyerek Türkiye Kupas'nda 
yar finale yükseldi. Siyah-beyazllar halen 
2 kupaya aday tek takm. Bu sezon oyna-
dğ 28 maçn 20'sini kazanan Sergen Yal-
çn'n öğrencileri, 2.25 puan ortalamas 
yakalad. Beşiktaş, pek çok istatistikte de 
ligin en iyisi konumunda. 

Geçen sezonu sollad 

Beşiktaş, 2019-20 sezonunu 34 maçta 19 
galibiyet, 5 beraberlik ve 10 yenilgi alarak 
62 puanla üçüncü srada bitiren Beşiktaş, 
attğ 59 gole karşlk ağlarnda 40 gol 
görmüştü. Kartal, bu sezon 28 maçta 20 
galibiyet, 3 beraberlik elde ederek 63 
puana ulaşt; 62 gol atp 29 gol yedi. 

YAŞADIĞI uzun süreli sakatlğn ar-
dndan Sivasspor maçyla ilk 11'e 
giren ve 2 gol atan Falcao, Kayseris-
por ağlarn da boş geçmedi. Son 2 
maçta 3 kez fileleri havalandran Ko-
lombiyal forvet, kalan haftalarda Ga-
latasaray'n en önemli hücum 
silahlarndan biri olacağn ispatlad. 
Fatih Terim'in, Kayserispor karşsnda 
bu sezon ilk kez uyguladğ çift forvet 
sistemini devam ettireceği öğrenildi. 
Mostafa Mohamed-Falcao ikilisinin 
uyumu ve çalşkan görüntüsü, Terim'i 
gelecek adna ümitlendirdi. Tecrübeli 
hocann, hafta içindeki taktik antren-
manlarda bek oyuncularndan daha 
fazla orta yapmalarn isteyeceği  
öğrenildi. 

Onyekuru moral buldu 

Ocak ay transfer döneminde takma 
katlan Onyekuru, yedek kalp sonra-
dan oyuna girdiği Kayserispor müca-
delesinde attğ 2 golle hem moral 
buldu hem de 6 maçlk suskunluğunu 
bozdu. Bu sezon 5'inci kez ağlar sar-
san Nijeryal futbolcu, bu gollerin 
4'ünü deplasmanda kaydetti. DHA

GALATASARAY 
KRİZDEN ÇIKTI

TÜRKİYE Özel Sporcular Spor Fede-
rasyonu'ndan yaplan açklamaya 
göre, Fransa'nn Nantes kentinde ya-
plan şampiyonann son gününde ka-
dnlarda 200 metrede Muhsine Gezer 
ve yüksek atlamada Fatma Damla 
Altn gümüş madalya, erkeklerde ise 3 
bin metrede Oğuz Türker bronz ma-
dalya kazand. Bu sonuçla Türkiye 
şampiyonay 6 altn, 5 gümüş ve 2 
bronz madalya olmak üzere toplamda 
13 madalya ile tamamlarken, 32 puan 
toplayan Kadn Milli Takm ise Av-
rupa şampiyonu oldu. Ayrca, VIR-
TUS Avrupa Salon Atletizm 
Şampiyonas'nda uzun atlama ve 60 
metrede altn madalya kazanan Esra 
Bayrak ise en iyi kadn atlet seçildi. 

13 madalya kazandlar 

Milli takmn kafile başkan Ensar 
Kurt, şampiyonada 6 kez İstiklal Mar-
ş'n okutmann gururunu yaşadkla-
rn belirterek, "Ne mutlu bize ki 
İstiklal Marşmzn kabul edilişinin 
yüzüncü ylnda Fransa'da bunu ba-
şardk. Özel sporcularmz madalyala-
rn kahraman şehitlerimize armağan 
ettiler ve şehitlerimizi asker selam ile 
andlar. Özel sporcularmz şampiyo-
nada 13 madalya kazanarak da bir re-
kora imza attlar. Bu başarya destek 
olan başta Cumhurbaşkanmz Recep 
Tayyip Erdoğan'a, Gençlik ve Spor 
Bakanmz Mehmet Muharrem Kasa-
poğlu'na, Spor Genel Müdürü Meh-
met Baylan'a, Spor Toto Teşkilat 
Başkan Bünyamin Bozgeyik'e  
teşekkür ediyorum" dedi. DHA

ÖZEL SPORCULARDAN 
ÇOK BÜYÜK BAŞARI

Şampiyonaya hazrlanyorlar

Beşiktaş Teknik Direktör  
Sergen Yalçn, ikinci devrenin 
başndaki 5 puanlk kaybn  
ardndan “Savaşmz şimdi 
başlyor” demişti. Bu sözler-
den sonra siyah-beyazllar 
ligde 6’da 6 yapt. Beşiktaş 
ligde 20 galibiyetle ligde  
en fazla kazanan takm  
durumunda. Sadece 
5 mağlubiyet alan siyah  
beyazllar 62 gol atarak  
bu alanda da lider durumda

YENİ sezon için motivasyonunun çok 
yüksek olduğunu dile getiren Japon 
pilot, "Benim için ilk sezon. Franz Tost 
da bana sürekli sürüşüme odaklan-
mam ve serinkanl davranmam söy-
lüyor. Ben de elimden gelenin en 
iyisini yaparak takmma olabildiğince 
fazla puan getirmek istiyorum" ifade-
sini kulland. Yuki Tsunoda yeni sezon 
hedefleri için ise şunlar söyledi: 
"Sezon öncesinde kendime büyük he-
defler koymay sevmiyorum. Yarş 
yarş ilerlemeyi tercih ediyorum. Bunu 
bir hedef olarak görmüyorum ama de-
diğim gibi takmma getirebildiğim 

kadar çok puan getirmek istiyorum. 
Bununla birlikte bir podyum görürsem 
bu inanlmaz olur.  
Fakat şimdilik planm hzlca takma 
ve araca adapte olup elimden gelenin 
en iyisini yapmak." 

Gasly çok hzl 

Takm arkadaş Pierre Gasly'nin çok iyi 
bir pilot olduğunu vurgulayan Tsu-
noda, "Pierre ile ilk olarak 2018'in so-
nunda Motegi'de karşlaştk. Ben o 
dönemde Red Bull Junior programna 
dahil olmuştum. Honda'nn bir hoş 
geldin partisine Pierre ve Franz Tost 

da katlmşt. El skşma ve 'Merhaba' 
deme şansna sahip olmuştum. Şimdi 
ise ayn takmdayz. Pierre Gasly'nin 
çok hzl olduğunu biliyorum. Ben de 
bir çaylak olarak aracm ve kendimi 
zorlayarak ona yardmc olacağm. 
Sonrasnda neler olacağn hep birlikte 
göreceğiz" diye konuştu.  

Gasly: çok objektifiz 

AlphaTauri'nin en iyi özelliğinin, güçlü 
ve zayf yönlerini çok iyi bilmek oldu-
ğunu dile getiren Gasly ise "Bu ko-
nuda çok objektifiz. Dolaysyla da 
herkes ayn amaç için çaba sarf ediyor. 
Bu sebeple takmn her yl çok önemli 
gelişmeler gösterdiğini söyleyebilirim. 
Takm içindeki ilişkimiz ve iş birlikteli-
ğimiz de çok iyi. Umarm bu bizi bu yl 
da iyi sonuçlara taşyacak" dedi. Yuki 
Tsunoda'nn takm için de kendisi için 
de yeni olduğunu belirten Fransz 
pilot, "Henüz onu tam olarak tand-
ğm söyleyemem. Ama bir pilot ola-
rak çok yetenekli olduğunu biliyorum. 
Geçen sene onu Formula 2 Dünya 
Şampiyonas'nda da izledim. Özellikle 
yl sonunda doğru çok etkileyici bir 
performans ortaya koydu. Çok tecrü-
besi olmamasna karşn kesinlikle çok 
hzl. Tabii ki daha öğreneceği şeyler 
var. Ama en önemli konu, birlikte bir 
takm olarak çalşabilmemiz, onun 
olabildiğince hzl bir şekilde arabaya 
adapte olmasn ve takmn ileri git-
mesi için katk vermesini sağlamamz" 
diye konuştu. 

Arac daha çok sevdim 

Gasly yeni araç için şunlar söyledi, 
"Yeni aracmz harika gözüküyor. 
Geçen ylki arac ve görüntüsünü sev-
miştim ama bu ylkini daha çok sev-
dim. Gelişme anlamnda kurallarn bu 
yl çok değişmediğini söyleyebilirim. 
Ama takmdan öğrendiğim kadaryla 
aracn gelişiminden oldukça memnun-
lar." AlphaTauri'nin ayn zamanda bir 
moda markas olduğunu söyleyen Pi-
erre Gasly, "Modaya da yarşmaya da 
fazlasyla ilgili biri olarak ikisini bir 
araya getiren bir takmda yer almak 
büyük mutluluk. Her yl tasarmlarn 
gelişmesini görmek ve bu projenin bir 
parças olmak beni çok heyecanland-
ryor" ifadesini kulland. DHA 

KARTAL HER  
ALANDA LIDER

Formula 1 ekiplerinden Scuderia AlphaTauri, yeni arac ve yeni pilotlaryla 2021 F1 Dünya 
Şampiyonas hazrlklarn sürdürüyor. Takmn iki genç pilotu Pierre Gasly ve Yuki Tsunoda, 
2021 Formula 1 Dünya Şampiyonas'nda ellerinden gelenin en iyisini yapacaklarn söyledi
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İŞLER 
YOLUNDA

MUHTEŞEM İSTATİSTİK 

En çok galibiyet alan takm: 20 
En az yenilen takm: 5 
İçerde en başarl: 14 maç, 34 puan 
En çok gol atan takm: 62

İKİNCİ DEVREDE  
BEŞİKTAŞ

Beşiktaş - Trabzonspor  1-2 M

Antalyaspor - Beşiktaş 1-1 B

Beşiktaş - Konyaspor 1-0 G

Beşiktaş - Denizlispor 3-0 G

Beşiktaş - Gaziantep FK 2-1 G

Gençlerbirliği - Beşiktaş 0-3 G

Yeni Malatya - Beşiktaş 0-1 G

Başakşehir - Beşiktaş 2-3 G

SAĞLIK EKİBİNE  
ÇİÇEK

ZİRAAT Türkiye Kupas Yar Fina-
li’nde Başakşehir’i konuk edecek 
olan Beşiktaş, dün yaplan antren-
man öncesinde sağlk ekibine çiçek 
vererek 14 Mart Tp Bayram’n kut-
lad. Takm kaptanlar Necip Uysal 
ve Atiba Hutchinson, çiçek vererek 
Sağlk Kurulu Koordinatörü Tekin 
Kerem Ülkü, Doktor Murat Çevik, 
Fizyoterapist Zeki Çetin, Fizyotera-
pist Cumhur Erol, Fizyoterapist Ser-
dar Korkmaz, Fizyoterapist Hakk 
Can Bereceli, Diyetisyen Cenk Öz-
ylmaz, Masör Cemil Karataş, 
Masör Osman Doğru ve Masör 
Erkan Ulusoy’dan oluşan sağlk eki-
binin Tp Bayram’n kutlarken, an-
trenman öncesinde sağlk ekibi ve 
futbolcular birlikte fotoğraf çektirdi. 

MKE Ankaragücü ile Demir Grup 
Sivasspor karşsndaki puan kayp-

larnn ardndan Belhanda'nn 
gönderilişinin şokunu yaşayan  

Galatasaray, deplasmandaki Hes 
Kablo Kayserispor galibiyetiyle kriz 

ortamndan çkmay başard 

Türkiye Özel Sporcular Kadn Milli 
Takm, VIRTUS Avrupa Salon  

Atletizm Şampiyonas'nda Avrupa 
şampiyonluğuna ulaşt 
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FENER 3 PUAN 
ICIN SAHADA

İlk maçı kırmızı-siyahlı takım kazandı

HASAN Arat, siyah-beyazlı 
kulübün Tüpraş Stadyumu’nda 
gerçekleştirilen geleneksel-

leşen bayramlaşma töreninde basın 
mensuplarına açıklamalarda bulundu. 
Bayramlaşma töreniyle ilgili konuşan 
Arat, “Çok güzel bir bayramlaşma oldu. 
Özellikle sporcularımızın katılması çok 
kıymetliydi. Futbolcularımız yarın maçı 
olduğu için katılamadı. Beşiktaş büyük 
bir aile. Bu aileye layık olacak bir şekil-
de çalışmalarımıza devam edeceğiz.” 
dedi. TFF’nin yabancı VAR kararını 
değerlendiren siyah-beyazlı kulübün 
başkanı, “Yabancı VAR’ın devreye gir-
mesini olumlu karşılıyorum. Beşiktaş’ın 
maçına yabancı VAR atamamışlar ama 
bir sonraki maçta biz de bekliyoruz.” 
diye konuştu.

Büyük sıkıntılar yaşandı 
Hasan Arat, maç anında pozisyonların 
ve VAR konuşmalarının statlarda gös-
terilmesini istediklerini dile getirerek, 
şunları kaydetti: “Maçlarda yabancı 
hakem denemelerine bu sezon bitme-
den başlamaları lazım. Türk futbolunun 
şu andaki en büyük sıkıntısı hakemler 
ve video yardımcı hakemler. Büyük 
baskı altında kalıyorlar ve çok büyük 
hatalar yapabiliyorlar. Yapılan toplan-
tıların medyaya sızdırılması Türk spor 
tarihindeki en can alıcı noktalardan 
biridir. Herkes şeffaf olmak zorunda. 
Almanya, Fransa, İtalya, İngiltere gibi 

liglerden yabancı hakemlerin gelmesi-
nin doğru olacağına inanıyorum. Bu bir 
rekabet getirir. Bu rekabet de süreklilik 
sağlar. Beşiktaş olarak baştan beri bu 
konudaki ısrarını sürdürüyoruz. Beşik-
taş her zaman yabancı hakem ve VAR 
konusunda ısrarcıdır. Bunun çok eğitici 
olacağını da düşünüyoruz. UEFA’nın 
bu konuda belli bir rotasyon planı 
olduğunu düşünüyoruz. Bunun benzeri 
bu sezon Alman hakemlerle Hırvatis-
tan’da denendi ve çok başarılı sonuçlar 
verdi. Bu tartışmaların bitmesi lazım. 
Halk bundan sıkıldı. Son 4 ayda Türk 
spor tarihinde ender rastlanan çok 
büyük sıkıntılar yaşandı.”

TFF seçimleri
Hasan Arat, 18 Temmuz olarak açık-
lanan TFF seçimlerinin öne alınmasını 
istediklerini dile getirdi.
Türk futbolundaki sorunlara değinen 
Arat, “TFF seçimlerinin 18 Tem-
muz’da değil çok daha erken yapılması 
düşüncesindeyiz. Bunun için bütün 
kulüpler imzalarını vermeye başladı. 
Biz de imzalarımızı pazartesi günü 
tamamlayacağız. Beşiktaş’ın bulunduğu 
yer aynıdır. Kişi ayrımı gözetmeksizin 
kurumlarla ilgili görüşlerimizi belirt-
mekten çekinmeyeceğiz.” ifadelerini 
kullandı.

Geçen günlerde UEFA Başkanı 
Aleksander Ceferin ile yaptığı gö-
rüşmenin sorulması üzerine Hasan 
Arat, “Beşiktaş, her zaman en önemli 
iş ortağı UEFA ile iyi ilişkiler içinde 
olmalı. Beşiktaş’ın bundan sonraki 
plan ve projelerini, Türk futbolundaki 
sıkıntıları konuştuk. VAR’da yaptıkları 
uygulamaları bize anlattılar. Yaşanan 
olaylar, yurt dışında sıkıntılı görüntü 
verdi. Türkiye bu sıkıntıları aşmak, 
yenilenmek, TFF’de daha demokratik 
bir seçime gitmek zorunda. Seçim çok 
adaylı olmalı, kurullar atamayla değil 
seçimle gelmeli. Atamayla gelince bir 
başkanın ağzına bakıyorlar. Orada re-
kabetin oluşması lazım. Bu da kaliteyi 
getirecektir” diye konuştu. AA

YABANCI HAKEM 
KARARI ÖNEMLI 
Beşiktaş Kulübü Başkanı Hasan Arat, Türkiye Futbol Federasyonunun 
(TFF) Trendyol Süper Lig’de sezon sonuna kadar kritik maçlara yabancı 
Video Yardımcı Hakem (VAR) atama kararını olumlu bulduğunu söyledi İlk yolcu belli olduİlk yolcu belli oldu

Trendyol Süper Lig’de şampiyonluktan uzak kalan Beşiktaş’ta ilk ayrılık 
belli oldu. Siyah beyazlılar sezon başında aldığı yıldız ismi gönderecek

BU sezon disiplinsiz davranış-
ları nedeniyle kadro dışı kalan 
5 futbolcu arasında kendilerine 

yer bulan Jean Onana ve Valentin 
Rosier, devre arasında kiralanmıştı. 
Onana Marsilya’nın, Rosier ise OGC 
Nice’in yolunu tutmuştu. Toplamda 
7.5 milyon euro satın alma opsiyo-
nuyla kiralanan iki yıldızın gelecek-
leri de merak konusuydu. Zararını 
minimuma indirmek isteyen Kartal’da 
tek çare ortaya konacak 
performanstı ancak bek-
lenen olmadı. İki isim de 
vasata dahi yaklaşamadan 
kiralandıkları kulüpten 
ayrılacak.

6 maçlık süre aldı
Beşiktaş’ın sezon başında 
10 milyon euro civarın-
da bir toplam maliyetle 
kadrosuna kattığı Jean 
Onana, beklentileri karşı-
layamamış ve Marsilya’ya 

kiralanmıştı. Kamerunlu futbolcu 
Ligue 1 temsilcisinde sadece 534 
dakika sahada kalabilirken bu da bir 
maç süresi üzerinden hemen hemen 
6 karşılaşmaya denk geliyor. Yönetim 
de bonservisini almaya niyetli değil. 
Kontratında 4.5 milyon euroluk bir 
satın alma maddesi bulunuyordu.

Nice’te kayboldu
Sezon başında gitmesine izin verilme-

diği gerekçesiyle huzursuz-
luk çıkardığı iddia edilen 
ve kışa doğru kadro dışı bı-
rakılan Valentin Rosier de 
Nice kadrosuna giremedi. 
Onana gibi kendisi de vasa-
ta dahi yaklaşamadı. 3 kar-
şılaşmada 50 dakika forma 
giyebildi. Kırmızı siyahlılar 
da opsiyonunu kullanmaya-
cak. Böylelikle iki oyuncu-
dan gelmesi planlanan 7.5 
milyon euroluk sıcak para 
akışı sağlanamayacak.

Kiralık hüsranı
Gelecek sezonun yabancı kuralına hazırlanan Beşiktaş’ta iki isimden jötü haber geldi. Siyah 
beyazlılar Onana ve Rosier’i kiraladığı iki Fransız takımından bonservis alma şansını yitirdi

Yiğido 
nihayet!

TRENDYOL 
Süper Lig’de 
Trabzonspor’u 

1-0 mağlup eden EMS 
Yapı Sivasspor, dep-
lasmandaki 6 maçlık 
galibiyet hasretine 
son verdi. Ligde son 
deplasman galibiyetini 
19. haftada Mondiho-
me Kayserispor’u 3-1 
yenerek alan kırmı-
zı-beyazlılar, 32. hafta-
sında Trabzonspor’u 
1-0 mağlup ederek 
sonlandırdı. Sivas tem-
silcisi, ligde 32 haftalık 
periyotta 11 galibiyet, 
11 beraberlik ve 10 
mağlubiyet alarak 44 
puan topladı. AA

Fenerbahçe, Trendyol Süper Lig’in 32. haftasında bu akşam VavaCars Fatih Kara-
gümrük’e konuk olacak. Atatürk Olimpiyat Stadı’nda oynanacak mücadele, saat 

19.00’da başlayacak. Karşılaşmayı hakem Tugay Kaan Numanoğlu yönetecek



S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-
tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu

15SPOR 15 MART 2021 PAZARTESİwww.gazetedamga.com.tr

FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-

tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*

14 NİSAN 2024 PAZAR

TRABZONSPOR 
BIR VAR BIR YOK
30. haftada derbide tarafta-

rı önünde Fenerbahçe’ye 
mağlup olan Trabzonspor, 

milli ara sonrası deplasmanda 
Konyaspor’u yenip moral bul-
muştu. Bordo-Mavililer dün seri 
için sahadaydı. Fakat hesaplar 
tutmadı. Onuachu’nun eksikliğini 
maç boyunca çok net hisseden 
Trabzonspor, girdiği pozisyonları 
bir türlü gole çeviremezken, 52. 
dakikada Manaj’ın asistinde Me-
nig’e engel olamadı. Devamında 
Fırtına 1-2 fırsat yakalamasına 
rağmen bunları kullanamadı. Bu 
bölümde nadir de olsa Sivasspor 
da pozisyonlara girdi. Ama sonuç 
değişmedi. Fenerbahçe’nin 
ardından seyircisiz maçta evinde 
üst üste 2. yenilgisini yaşayan 
Trabzonspor, 52 puanda kaldı. 
Karadeniz ekibi kazansaydı, maç 
fazlasıyla puan farkı Beşiktaş’la 
8’e çıkacaktı.

Önce lig sonra kupa 
Siyah-Beyazlılar bugün evinde 
Samsunspor’u mağlup etmesi 
durumunda Trabzonspor’la puan 
farkını 2’ye yani 1 maça düşü-
recek. Fırtına ise önümüzdeki 
hafta ligde Kayserispor’la dış 
sahada kozlarını paylaştıktan 
sonra Türkiye Kupası Yarı Final 
ilk karşılaşmasında 24 Nisan’da 
Karagümrük’ü konuk edecek. 
O maçta taraftarlar da Papara 
Park’taki yerini alabilecek.

Sınırdakiler kart görmedi 
Kulübede olan Baniya’nın yanı 
sıra Trabzonspor’da Eren Elmalı 
ve Uğurcan Çakır ceza sınırında 
Sivasspor maçına çıktı. 3 oyuncu 
da kartsız şekilde mücadeleyi ta-
mamlarken, Bordo-Mavili takım 
sınırdaki isimlerde fire vermedi. 
Trabzonspor önümüzdeki hafta 
deplasmanda Kayserispor’a ko-
nuk olacak.

Trezeguet sakatlandı 
Afrika Kupası’ndan döndükten 
sonra Fırtına’nın en önemli 
hücum silahı olan ve kupa dahil 
çıktığı 11 resmi maçın 7’sinde gol 
atan Trezeguet, dün ikinci yarıda 
kenara alındı. Mısırlı yıldızın 
sakatlık problemi yaşadığı ve 
zorunlu olarak değişiklik yapıldı-
ğı belirtildi. Trezeguet’nin yerine 
Abdullah Avcı, Umut Bozok’u 
soktu.

Aynı kadro farklı sonuç 
Trabzonspor Teknik Direktörü 
Abdullah Avcı, kazanan kadroyu 
değiştirmedi. Konyaspor karşı-
laşmasında olduğu gibi forvette 
Pepe tercih edilirken, ilk yarıda 
baskılı bir futbol sergileyen ve 
yüzde 70’e 30 topa sahip olup, 
pozisyonlara giren Bordo-Mavili-
ler bir türlü golü atamadı. İkinci 
yarıda önce Umut Bozok hamlesi 
yapılırken, Sivasspor yıldız oyun-
cusu Manaj’ın asistinde Menig’le 
öne geçti. Sonrasında Avcı’dan 
üst üste değişiklikler geldi. 
Fountas, Enis Destan ve Orsic 
gibi tüm hücum kozlarını sahaya 
süren Trabzonspor’da beklenen 
gol ise bir türlü gelmedi.
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Bordo-Mavililer, deplasmandaki Konya galibiyeti sonrası evinde Sivasspor’a tek 
golle yenildi. 3.’lük yarışında Beşiktaş’la puan farkını 8’e çıkarma fırsatını kaçı-
ran Fırtına, Onuachu’nun yokluğunu ilk kez bu kadar çok hissetti

ÖZELLİKLE 79. dakikada 
Mendy ile beraberliğe çok 
yaklaşan Fırtına, Nikolic’i 
geçemedi ve son bölümlerde 
iyi savunma yapan Sivasspor 
zorlu deplasmandan 3 puanla 
ayrıldı. Trabzonspor dünkü 
karşılaşmada cezası nedeniy-
le tribünde olmayan tarafta-
rının yokluğunu da fazlasıyla 
yaşadı.

Cezalı ilk maç!

MAÇ öncesi Manisa FK oyun-
cuları, Eyüpspor oyuncularını 
sahaya çıkarken alkışladı. Konuk 

ekip 13’üncü dakikada Ampem, 20’nci 
dakikada Seslar’ın golleriyle üstünlük 
sağladı. Manisa temsilcisi bu gollere 
32’nci dakikada Topalli, 47’nci dakikada 
Bekir’le yanıt verdi. Eyüpspor’da Bekir, 
58’inci dakikada ikinci sarıdan kırmı-
zı kartla oyun dışı kaldı. Bu sonuçla 
Manisa FK 33, Eyüpspor 68 puana 
ulaştı. 13’üncü dakikada Eyüpspor 
atağında ceza sahası dışında Thuram’ın 
içeriye çevirdiği topla altı pasta buluşan 
Ampem’in kale dibinden şutunda meşin 

yuvarlak ağlarla buluştu: 0-1. 20’nci 
dakikada Thuram’ın ceza sahasına girip 
içeriye çevirdiği pasında topla buluşan 
Seslar’ın penaltı noktasından kaleye 
şutunda top filelere gitti: 0-2. 32’nci 
dakikada Manisa FK’nın hızlı kullandığı 
taç atışında topla buluşan Topalli ceza 
sahası dışı sol çaprazından uzak direğe 
iyi vurdu: 1-2. 39’uncu dakika kaleci Mu-
hammed Birkan’dan topu çalan Lima, 
kalecinin müdahalesiyle yerde kaldı. 
Hakem Sarper Barış Kaya, penaltı nok-
tasını gösterdi. 41’inci dakikada topun 
başına geçen Lima’nın yerden kullandığı 
penaltı vuruşunda meşin yuvarlak az 

farkla auta çıktı. İlk yarı konuk ekibin 
2-1 üstünlüğü ile sona erdi.

VAR golü iptal etti
47’nci dakikada çalımlarıyla ceza sahası-
na giren Diallo savunmanın müdahale-
siyle yerde kalırken, seken top Bekir’in 
önüne düştü. Bekir’in sert şutunda 
savunmaya çarpan top ağlara gitti: 2-2. 
84’üncü dakikada Manisa FK’nın Alberk 
ile bulduğu gol VAR’dan gelen uyarı 
sonrası ofsayt gerekçesiyle iptal edildi. 
Kalan dakikalarda başka gol olmayınca 
müsabaka 2-2 beraberlikle sonuçlandı. 
 DHA

EYÜPSPOR BERABERE KALDI
1’inci Lig’de alt sıralardan uzaklaşma mücadelesi veren Manisa Futbol Kulübü, geçen hafta Süper 
Lig’e yükselmeyi garantileyen lider Eyüpspor ile 2-0 geriye düştüğü maçta 2-2 berabere kaldı

Rafa için her 
yol denenecek
Galatasaray’ın gelecek sezon kadrosunda düşündüğü Rafa Silva için sarı-kırmı-
zılı ekip kesenin ağzını açtı. Avrupa Ligi’ndeki Marsilya maçını da boş geçmeyen 
Portekizli yıldız için her formül deneneceği kaydedildi

GALATASARAY, 37 yaşına doğru 
geri sayıma geçen, yine de 1 yıl daha 
kalmasını istediği Dries Mertens’in 

pozisyonunu, Avrupa’nın en formda isimle-
rinden biriyle güçlendirmeye kararlı. Benfi-
ca formasıyla harika bir sezon geçiren Rafa 

Silva, son olarak perşembe 
akşamı Avrupa Ligi Çeyrek 

Final ilk ayağında Marsil-
ya’ya attığı golle takımını 
galibiyete taşıdı ve yarı 
final kapısını araladı.
30 yaşındaki futbolcu, 

bu sezon 48 resmi maçta 
20 gol 14 asistle toplam 

34 gole doğrudan 
katkı sağlamayı 

başardı. Se-
zon sonunda 
kontratı 
bitecek 
olan Silva, 
kulübü Ben-
fica’yla yeni 
sözleşme 
görüşmele-
rini de geri 
çevirmiş 

durumda.

Portekiz’e dönerse!
Bonservis beklentisi ortadan kalkınca, bir 
süre önce Galatasaray’ın da radarına takılan 
Rafa Silva, performansıyla Avrupa’nın 
birçok kulübünü mest etmeyi başardı. Do-
layısıyla Sarı-Kırmızılı kulübün transferdeki 
rakipleri de her geçen gün çoğalıyor. En son 
2021 yılında Portekiz Milli Takımı’nın for-
masını giyen tecrübeli futbolcunun, EURO 
2024 öncesi kadroya geri dönme ihtimali de 
yükseldi. Bu gerçekleşirse, Rafa Silva aynı 
zamanda EURO 2024’te Türk Milli Takı-
mı’na karşı da mücadele edecek.

Her formül denenecek 
Galatasaray Yönetimi, Silva’nın piyasası 
daha da yükselmeden anlaşmayı gerçekleş-
tirmenin hesapları içinde. Sarı-Kırmızılılar, 
kesenin ağzını ardına kadar açtı. Takımın 
Şampiyonlar Ligi’nde yer alacak olması da 
transferdeki avantajlardan biri. Bununla 
beraber kontrata imza ücreti, başarıya bağlı 
çeşitli bonuslar gibi maddeler de eklenecek. 
Forvet arkasında ve kanatlarda görev ya-
pabilen 1.78 boyundaki Rafa Silva, kariyeri 

boyunca Portekiz dışın-
daki hiçbir kulüpte 

oynamadı.

Okan Buruk 
çok istiyor
GALATASARAY 
Teknik Direktörü 
Okan Buruk kendi-
sine yöneltilen bu 
soruyla ilgili olarak 
ise, “Transferle 
ilgili oyuncu izleme 
departmanı çalışma 
yapıyor. Hazırlıkları-
mız var, oyuncuları 
izliyoruz. Serbest 
oyuncular olabilir. 
Şu anda net bir isim 
üzerinde çalışma 
yok. Rafa Silva çok 
değerli ve başarılı 
bir oyuncu. Birçok 
ülkeden birçok takım 
isteyecektir. Ser-
best statüde birçok 
oyuncu çıkacaktır. Şu 
anda ben lige odak-
landım ama oyuncu 
izleme departma-
nımızın hazırlıkları 
sürüyor. Bu sezonki 
performanslara göre 
mevkiler de birkaç 
hafta içinde netle-
şecektir” ifadelerini 
kullanmıştı.
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FENERBAHÇE’NİN 
Konferans Ligi’ndeki 
rakibi Olympiakos 63 

yaşındaki İspanyol teknik di-
rektörü Jose Luis Mendilibar’ın 
sözleşmesini 1 yıl uzattığını 
açıkladı. Fenerbahçe Konferans 
Ligi çeyrek final ilk maçında 
Yunan ekibi Olympiakos’la karşı 
karşıya gelmişti. Temsilcimiz 3-0 
geriye düştüğü maçta rakibine 
3-2 mağlup olmuştu. Sarı-Laci-
vertli takım sonradan bul-
duğu iki golle tur şansını 
İstanbul’a taşımıştı. Jose 
Luis Mendilibar, “3-0 
kazansaydık bile ikinci 
maç iyi gitmeyebilirdi. 
Rövanşa kendimize çok 
güvenir şekilde gitme-
yeceğiz ve ayağımızı 
yere basacağız. Küçük bir 

avantajımız var, rövanşta daha 
dikkatli olacağız. İlk maçta skor 
ne olursa olsun tur atladığımızı 
bilemeyiz. Sadece galip gel-
diğimiz için biraz sevinçliyiz” 
şeklinde konuştu. Yunanistan 
Ligi’nde şampiyonluk grubunda 
şampiyonluk mücadelesi veren 
Olympiakos’da sıcak bir gelişme 
yaşandı. Yunan ekibi İspanyol 
Teknik adamın sözleşmesini 
uzattığını resmen açıkladı. Oly-

mpiakos’un resmi sitesinden 
yapılan açıklamada “Jose 

Luis Mendilibar 1 yıl 
daha Olympiakos’da ve 
gelecek sezonun efsane-
sini yaratacak ifadeleri 
kullanıldı. 63 yaşındaki 
teknik adam Yunanistan 

macerası öncesi Sevilla 
takımını çalıştırmıştı.

Yunan ekibinde 1 yıl daha

Fenerbahçe finalde Oosterwolde’de sezonu kapattı
FIBA Kadınlar EuroLeague Dörtlü Final 
etabının ikinci yarı final maçında Fener-
bahçe Alagöz Holding, ÇBK Mersin’i 89-

80 yenerek finale yükseldi. Mücadelenin en sko-
rer ismi ise Fenerbahçe’de 
25 sayı kaydeden Kayla 
McBride oldu. Üst üste 
üçüncü kez final oynayacak 
olan Fenerbahçe, 14 Nisan 
Pazar günü Fransa temsil-
cisi Villeneuve d’Ascq LM 
ile karşılaşacak.

UEFA Avrupa Konfe-
rans Ligi Çeyrek Final ilk 
maçında dün deplasmanda 

Olympiacos’a konuk olan Fener-
bahçe’de Jayden Oosterwolde, 
ilk yarıda yaşadığı sakatlığın 
ardından oyuna devam 
edememişti. Sarı-laci-
vertli ekipten yapılan 
açıklamada, Hollandalı 
savunmacının menis-
küsünde yırtık tespit 

edildiği ifade edildi. Tedavi süreci 
başlayan Oosterwolde sezonun 
geri kalanında forma giyemeye-
cek. Fenerbahçe’den konuyla ilgili 
yapılan açıklamada, “Oosterwol-
de’nin MR görüntülenmesi ger-

çekleştirilmiştir. Yapılan 
tetkikler çerçevesinde 
menisküs yırtığı teşhisi 
konulan oyuncumuzun 
tedavi programı planlan-
mıştır” ifadeleri kullanıldı.



BİLETLERİ bay-
ram harçlıklarıyla 
aldığını dile getiren 
Arkın Safa, “Ar-
kadaşım Metehan 
ve ailemizle geldik. 
Aslında aksiyonlu 
çok şey var ama 
bence en iyisi kor-
ku treni ile çarpı-
şan araba.” dedi. 
Harçlıklarını birik-
tirdiğini kaydeden 
Metehan Güner, 
oyuncak zevk-
lerinin arkadaşı 
Arkın Safa’yla aynı 
olduğunu 
anlat-
tı. 

SOSYAL medya hesaplarından paylaştığı fit 
pozlarıyla dikkat çeken Samyeli, güzellik ve 
formunu korumak için Çin’deki Xiamen Üni-
versitesi’nde araştırma konusu olmuştu. Sey-
şeller’in muhteşem doğal güzellikleri arasın-
da tatil yapan Samyeli, Instagram üzerinden 

paylaştığı pozlarla adından 
söz ettirdi. Samyeli’nin tatil 
fotoğrafları kısa sürede on binler-
ce beğeni ve yorum aldı. Takipçileri, 
Samyeli’nin genç ve dinamik görünümünü 
hayranlıkla karşıladı. ■ HABER MERKEZİ
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Dijital sanat için
en doğru zaman

Genç kızlara taş çıkartır!
Televizyon sunucusu ve şarkıcı Defne Samyeli, dokuz günlük Ramazan
Bayramı tatilini değerlendirmek için soluğu Doğu Afrika ülkesi Seyşeller’de aldı

Bayramın ikinci gününü İstan-
bul’un tarihi ve turistik yerlerini 
gezip değerlendirmek isteyen 

vatandaşlar Sultanahmet Meydanı, 
Ayasofya-i Kebir Cami-i Şerifi ile Ye-
rebatan Sarnıcı’nın bulunduğu alanda 
yoğunluk oluşturdu. İstanbul’un ünlü 
lezzetleri mısır, simit ve kestane satın 
alanlar, banklarda ve çimlerde otura-
rak güzel havanın tadını çıkardı. Bazı 
ziyaretçiler cep telefonlarıyla özçekim 
yaptı, bazıları ise Ayasofya’nın önünde 
fotoğraf çektirdi. Yabancı turistler, bi-
reysel olarak veya kafilelerdeki rehber-
ler eşliğinde tarihi mekanları dolaştı.

Ayasofya’yı gezdiler
Tarihi yarımadaya kent içinden ve il 
dışından gelen vatandaşlar müze ve 
camileri ziyaret etti. Ailesiyle gezen 
Harun Sevinç, bayram harçlıklarını 
topladıktan sonra ailecek gezmeye çık-
tıklarını söyledi. Buradan sonra parka 
gitmek istediğini dile getiren Sevinç, 
meydanın çok kalabalık olduğunu ifade 
etti. Annesi Halime Sevinç, şehir dışın-
dan gelen kardeşini İstanbul gezisine 
çıkardıklarını belirtti. Ayasofya’nın 
önünde eşinin fotoğraflarını çeken 
Nurcan Kandeğer, Şile’den geldiklerini 
söyledi. Kandeğer, “Yerebatan Sarnı-
cı’nı gezdik, şimdi Ayasofya’yı gezece-
ğiz. Çocuklar tatile, başka yerlere gitti. 
Biz de buralarda vakit geçiriyoruz.” 
dedi. Eşiyle tarihi ve turistik kenti ge-
zen Ahmet Özcan, “Bayram dolayısıyla 
Ordu’dan geldim. Fındık zamanı hep 
oradayım. İstanbul çok güzel, her şeye 
değer. İnsanların güzelliğine bakın. 
Ayasofya’ya giriyorlar, çıkıyorlar.” diye 
konuştu.

Çevre hoş kent kalabalık 
Emre Işık ise ailesiyle gezdiğini, bayra-
mın çok güzel geçtiğini anlattı. Tarihi 
yarımadanın çok kalabalık olduğuna 
dikkati çeken Işık, “Ayasofya’yı, köp-
rüleri görmeye geldik, güzel oldu. Dün 
akrabalarımızı ziyarete gittik, büyük-
lerimizin ellerini öptük, harçlık aldık. 
Beğendim buraları. Ayasofya’ya gire-
medik, çok kalabalık. Sıra gelirse gire-
ceğiz.” ifadelerini kullandı. Bayramda 
Erzurum’dan İstanbul’a gelen Ferhat 

Şengel, çevresi hoş olmasına rağmen 
kenti kalabalık bulduğunu söyledi. Şen-
gel, yaklaşık 6 gün burada kalacaklarını 
aktararak, “Gezmeyi, tozmayı düşünü-
yoruz. Allah nasip ederse, o kalabalık 
bitsin, Ayasofya-i Kebir Camii’ne de 
girmeyi düşünüyoruz.” dedi.

Maneviyat değerli 
Ahmet Şekeral ise eşi ve kızıyla birlikte 
Manisa’dan hem aile ziyareti hem de 
bayram tatili için geldiklerini anlattı. 
Buradan Gülhane Parkı’na inecekleri-
ni, oradan da Boğaz turu yapacaklarını 
dile getiren Şekeral, “Marmaray’a 
binip, geldiğimiz yere geri döneceğiz. 
Çok kalabalık olmuş ama yapacak bir 
şey yok.” diye konuştu. Nurcan Şekeral 
da İstanbul’da çok güzel bir manevi 
atmosfer olduğunu vurgulayarak, “Sevi-
yoruz İstanbul’u ama çok kalabalık. Bu 
güzel maneviyatı çocuğumuza da göste-
rip döneceğiz.” ifadelerini kullandı.

Çocuklar doyasıya eğlendi
Bayram harçlıklarını değerlendirmek 
isteyen çocuklar da Bostancı’daki lu-
naparkta yaşıtları ve aileleriyle birlikte 
zaman geçirdi. Bayram tatili dolayısıyla 
en yoğun günlerinden birini yaşayan lu-
naparkın bulunduğu alan çocukların se-
vinç çığlıklarıyla doldu. Bilet gişesinde 
ve oyuncakların önünde uzun sıraların 
oluştuğu parkta, kimi çocuklar oyuncak 
aletlerine aileleriyle kimileri de yaşıt-
larıyla binmeyi tercih etti. Satıcılardan 
dondurma, mısır ve pamuk şeker alıp 
sıra bekleyen çocuklar, dönme dolap, 
gondol, ahtapot ile korku treni gibi 
oyuncuklarda bayramın tadını gönülle-
rince çıkardı.

Normal günlerden daha fazlası 
Lunapark işletmecisi Ceren Celasun 
Demirtaş, bayram yoğunluğundan dolayı 
mutlu olduklarını söyledi. Oyuncak 
takımlarının bakımını düzenli aralık-
larla yaptıklarını dile getiren Demirtaş, 
“Normal günlerde bu kadar kalabalık 
değil ama Ramazan Bayramı’nda aileler 
çocuklarını alıp eğlenmek için buraya 
geliyor. Küçük çocuklarımız için oyun-
caklarımız, büyükler için de adrenalin 
dolu takımlarımız var. “ dedi. AA

Ramazan Bayramı tatili ve güneşli havanın etkisiyle tarihi yarımada, 
yerli ve yabancı turistlerin yanı sıra İstanbulluların akınına uğradı

İSTANBUL
DOLUP TASTI

Çocuklar doyasıya eğlendi ANADOLU Ajansı’nın 
Global İletişim Orta-
ğı olduğu, 2-5 Mayıs 
arasında düzenlene-
cek festivaldeki oyun 
bölümünün küratör-
lüğünü Rahim Ünlü 
üstleniyor. “Mümkün 
Olanın İmkansızlığı ve 
Bir Paradoksun Naciza-
ne Hakikati Hakkında” 
başlıklı bölümde ziya-
retçiler, video oyun-
ları ve sanal gerçeklik 
teknolojileri aracılığıyla 
avatar deneyimini 
farklı boyutlara taşıyan 
etkileşimli deneyimler 
elde edebilecek. Sanat-
severler gerçeklik ve sa-
nal gerçeklik, kimlik ve 
oyun, insan ve avatar 
kavramları arasındaki 
ilişkileri inceleyen ödül-
lü ve interaktif eserler 
aracılığıyla varoluşun 
farklı boyutlarını keş-
fedebilecek. Bölümde 
video oyunları ve sanal 
gerçeklik teknolojileri 
aracılığıyla avatar ko-
nusunda 11 etkileşimli 
deneyim yer alacak. 
Mohsen Hazrati, yeni 
eseri festivalde sergile-
necek.

Bir ilk gerçekleşecek 
Unfocus Studio, dünya-
ca ünlü metaverse plat-
formu The Sandbox ile 

işbirliği yaptığı “God-
dexx: The Cyber Myth” 
deneyimini ilk kez 
İstanbul Dijital Sanat 
Festivali’nde sunacak. 
Metaverse ve fiziksel 
dünya arasında köprü-
ler kuran bu deneyim, 
kuantum bilgisayarlar 
ve klonlama temalarını 
işleyen oyunlaştırılmış 
bir sanat deneyimine 
sahne olacak. 2023 VR 
Art Prize sahibi Moh-
sen Hazrati, yeni eseri 
“QQQ” ile yine ilk kez 
İstanbul Dijital Sanat 
Festivali’nde sanatse-
verler ile buluşacak. 
Sanatçının hayatından 
ilham alan etkileşimli bir 
dijital sanat enstalasyo-
nu olan eser, ziyaretçi-
lerin sesleriyle kontrol 
edebildiği bir arabanın 
yıkımını konu alıyor. 
Uluslararası bir yapım 
olan ve ileriki aylarda 
vizyona girecek “Taisu 
Project” de Japonya 
merkezli stüdyo UneMe-
ta ile işbirliği yaparak 
İstanbul Dijital Sanat 
Festivali’nde interaktif 
bir deneyim sunacak. 
Film, Japonya, Çin ve 
ABD’den yönetmenlerin 
yer aldığı, bilim kurgu 
ve fantastik temalı birbi-
rine bağlı dört hikayeyi 
anlatıyor. AA

Mezo Dijital tarafından bu yıl dördüncü edisyonu 
gerçekleştirilecek İstanbul Dijital Sanat Festivali’nde 
“Mümkün Olanın İmkansızlığı ve Bir Paradoksun Nacizane 
Hakikati Hakkında” başlıklı oyun bölümü kurulacak
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